
İBRAHİM Kalın'ın “Artık kendi hi-
kâyemizi yazma zamanıdır” sözleri
üzerine Teori Yazı Kurulu'ndaki tar-
tışmaları aktarmaya devam ediyo-
ruz: Hasan Âli Yüceller nasıl tasfiye
edildiler, mesele sadece feodal güç-
lerin baskısı mıydı? Marshall yardı-
mıyla başlayan süreç bir bütün. İşte o
zaman çeviriden önce yapılacak baş-
ka işler olmalı. 2'de
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KARADENİZ'de bulunan gaz�n ç�kar�l-
mas� için ciddi bir teknoloji ve tecrübe ge-
rekti�ine dikkat çeken �mer, bu konuda acil
at�lmas� gereken ad�mlardan birinin Türki-
ye Petrolleri Anonim Ortakl��� (TPAO)'n�n
güçlendirilmesi oldu�unu belirtti. �mer,
Petrol Kanunu’nda yeni bir düzenlemeye gi-
dilmesi ve önceki y�llarda yap�lan de�i�ik-
li�in iptal edilmesi gerekti�ini söyledi.

İMER, “Petrol ve do�algaz ç�karmak
için yap�lacak anla�malarda devletin pa-
y�n� 12,5’a kadar dü�ürdük. Bu oran i�gal
alt�ndaki Irak’ta 17,5-18 düzeyinde. Vene-
zuela’da Chavez yüzde 30 olan pay� yüzde
50’ye ç�kard�. Türkiye ülke ç�karlar�n� koru-
mak için önlem almal�. Petrol Kanunu yeni-
den düzenlenmeli ve devletin haklar� ko-
runmal�d�r” diye konu�tu. 8'de
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YAYIK YAYDIM KOLUM ���T�OKU
Hikayesini 

karekodundan

DİNLE
EMİNE SAĞLAM AKFIRAT'IN SÖYLEŞİSİ 15'TE

TRT SANATÇISI BEDRİ AYSELİ ANLATTI:

Uygur bölücüsünden 
MHP’ye hakaret 
HDP'ye teşekkür
Uygur�Amerikan�Derneği�Başkanı�Kuzzat�Altay,�MHP
Grup�başkan�vekili�Erkan�Akçay'ın�'Çin'e�savaş�mı
açalım'�açıklamasına�'yavş**lık,�münafıklık'�dedi.
HDP'ye�ise�dua�etti:�İnşallah�daha�çok�güçlenirsiniz

'FETULLAH Gülen'in takipçisi-
yim' sözleriyle tanınan Altay, HDP
milletvekili Ömer Faruk Gergerli-
oğlu'nun Scorpe kanalına çıktı.
MHP'li Akçay'ın kendilerini sattı-
ğını iddia eden Altay, ABD'yi öv-
dü. Orada böyle cümleler duyma-

dığını belirtti, Türkiye'deki iktida-
rı “güya Müslümanlar” şeklinde ta-
nımladı. Altay, “Türkiye'de ufak da
olsa demokrasi var” diyerek
HDP'ye oy verenlere te-
şekkür etti. 
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Temaslı takip başladı

Karadeniz'de 320 milyar met-
reküp do�algaz bulunmas�
Türk milletini sevindirirken, baz�
kesimler rahats�zl���n� gizleme-
di. Birgün, Evrensel gibi gazete-
ler, CHP'li Selin Sayek Böke ve
Hüsnü Bozkurt ile Y�lmaz Öz-
dil ve Merdan Yanarda� gi-
bi baz� gazeteciler ke�fi
dalgaya almaya çal��-
t�. SAYFA 8'de

YENİ eğitim öğretim yılının plan-
lanması amacıyla Öğretmenlerin
Mesleki Çalışma Programı yarın
başlıyor. Türkiye çapında yaklaşık
1 milyon öğretmen mesleki çalış-
ma programına katılmak için okul-
larda bir araya gelecek, yüz yüze

toplantılara katılacak. Halk Sağlığı
Uzmanı Dr. Nihal Bilgili Aykut,
“Sosyal mesafenin sağlanamaya-
cağı ortamlarda bir araya gelinmesi
uygun değil” dedi. Öğretmenler de
programın, çevrimiçi yapıl-
masını istedi.

20 A�ustos

Kendi hikayemizi 
çeviriyle mi yazacağız?

1 milyon öğretmen 
risk altında!

ENERJİDE
ACİL GÖREV
ENERJİDE
ACİL GÖREV
ENERJİDE
ACİL GÖREV

�� ÖZLEM KONUR USTA’nın haberi 3’te

�� ERCAN KÜÇÜK'ün haberi 11'de

TARTIŞMA
DEVAM EDİYOR

3sayfa

DİKEY 
ENTEGRASYON

DİKEY 
ENTEGRASYON

DİKEY 
ENTEGRASYON
Prof. Dr. Sencer İmer, Mavi Vatan'da milli adımları petro-
kimya sektöründe dikey örgütlenme ile güçlendirmek
gerektiğini söyledi. İmer, 'Gazı, petrolü bulacak,
çıkaracak, üretecek, rafine edecek, taşıyacak, satışını
örgütleyecek, nakit akışını ve paranın Türkiye içinde
kalmasını sağlayacak sistemi kurmalıyız' dedi

ABD’nin�Suriye�Özel
Temsilcisi�James�Jeffrey,
22-28�Ağustos�tarihleri

arasında�İstanbul,�Ankara�ve
Cenevre’yi�ziyaret�edecek.

Jeffrey'in�ajandasında
PKK/YPG’yi�yeni�bir�kılıfla
Suriye�Anayasa�Komitesi
çalışmalarına�katmak�var

SURİYE Anayasa Komitesi 24 Ağustos’ta
toplanıyor. ABD bir yandan Suriye yönetimini
ekonomik olarak çökertmek için Sezar yasası
ve diğer yaptırımları ağırlaştırıyor, bir yandan
da sahada askeri olarak PKK/YPG’nin önü-
nü açmak için faaliyet yürütüyor. Jeffrey, Su-
riye muhalefeti üzerinde etkisi olan Suudi Arabistan ve Birleşik Arap
Emirlikleri üzerinden bu yönde bir çalışma sürdürüyor. 10'da

Gündemi PKK'ya
ambalaj

Müjdenin TL'ye
etkisi sınırlı kaldı

CHP'li Eren Erdem'e
özel 'açılım' görevi

11’de6’da

LİBYA'DA ATEŞKES DÖNEMİ: STRATEJİK ÜSTÜNLÜK TRABLUS'TA 

PETROL KANUNU DEĞİŞMELİ

1954 YILINDA arama, üretim,
taşıma, rafinaj ve dağıtım bü-
tünlüğü içinde kurulan TPAO
önce 17 parçaya bölündü.
Sonra TPAO'dan ayrılan İPRA-
GAZ, PETKİM, DİTAŞ, TÜP-
RAŞ ve Türkiye Petrol Ofisi
(POAŞ), zaman içinde teker te-
ker özelleştirildi. 8'de

Tek tek
satıldı

İMER, TPAO'nun 1980 sonra-
sında Dünya Bankası ve
IMF’nin baskısıyla parçalandı-
ğını ifade etti. İmer, “Ekip-
manları üretecek yapı yok
edildi. Uzmanlarını da elde tu-
tamadık. Şu anda birçoğu ya-
bancı. Bozulmuş yapı tekrar
düzeltilmeli” dedi. 8'de

IMF baskısıyla
parçaladık

DOĞU PERİNÇEK: 
TÜRKİYE’NİN KABİLİYETİNE

GÜVENİYORUZ 9
sayfa

HAVELSAN Genel Mü-
dürü Mehmet Akif Nacar,
“Hep birlikte ekip arkadaşla-
rımızla Milli Muharip Uçak
Projesi'ne girmeye karar ver-
dik. Savunma Sanayii Baş-
kanlığı ve TUSAŞ ile görü-
şüyoruz” dedi. Nacar, Deniz
Kuvvetleri'nin yapay zeka ih-
tiyacını karşılayacak ORSA
Projesi'nde büyük yol aldık-
larını söyledi. 10'da

'Milli uçak
projesine
giriyoruz'

YOLUMUZ AÇIK GÖLGE ETMEYİN ŞULE PERİNÇEK'in
yazısı 4'te

Milletin sevincini
paylaşmadılar



ALİ KAMER ALP / Eğitimci-Yazar

AYDINLIK Gazetesi’nde İbrahim Kalın'ın 150 yıl-
lık süreçle ilgili söylediği açıklamasıyla ilgili ace-
leye getirilerek yayımlanan yazılar doğru olma-
mıştır. Nitekim Kalın’ın televizyon programında
söylediği cümleler önyargıları açığa çıkarmıştır.
Sn. Kalın “Büyük hikâyemizin içinde Osmanlı da
var, Cumhuriyet de var. Abdülhamit de var, Ata-
türk de var. Nazım Hikmet de var, Necip Fazıl da
var. Kemal Tahir de var, Yahya Kemal de var.
Bunları kavga ettirmek bize bir şey kazandırmaz.
İyisiyle, kötüsüyle, hatasıyla, sevabıyla, hezi-
metiyle, zaferiyle onlar hikâyemizin bir parçası.
Modernleşme adı altında dayatılan hikâye bizim
hikâyemiz değil. Bize modernleşme adı altında
dayatılan hikâyenin içinde beyaz olmayan adam
yok. Siz yoksunuz, ben yokum" demiştir. İbrahim
Kalın’ın  Marx’la ilgili vurguları da oldukça önem-
lidir: “Komünist Manifestoya vicdanı olan herkes,
adalet duygusu olan herkes onun altına imzasını
atar.” Suriye’nin kuzeyinde ABD’den silah alan-
ların da solculuktan bahsedemeyeceği sözleri de
Aydınlıkçıların yıllardır altını çizdiği bir gerçektir.
Kalın’ın açıklamalarına bazı arkadaşların şabloncu
baktığını görmeliyiz. Kurtuluş Savaşı’nda Afga-
nistan Kralı’nın verdiği katkıyı reddetme o günün
önderlerinin hakkı olmadığı gibi, bizim de İslam’ı
“gerici değerler içinde görme” hakkımız, yetki-
miz ve lüksümüz yoktur. Emperyalizme göbek-
ten bağlı mazlum devletlerin emperyalizme kar-
şı bir arada olmaları için çaba harcamalıyız. Av-

rasya stratejisi, bu çağın nesnel gerçeğidir.
Emperyalizm çağında yaşıyoruz. Günümüzün te-
mel çelişmesi, emperyalizm ile gelişmekte olan
dünya arasındadır. Ülkemizi ele alırsak baş çe-
lişme, emperyalizm ve onunla kader birliği yap-

mış işbirlikçiler ile bütün millet arasındadır. Dev-
rim, içinde bulunduğumuz çağda, emperyalist
cephe zincirinin en zayıf halkasından kırılması ola-
yının adıdır. Bu süreçten sonra Atlantik’e dönüş
olmayacaktır. Avrasya içinde tam bağımsız ve öz-
gür milletler yaşamını sürdürecektir. “Herkes tı-
patıp bizim gibi düşünmeli” demek nesnel de-
ğildir. İslam uygarlığına düşmanlık yapanlara sor-
mak istiyoruz: matematikte bugün kimin geliş-
tirdiği sayıları kullanıyoruz? Cebiri, logaritmayı,
kesirli sayıları kullanmayı kime borçluyuz? Pu-
sulanın denizde kullanılmasını kim sağladı? Al-
kol, sülfürik asit, potasyum, aminoasit, sodyum,

nitrat, eriyiği ve civanın üretilmesini kime
borçluyuz? Kimyanın eczacılıkta kul-

lanmasını hangi uygarlığın bilim
adamlarına borçluyuz? Güçlü
olmak için içtiğiniz pekmezin,
yaralarınıza sürdüğünüz mer-
hemin kim tarafından insanlığa
kazandırıldığını merak etmiyor

musunuz? Çaya attığınız şeke-
rin, bal niyetine içtiğiniz şerbetin,

ağzınızı tatlandıran şurupların yarat-
tığı mutluluğu kim yarattı? Barutu ilk top gül-

lesini ateşlemek için kullananlar kimlerdi? Ra-
ze’nin, İbni Sina’nın, Ebul Kassis’in ve İbn’i
Zöhre’nin kitapları olmasa Batı Uygarlığı tıp adı-
na üniversitelerinde ne okutacaktı? İbn-i Battu-
ta gibi seyyahlar olmasaydı; eski kavimler ara-
sındaki bilgilerimizin ne kadar daralacağının
farkında mısınız? Ekvatorun bir derecelik açısı-
nın ağırlığıyla dünyanın büyüklüğünü hesapla-
yan bir Ali Kuşçu’su var mı Avrupa’nın? 

TÜRKAN AÇIL

DO�U Perinçek kitaplarında
150 yılı şöyle vurguluyor:
Altı Ok, Türk Devriminin prog-
ramıdır ve itici gücü millettir. Sı-
nıfsal olarak belirtirsek; işçi sınıfı,
çiftçiler, küçük esnaf ve zenaat-
kar, küçükten büyüğe millî sa-
nayiciler ve tüccarlar, Altı Ok
Programını hayata geçirecek sı-
nıflardır. O nedenle İşçi(Vatan)
Partisi, bütün milletimizi üretim
ekonomisini kurma ve vatanı
bütünleştirme amacıyla birleş-
tirme görevini önüne koymuştur.
Amaç, Millî Hükümeti kurmaktır.
Yukarda belirtilen sınıflar, bugün
çeşitli partilere dağılmış bulu-
nuyor. Ancak ortak çıkarları, on-
ları siyasal düzlemde birleşme-
ye zorluyor. Borçlanma ekono-
misinin iflasıyla girdiğimiz kriz, bu
süreci hızlandırıyor. Artık akrep
ve yelkovanın hızla döndüğü
bir zamana girmiş bulunuyo-
ruz. Karar dönemlerinin özelli-
ğidir bu.
Türkiye’nin çözümü, 200 yıldan
beri Cumhuriyetçilik, Milliyetçilik,
Halkçılık, Devletçilik, Laiklik ve
Devrimciliktir.

Şimdi bu 200 yıllık Millî Demo-
kratik Devrimimizi tamamlama
dönemine giriyoruz.
Geleceğe odaklandık ve ayrım
gözetmiyoruz. Üretim Ekono-
misini kabul eden herkesle el ele
vereceğiz ve Millî Hükümeti ku-
racağız. (Dr. Doğu Perinçek - 21
Kasım 2014)
İbrahim Kalın 2002-2014 arası
dönem için "Bize 12 yıl boyunca
masal anlattılar" deseydi, sonu-
na kadar haklı bir özeleştiri olur-
du. Fakat İbrahim Kalın'ın bah-
settiği 150 yıl içinde Cumhuriyet
dönemi de var. Daha önce de
Cumhuriyet'i hedef almış hatta
Arap düşmanlığı üretmekle it-
ham etmişti. (25 Aralık 2017) 
6 Ok programı, yaşayan bir or-
ganizma gibidir. Hiç birinden
vazgeçemezsiniz. Mesela "Vatan
Savaşı veriyoruz, Cumhuriyet-
çilik'ten vazgeçelim" dediğiniz
anda, Ulusalcılık biter.. Laiklikten
vazgeçerseniz, halkçılık çöker!.. 
Bu açıdan Vatan Savaşı cephe-
sinin birleştirici yegâne gücü
Kemalizm'dir.. Tartışmaya açık
dahi değildir. Anayasa'daki kar-
şılığı "teklif dahi edilemez"dir..

halklailiskiler@aydinlikgazete.com

Ali Ku�çu’yu,
er-Risâletü’l-

Muhammediyye adl�
eserini Fâtih Sultan

Mehmed’e sunarken
gösteren bir

minyatür. 

BİLİMİ ESAS ALALIM, UYGARLIĞIMIZA SAHİP ÇIKALIM!
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İBRAHİM Kalın'ın ‘Artık kendi hikâyemizi
yazma zamanı’ sözleri üzerine Teori Ya-
zı Kurulu'ndaki tartışmaları aktarmaya de-

vam ediyoruz:
[14/8 17:11] Şefik Çakmak: Sayın Mehmet

Perinçek'in belirlemeleri çok önemli ve yararlı
teşekkür ederim. Ancak ben genel devrim çiz-
gisini Avrasya’da görmüyorum. Ulusalcılıkta
görüyorum. Küreselleşmeye karşı çıkışta gö-
rüyorum. Halklar kendileri üretir, ürettikle-
rini kendileri tüketirlerse, kalkınmalarını ve
gelişmelerini ihracata bağlamazlarsa emper-
yalist sömürüden kurtulabilirler ve dünyada
emperyalizm sonlanır. Dünya bu yönde geli-
şecektir. Halklar böylece dost olacaklardır. 

[19/8 11:40] Kuntay Gücüm: Çeviri faali-
yetini  tartışmamız gerektiğini düşünüyo-
rum.

Batıda milli bilinçlerin inşasında dil oğ-
lanları okulunun ve diğer çevirmenlerin do-
ğu dillerinden yaptığı çevirilerin büyük rolü var.
Yani çeviri milli bilinci engellememiş, geliş-
tirmiş. Fransız Dışişleri Bakanlığı arşivleri ka-
taloğunda dil oğlanları okuluyla ilgili ara
başlık var; o kadar mesai yapmışlar. Bir ara o
kurum üzerine makale boyutunda bir çalış-
maya heveslenmiştim, o zaman baktım kata-
loğa; evrak yığınını görünce vazgeçtim. Eğer
doğudan tercümeler olmasaydı Avrupa mil-
li bilinci bu şekilde kuramazdı. Bizde tıp eği-
timi Fransızca olarak başladı ve ilk tıp okulu
Galatasaray’da açıldı. Eğitim Fransızca çün-
kü eğitmenler Fransız ve eğitim materyali
Fransızca. 1860’larda bir grup tıp öğrencisi ara-
larında dernek kuruyorlar; Beyazıt’ta oda tu-
tup geceleri orada gizli gizli tıp sözlüğü yaz-
maya başlıyorlar. Amaç temel tıp eğitimi
metinlerini Türkçe’ye çevirebilmek. Eğer tıp
eğitimi yapacaksanız ve milli olmasını isti-
yorsanız o çevirilere ihtiyacınız var. Tıp eği-
timinin millileştirilmesi sorununu Osmanlı çö-
zemedi. O gençlerin odada yaptığı iş, millet
inşasının parçası. Aksine iki alternatif olabi-
lir; Fransızca tıp eğitimine devam etmek ya da
modern tıp eğitiminden vazgeçmek. Eğer mil-
li eğitim sistemi içinde tıp eğitimi yapmak, dün-
ya edebiyatı eğitimi yapmak, dünya tarihi eği-
timi yapmak istiyorsanız temel metinleri çe-
virmeniz lazım. Dünya bilim ve kültürüne açı-
lamayan bir toplum ulus olarak örgütlenemez.
Ulus olmak isteyen bir toplum Balzac’ı, Vic-
tor Hugo’yu, Tolstoy’u, Farabi’yi, Home-
ros’u, İbni Haldun’u, Kant’ı, matematik ki-
taplarını, tıp kitaplarını kendi dilinde okuya-
bilmeli. Hümanizma adı verilen çeviri hare-

keti sadece batı klasiklerini değil İslam kla-
siklerini, Asya klasiklerini de çeviriyor. İçin-
de batıcıların da olması onun gerçeğini de-
ğiştirmiyor. Çeviri hareketinin milli bilinci za-
yıflatacağına Namık Kemal’i de ikna ede-
meyiz. Namık Kemal bu eserleri okuyabilmek
için Fransızca öğrenmiş adam. O dönem
batı romanlarından çeviriler gazetelerde ya-
yınlanıyor. Karşımıza şu soru çıkar; Batı sa-
natına yaygın ulaşılması milli bilinci engeller
mi? Örneğin Atatürk’ün Batı müziği öğren-
meleri için Avrupa’ya Türk beşlerini gön-
dermesi milli bilincin gelişmesini zayıflatacak
bir adım mıydı? Daha sonra müzik eğitimi bu
insanlara emanet edildi. Bu sonraki iş olma-
lıydı, diyebilir miyiz? Bach ve Vivaldi din-
lenmesini, Verdi operalarının sahnelenmesi-
ni teşvik etmek batı hayranlığı mıdır? Çeviri
faaliyeti konusunda Serhan Bolluk’a katıl-
mıyorum.

[19/8 12:25] Serhan Bolluk: Öncelikleri ko-
nuşuyoruz, çevirinin kendisini değil. Meiji res-
torasyonuna bakmak lazım. Batının teknik-
leri ve Japon kültürü. Çünkü artık çağ em-
peryalizm çağı. Tunca Arslan bir ara listele-
mişti, bir tek Beyaz Geceler'i okumamışım. Za-
rarını görmedim, ama örnek olmaz. Şu soruyu
sormalıyız: Ömer Seyfettin neden çocuk hi-
kayecisi diye takdim edilir ve Namık Kemal
neden o hayasız fıkraların konusudur da, Va-
tan yahut Silistre bilinmez? Çeviri olur tabii,
ama önce başka bir şey olur. O zaman fay-
dalıdır tabii. Marksizm de böyle geldi. 20.
yy'dan koparılarak. Sonuç ortada. Solun ha-
li... Atlantik'e kapak atılan bir siyasal iklimde,
çeviri faaliyeti ister istemez o iklimin parça-
sı oluyor. Latin alfabesi benimsenirken ise her
şey farklı, her şey milli. Türk milleti zeki ve ça-
lışkan. O zaman alfabe yararlı. Medeni Ka-
nun da... Hasan Âli Yüceller nasıl tasfiye edil-
diler, mesele sadece feodal güçlerin baskısı
mıydı? Marshall yardımıyla başlayan süreç bir
bütün. İşte o zaman çeviriden önce yapılacak
başka işler olmalı diye düşünüyorum. Meji fi-
lan dedim ama uzağa gitmeyelim. Biz Batı'nın
en temel uygulamasını, siyasal rejimini be-
nimsemedik. Çok partili hayata da 1950'de ge-
çildi. Ondan önce Şuralar Hükümeti'yle yö-
netildik. Bir denedik olmayınca döndük. Ke-
za Çin, gayet demokratik...

[19/8 12:50] Erdem Ergen: Bütün büyük
uygarlık faaliyetlerinin temelinde çeviri ha-
reketleri vardır. Abbasi Halifesi Memun'un
kurduğu Beyr-ül Hikme (tarihin gördüğü
en önemli çevirilerden birisidir) yalnızca

Türk ve İslam bilim ve felsefesine değil Batı
kaynaklı Aydınlanma Devrimi'ne de önemli
referans olmuştur. Çeviri Bürosu fikrinin te-
melinde dünyada olup bitene birinci elden an-
lama çabası vardır. Antik Yunan, Mısır, Çin,
Hint ve dahi pek çok büyük uygarlığın gelişi-
mi de bu çaba öndedir. Yüksek lisansta Troç-
kist bir hocamız olan Doç. Dr. Cengiz Arın bü-
tün sınıfa Komünist Parti Manifestosu'nun
1978 Aydınlık Yayınları baskısını bulup oku-
yacaksınız demişti. 2005 yılında. Buna sebep
olarak da Aydınlıkçılar Türkiye solunun en
muteber çeviri bürosuna sahiptir ve bu edis-
yon Manifesto'nun gercek tek Türkçe bası-
mıdır demişti.

[19/8 12:55] Tunca Arslan: Mesele bir ede-
biyat ve yabancı dillerden çeviri tartışması de-
ğil tabii ki. Geçen hafta o roman listesini "ön-
celik" oluştursun diye değil, yalnızca tartışmaya
farklı ve yan bir bakış açısı katmak için koy-
dum. Serhan'ın "öncelik" olarak vurguladığı
noktaya Türkiye'nin bugün girmeye çalıştığı
yol açısından ve siyaseten katılmamak müm-
kün değil, fakat bir türlü anlayamadığım
nokta şu: Olumlu bir noktanın altını çizerken
(İ. Kalın'ın açıklamalarındaki bağımsızlık
vurgusu, milli kültür vb.) ve ona dikkat çe-
kerken karşısında, özneye (İ. Kalın) uygun ola-
rak başka bir olumsuz nokta yaratmakta ıs-
rarlıyız. İbrahim Kalın'ı söylediklerindeki ön-
celiklerden dolayı övelim ama Hasan Ali Yü-
cel'i ve yabancı klasiklerin çevirisi işini de har-
camayalım, hata olarak görmeyelim. Cum-
huriyet dönemindeki Tercüme Bürosu 1940'ta
kuruluyor. Aynı yıl Köy Enstitüleri de faali-
yete geçiriliyor... Tercüme Bürosu resmen
1966'da kapatılmış olsa da 1940'ların sonları-
na doğru işlevsizleştiriliyor. Köy Enstitüleri de
benzer bir süreç izliyor. Yani Cumhuriyet'in
(bence) çok önemli iki Aydınlanma kurumu,
Atlantik paktına bağlandığımız 1950'lerle
birlikte tarihe karışıyor. Bu bile çok şey an-

latıyor bana göre. Ayrıca Namık Kemal'in vb.
değersizleştirilmesi de 1930'larda 40'larda
değil, Atlantikçilik dönemiyle birlikte başlıyor.

[19/8 12:56] Kuntay Gücüm: Necip Fazıl
Kısakürek’in Para adlı oyunu ciddi bir kapi-
talizm eleştirisidir. Yazan bölümü kapalı ol-
sa bir sosyalistin elinden çıkmış zannedilebi-
lir. Böyle bir gerçek var.

[19/8 13:00] Tunca Arslan: Serhan "Beyaz
Geceler"den söz ettiği için şunu da belirteyim:
Sabahattin Ali'nin "Kürk Mantolu Madon-
na"sı, "Beyaz Geceler"in bir "taklitidir". O dö-
nemin hemen hemen her yazarı gibi Saba-
hattin Ali de yabancı dil (Almanca) biliyor-
du ve gerek orijinal dilde okuduklarından, ge-
rekse çevirilerden etkileniyordu.

[19/8 13:09] Tunca Arslan: Nazım Hik-
met'in sonradan pişman olup hatasını dü-
zelttiği (Kemal Tahir'e mektubuyla) bir yazı-
sı dışında Namık Kemal'i 1930-40'larda de-
ğersiz gösteren bir kültür iklimi yok Türkiye'de.

[19/8 13:11] Serhan Bolluk: 1940'lar ve
1960'larda Marksizm'in yaygın girişi sırasın-
da olanlar hakkındaki düşüncelerim Kalın tar-
tışması sırasında ortaya çıkmadı. Ancak sıra-
sı geldi yazdım. Atlantikçilik ne zaman baş-
ladı sorusuna yanıt oluyor çünkü.

Fakat yine de yan bir tartışma. Asıl konu
kanaatimce bugün ne oluyor sorusu.

Bu elbette bir tarihsel yatakta oluyor,
ama bugün oluyor. Adını koymalıyız.

[19/8 13:23] Tunca Arslan: Yan konudan
devam ederek son olarak şunu söyleyeyim:
AKP'nin iktidar yılları boyunca en başarısız ol-
duğu, bir türlü dikiş tutturamadığı iki alan Eği-
tim ve Kültür Sanat'tır. Kırk kez kararlar alıp
kırk kez değiştirdiler, milyonlarca lira döktü-
ler, bir arpa boyu yol gidemediler, gidemez-
ler de...

[19/8 15:22] Kuntay Gücüm: Namık Ke-
mal değil de Şinasi için uygun bence batıcı.
Ama Şinasi’yi küçümsemek için söylemiyo-

rum. Namık Kemal üstadı gibi değil. Gönül-
lü sürgünlerinde Fransa sefaretiyle bir rabı-
ta olabilir. Paris’e varınca da ilk devlet baka-
nı Lavalette ziyaret edilmiş. Ziya paşa ile La-
valette’in İstanbul sefirliği günlerinden tanı-
şıyorlar. 3. Napoleon 8 asaleten dışişleri ba-
kanı atamış, üçü onun döneminde İstanbul se-
firliği yapıyor. İstanbul önemli yer o zaman.
Biraz da ondan bu ilişkiler. Abdülhamid me-
selesinde maaş almak zorundaydılar. İlişkileri
Paris’te en ileriye taşıyan Suavi; Namık Ke-
mal değil. Genç Osmanlılar Abdülhamid
döneminde bürokratlık yaptılar. Namık Ke-
mal’in oğlu Kudüs mutasarrıfı, Reşad Beyin
oğlu Washington sefiri vs olarak Abdülhamid’e
hizmet ediyorlar. Bu da doğal. Sonuçta Genç
Osmanlılar bunu kendi devletleri olarak gö-
rüyorlardı. İbret yazılarında güçlü bir batı eleş-
tirisi de var Namık Kemal’in.

[19/8 15:37] Gaffar Yakınca: Aydınların ki-
şisel yaşamlarından hareketle düşüncelerini
sorgulamak doğru bir yöntem değil. bunlar en
fazla magazin konusu olabilir. bunu ahlaki bir
sorun gibi algılarsak bugün devletin üniver-
sitelerinde çalışan aydınlara da "devletten ma-
aş alıyorsunuz samimi olamazsınız" dememiz
gerekir. ayrıca hepimiz kapitalizmin çok da te-
miz olmayan muhtelif işlerini yaparak ekmek
kazanıyoruz. Namık Kemal'in Osmanlı dev-
letinden burs harçlık vs. almasını da Necip Fa-
zıl'ın Menderes’ten para istemesini de sorunlu
bulmuyorum. Necip Fazıl hububat stokçulu-
ğu yaparak köşeyi dönen bezirgan takımından
daha mı kıymetsiz biridir? Diğer yandan
Necip Fazıl'ın para istediği kişi Türkiye Cum-
huriyeti'nin başbakanıdır. Sovyetler Birliği
kültür ataşesi değil. kılıcımız keserken adil ol-
malı.

[20/8 19:39] Adnan Akfırat: Değerli ar-
kadaşlar, "kendi hikayemizi yazma"  konu-
sunda yanlış bir tartışma yürütüyoruz. İbra-
him Kalın 150 yıl ya da 200 yıl demesi bizim
duruşumuzu belirlememeli. Gereksiz bir ta-
rih tartışması yapıyoruz ve bugünkü müca-
deleye hizmet etmiyor. Birleştiğimiz noktayı
gündeme getirelim ve oradan ilerleyelim.
Bilince çıkarmamız gereken en önemli nok-
ta şu: "Kendi hikayemizi" yazmaya engel
olan, NATO'ya girişten sonraki dönemimiz.
Son altı yıldır Türkiye'nin ufkunu açan da 15
Temmuz'da Gladyo'nun vesayetinden kur-
tulmamız. Kaldı ki, İbrahim Kalın da, "milli
Mücadele'nin, başkalarının hikayesinin en kuv-
vetli reddi olduğunu söylüyor. Milli Mücadele
ile kendimiz olmuşken ve kendi hikayemizi ya-
zarken, nasıl oldu da başkalarının hikayesin-
de unsur olduk? Bunu tartışalım. Daha çok
birleşeceğimiz nokta buluruz. NATO sonra-
sı dönemde İnönü'nün, Menderes'in, Demi-
rel'in, Özal'ın Çiller'in ve Türkeş ile Erbakan'ın
konumları neydi? 27 Mayıs, 12 Mart, 12 Ey-
lül ve 28 Şubat'ın etkisi ne oldu? Cemal
Gürsel, Milli Birlik Komitesi, Memduh Tağ-
maç, Kenan Evren, Org. Torumtay, Org.
Karadayı, Org. Kıvrıkoğlu, Org. İlker Başbuğ
ve nihayet Org. Hulusi Akar nasıl roller üst-
lendiler? Milliyetçiler, İslamcılar, Liberaller,
Neo-liberaller ve Milli Demokratik Devrim-
ciler nasıl tutum aldı. Bu tartışmanın hepimizi
ilerleteceği görüşündeyim.

YAZALIM, TARTIŞALIM, NETLEŞELİM...

Ulus�olmak�isteyen�bir�toplum�Balzac’ı,�Hugo’yu,
Tolstoy’u,�Farabi’yi,�Homeros’u,�Haldun’u,�Kant’ı,
matematik�kitaplarını,�tıp�kitaplarını�kendi�dilinde
okuyabilmeli.�Hümanizma�adı�verilen�çeviri�hareketi
sadece�batı�klasiklerini�değil�İslam�klasiklerini,�Asya
klasiklerini�de�çeviriyor.�Dünya�bilim�ve�kültürüne
açılamayan�bir�toplum�ulus�olarak�örgütlenemez.�

İnsanlığın ortak mirası ve
çevirinin milli bilince katkısı
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Aile hekimleri hakkını istiyor

HABER MERKEZİ

AYDINLIK’ın “Filyasyon için kimse arama-
dı” haberinin ardından Kovid-19 tanısı konulan
Sezai De-
mirbaş ve
ailesi te-
maslı taki-
bi için aran-
dı. 

S e z a i
Demirbaş,
bir fabrika-
da çalışan yakını ile birkaç saatlik görüşme son-
rası Kovid-19’a yakalandı. 56 yaşındaki Demir-
baş’a ailesinin ısrarı ile test yapıldı. Pozitif olduğu
ortaya çıktı. Aradan bir hafta geçmesine rağmen
temaslılarına yönelik çalışma yürütülmedi. Ay-
dınlık konuyu 20 Ağustos’ta gündeme getirdi. Se-
zai Demirbaş’ın oğlu Burak Demirbaş, aynı
gün Üsküdar İlçe Sağlık Müdürlüğü’nden aran-
dıklarını söyledi. Demirbaş, “Babamla en son ne
zaman yüz yüze görüştüğümüzü sordular. Test-
ten 48 saat öncesini esas alıyorlarmış. Biz gör-
üştüğü kişinin Kovid-19 açısından şüpheli oldu-
ğunu öğrenince babam eve gelmeden önlem ola-
rak evden ayrılmıştık” dedi.

Sezai Demirbaş ayrıca mahalle muhtarı ta-
rafından da arandı. Demirbaş’ın evi ekipler ta-
rafından dezenfekte edilecek. 

Haberimizin ardından
temaslı takibi başladı

GAZİANTEP'te  Kovid-19 tedbirlerine uy-
mayan 2 bin 296 kişiye ceza kesildi. Eskişe-
hir'de de denetimlerde 230 kişiye ceza uygulan-
dı. 

Gaziantep'te yeni tip koronavirüs (Kovid-19)
tedbirleri kapsamında, önceki gün 2 bin 296 ki-
şiye sosyal mesafe kuralı ve maske kullanımını
ihlalden idari işlem uygulandı. Ayrıca karantina
hükümlerine aykırı davranan 21 kişiye ve de-
netlenen 423 iş yerinden 3'üne de idari işlem ya-
pıldı. 

Eskişehir'de güvenlik güçleri dernek binala-
rında kumar suçunu önlemek ve Kovid-19 ted-
birlerini denetlemek amacıyla belirlenen ad-
reslere eş zamanlı operasyon düzenledi. Ekipler,
denetim ve aramalarda söz konusu adreslerde
sosyal mesafe kuralına uyulmadığını tespit etti.
Çalışmalar kapsamında 230 kişiye, Kovid-19 ted-
birlerine aykırı davrandıkları gerekçesiyle toplam
724 bin 500 lira ceza kesildi.

Haliç'te ve İstanbul Boğazı'nda durdurulan
teknelerde vatandaşların sosyal mesafe ve mas-
ke takma kurallarına uyup uymadıklarını kont-
rol eden ekipler, virüsten korunmak için yapıl-
ması gerekenlerle ilgili hatırlatmalarda bulundu.

Gaziantep’te bir günde 
2 bin kişiye ceza kesildi

İZMİR'de Parkinson hastalarının hem ra-
hatsızlığının etkisini azaltmak hem de aynı has-
talığı yaşayanlara nefes olmak için yaşam ormanı
oluşturuluyor. 

Parkinson’a bağlı hareket yavaşlığı, güçsüzlük,
denge bozuklukları, el ve kollarda titreme so-
runları yaşayan hastalar, Parkinson Hastaları Der-
neği tarafından başlatılan "Parkinson Yaşam Or-
manı" projesine katılarak hem doğaya hem has-
talığın etkilerinin azalmasına destek oluyor. Eg-
zersiz ve yürüyüşlerini fidan dikerek oluştur-
dukları ormanda yapmak isteyen hastalar, bu ra-
hatsızlığı taşıyan taşımayan herkesi fidan dikmeye
çağırıyor. 

Parkinson Hastaları Derneği Başkanı Gülnur
Kelçe, belli bir bölgede orman oluşturmak yerine
dünyanın her yerine ağaç dikilmesini hedefle-
diklerini ve Parkinson ormanını hep birlikte bü-
yütmeyi hedeflediklerini söyledi. 

Her bir Parkinson hastasının bir ağaç evlat
edinmesini istediklerini ifade eden Kelçe, “Ha-
yata bağlı kalındığı sürece hastalığın ilerleme hızı
daha yavaşlıyor. Bunu yapmaktaki amacımız on-
lara bir hareket kazandırmak, diktikleri fidanların
büyüdüğünü görerek umutlarını yeşertmek, on-
ların dünyalarına bir nefes olabilmek" dedi. 

Sadece Parkinson hastaları değil, bütün in-
sanların katılmasını da istediklerini aktaran
Kelçe, şu bilgileri aktardı:

"Hem hastalara hem de dünyamıza ve doğa-
ya nefes olsunlar. Eskişehir, Van, İstanbul, Avus-
tralya ve Avusturya'dan gelen ağaç dikme gö-
rüntüleri var. Dünyamızı ağaçlandırarak hari-
tamızda onları işaretlemek istiyoruz. Türkiye ve
yurt dışındaki herkese sesleniyorum. Parkinson
yaşam ormanı için gelin hep birlikte el ele vere-
lim, umutlarımızı yeşertelim, nefesimizi çoğal-
talım, ağaçlarımızı dikelim."

Parkinson yaşam ormanı
hastalara nefes olacak

MİLLİ Eğitim Bakanlığı (MEB),
yüz yüze eğitim başladıktan
sonra kronik hastalığı olan lise
öğrencilerinin eğitim faaliyet-
lerini uzaktan eğitimle sürdüre-
bileceğini, bu konuda İl ve İlçe
Milli Eğitim Müdürlüklerince
gerekli tedbirlerin alınacağını
bildirdi.

MEB Ortaöğretim Genel Mü-
dürlüğü tarafından, 2020-2021
eğitim ve öğretim yılı iş ve
işlemlerine ilişkin illere yazı
gönderildi. Buna göre ders yılı
31 Ağustos pazartesi başlaya-
cak. Liselerde sorumluluk sı-
navları ile hazırlık yeterlilik sı-
navları ihtiyaç duyulması ha-
linde iki haftaya yayılarak 31
Ağustos-11 Eylül'de yapılacak.

Sınavlar mümkün ise çok
amaçlı salon, spor salonu, ye-
mekhane gibi büyük mekan-

larda uygulanacak. Bunun
mümkün olmaması durumun-
da öğrencilerin oturma planı fi-
ziki mesafe korunacak şekilde
düzenlenecek.

E-NABIZ’DAN 
BELGE ALINACAK

Yüz yüze eğitim başladıktan
sonra, Sağlık Bakanlığı e-Nabız
Sisteminde kronik hastalıklar
listesinde hastalığı bulunan
resmi ve özel ortaöğretim ku-
rumlarında öğrenim gören lise
öğrencileri, durumlarına
ilişkin  e-Nabız Sistemi'nden
alacakları belgeyle okul
müdürlüklerine başvurmaları
halinde,  eğitim faaliyetlerini
uzaktan eğitimle sürdürebile-
cek. Bu konuda, İl ve İlçe Milli
Eğitim Müdürlüklerince ted-
birler alınacak.

ÖZLEM KONUR USTA

SAĞLIK Bakanı Fahrettin Ko-
ca’nın şartlı ek ödeme açıkla-
maları aile hekimlerinin tepki-
sini çekti. Koca, “1 Ağustos iti-
bari ile Kovid-19 hasta takibi
esas alınarak ek ödeme ola-
cak” dedi. Aile Hekimleri Der-
nekleri Federasyonu Başkanı
Özlem Sezen, Kovid-19 hasta-
larının telefonla takibin bilim-
sel bir zemini olmadığını söy-
ledi.  

Aile hekimleri, tüm hastane-
ler pandemi hastanesine dön-
üştüğünde poliklinik hizmeti
verdi. Filyasyon ekiplerine te-
lefonla hasta izlemi yaparak
destek sağladı. Ancak telefon-
la takibin bilimsel olarak yararlı
olmadığını savunan aile he-
kimleri artık telefonla takipte
bulunmayacaklarını açıkladılar.
Sağlık Bakanı Fahrettin Ko-
ca’nın ek ödeme açıklamasında
yer alan hasta takibi şartı tep-
kiye neden oldu. Sezen Aydın-

lık’a yaptığı açıklamada “Pan-
deminin en başından beri bütün
görevlerimizi yaptık. Poliklinik
yükünü de kaldırdık. Filyasyon
ekibine destek olduk, izlemleri
yaptık” dedi. 

‘TELEFONLA TAKİP 
BİLİMSEL DEĞİL’

Aile hekimlerinin temaslı ta-
kibi ile ilgili uyarılarının de-
ğerlendirilmediğini söyleyen
Sezen sözlerine şöyle devam
etti: 

“Telefonla yapılan izlemle-
rin bilimsel bir zemini olmadı-
ğını fark ettik. Uyarımıza rağ-
men takip ettiğimiz kişilere so-
rumluluk verilmiyor. Bu ne-
denle telefonla izlem yapama-
yacağımızı açıkladık. 5 aydır
bu süreçte emeklerimiz var. Bü-
tün sağlık çalışanları arasında
ayrım yapılmasını kabul etmi-
yoruz. Diğer sağlık çalışanları-
na ek ödenek yapılıyorsa aile
hekimlerine de koşulsuz ek öde-
nek yapılmalı.”

Kronik hasta olan liselilere
uzaktan eğitim seçeneği
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YENİ eğitim öğretim
yılının planlanması
amacıyla Öğret-

menlerin Mesleki Çalışma
Programı yarın başlıyor.
Türkiye çapında tüm okul-
larda 24-28 Ağustos günle-
ri arasında yakla-

şık bir milyon öğretmen her
gün yüz yüze toplantıya
katılacak. Eğitimci-
ler ve sağlık çalı-
şanları öğret-
menlerin semi-
ner programı-
nın yüz yüze
olmasını Ko-
vid-19 açı-
sından risk-
li buluyor.
B a ş k e n t
Üniversite-
si öğretim
görevlisi halk
sağlığı uzmanı
Dr. Nihal Bil-
gili Aykut, “Pek
çok okulumuzda
10’dan fazla öğret-
men bir araya gele-
cek. Bu kadar kişinin sos-
yal mesafenin sağlanamayacağı
ortamlarda bir araya gelmesi çok uygun
değil” dedi. 

SOSYAL MEDYADAN 
SESLENDİLER

MEB, öğretmenlerin eğitim öğretim yı-
lının sonunda düzenlenen Haziran Ayı
Mesleki Çalışma Programı’nı toplantıya üç

gün kala çevrimiçi yapma kararı almıştı. 18
Haziran’da 48 bin 412 testte günlük vaka sa-
yısı bin 304’tü. Önceki gün 92 bin 227 test-
te bin 203 vaka tespit edildi. Ağustos Ayı
Mesleki Çalışma Programı’nın da çevrimi-
çi olmasını isteyen eğitimciler sosyal med-
ya üzerinden MEB’e çağrıda bulundu. 

MUTLAKA MASKE TAKIL-
MALI

Halk sağlığı uzmanı
Dr. Nihal Bilgili Aykut,

“Okulların durumu-
nu düşündüğü-
müzde pek çok

okulumuzda
10’da fazla öğ-
retmen bir
araya gele-
cek. Okulla-

rımızda, pen-
cere dışında ak-
tif bir havalan-
dırma sistemi

yok. Bu kadar ki-
şinin sosyal mesa-

fenin sağlanamaya-
cağı ortamlarda bir

araya gelmeleri çok uy-
gun değil” dedi. 
Toplantıya katılan herkesin

mutlaka maske takması ve doğru
bir şekilde takması uyarısında bulunan Dr.
Aykut sözlerine şöyle devam etti: 

“Maske mutlaka ağzı ve burnu örtmeli,
kenarlardan alttan ve sütten boşluklar ol-
mamalı. Toplantı süresince maske çıkarıl-
mamalı. Toplantılar küçük gruplar halinde
düzenlenmeli. Aralarda birer buçuk metre
mesafe olacak şekilde oturulmalı. 20 kişi-

nin bir araya geleceği bir toplantının çevri-
miçi düzenlenmesi daha doğru olur. Sade-
ce oradaki kişilerin birbirine hastalığı bu-

laştırması değil o kişilerin kendi ailesinden
başlayarak çevresine de bulaştırması riski
var.”

Toplantıların gündemi Kovid-19
MİLLİ Eğitim Bakanlığı Öğretmen

Yetiştirme ve Geliştirme Genel Müdürü
Doç. Dr. Adnan Boyacı 18 Ağustos’ta mil-
li eğitim müdürlüklerine mesleki çalışma
programının içeriğini gönderdi. Okul-
larda Kovid-19’a yönelik tüm önlemlerin
alınması istendi. Programın açılış konuş-
ması 24 Ağustos’ta saat 10.10’da Milli Eği-
tim Bakanı Ziya Selçuk tarafından yapı-
lacak. Hafta boyunca sürecek toplantıla-
rın gündem maddeleri çoğunlukla Kovid-
19’la ilgili. Onlardan bazıları şöyle:

“Kovid-19 salgını koruma ve önleme
tedbirleri kapsamında okul ortamında alı-

nacak önleyici tedbirler ve uyulması ge-
reken kurallar”, “Salgın sürecinde öğ-
rencilerin öğrenme kazanımlarına ilişkin
eksiklerin giderilmesine yönelik planlanan
‘Tamamlayıcı Eğitim Programı’ uygulama
süreçleri hakkında bilgilendirme”, “Uzak-
tan öğretim etkinliklerinin planlanması”,
“Pandemi dönemi psikososyal destek ça-
lışmaları”, “Kontrollü normalleşme sü-
recinde koruma tedbirleri kapsamında
okul ortamlarında alınacak önlemlerin, ya-
pılacak iş ve işlemlerin belirlenmesi”,
“Öğrenci, öğretmen ve veli ile ilgili sü-
reçlerin planlanması”.

100 öğretmen olan okullar var
Öğretmenler önümüzdeki hafta mes-

leki çalışma programı için okullarda
bir araya gelecekler. 31 Ağustos’tan yüz
yüze eğitimin başladığı 21 Eylül’e kadar
da uzaktan eğitim sürecinin planlanması
için öğretmenler okullarda mesaiye de-
vam edecekler. Türk Eğitim Sen Genel
Başkanı Talip Geylan, bu süreçte ted-
birlerin en üst düzeyde olmasını istedi.
Geylan, “Okul müdürlerimizin öğret-
menlerimizi her gün okula çağırmasına
gerek yok. Bir okulun tüm öğretmenle-
rinin bir araya gelmesi risktir. Bazı
okullarımızda 60-100 öğretmenimiz var.

Her gün bir zümre (bir dersin tüm öğ-
retmenleri) davet edilir. Olabildiğince az
öğretmen bir araya getirilerek risk aza-
lır” dedi. 
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OKULLARIN�açılması kararının sosyal
boyutlarıyla da değerlendirilmesi gerekti-
ğini ifade eden Halk sağlığı uzmanı Dr.

Nihal Bilgili Aykut şöyle konuştu: “Öğ-
renci gruplarının bir araya gelmesi, onlar-
dan öğretmenlere ve diğer personele ve

ailelere hastalık bulaşması riski var. Okul-
ların açılmadığı koşullarda ise çalışan anne

ve babanın çocuklarının nerede bakılacağı
sorunu var. Büyükanne ve büyükbabalara ço-

cuklardan hastalık bulaşma riski bulunuyor. Böyle bir
durumda genellikle annenin işi bırakması bekleniyor.

Bunun kadın istihdamını ve hane gelirini nasıl et-
kileyeceği de düşünülmeli. Mümkün oldu-

ğunca uzaktan çalışma ya da esnek
çalışma modelleri gündeme

alınmalı.”

Uzaktan çalışma 
modelleri düşünülmeli 



ADALET Bakanı Abdulhamit Gül,
"Kadın cinayetleri bir terör eylemi-
dir ve bu eylemlere karşı hepimiz

topyekün şekilde mücadele etmek zorun-
dayız" dedi. Gül, 13 Ağustos’ta şüpheli şe-
kilde ölen Duygu Delen’in ailesini ziyaret
etti. 

Abdulhamit Gül, Gaziantep'te Batal
Höyük Sosyal Tesislerinde düzenlen İl
Sağlık Değerlendirme Toplantısı'nın ar-
dından gazetecilerin sorularını yanıtladı. Ga-
ziantep'te bir apartmanın 4'üncü katından
şüpheli şekilde düşerek hayatını kaybeden
17 yaşındaki Duygu Delen'in ölümüne iliş-
kin soru üzerine Gül, olayın herkesin yü-
reğini parçalayan bir hadise olduğunu söy-
ledi. Aileyi ziyaret ederek taziyelerini ilet-
tiklerini anımsatan Gül, şöyle konuştu:

"Hepimizin ortak acısı, ortak taziyemiz,
ortak cenazemiz. Kadın cinayetleri, kadına
yönelik şiddet hepimiz için yaralayıcı ortak
bir acıdır. Bir baba olarak, bir vatandaş ve
eş olarak şunu söylemek isterim ki kadın ci-

nayetleri bir terör eylemidir ve bu eylem-
lere karşı hepimiz topyekün şekilde müca-
dele etmek zorundayız. Bu mücadeleyi ya-
parken siyasi aidiyetten, mevki, makamdan,
mensubiyetten öte bir yaklaşım içinde ol-
mamız gerekiyor. Kadına yönelik şiddete
asla ama asla hiçbir toleransın gösterilme-
mesi gerekmektedir. Baktığımızda kadın ci-
nayetleri, işin başında küçük diye hasır al-
tına itilen bazı olayların büyüye büyüye ci-
nayetle sonuçlandığını görüyoruz. Dolayı-
sıyla bu konuda hem kolluk hem yargı
makamları ve toplumun her kesiminin,
şiddeti önleme merkezleri dahil duyarlılı-
ğın en üst düzey olması millet olarak bek-
lentimizdir. Hiçbir şekilde hata kabul edi-
lemeyecek bir süreçtir, hiçbir şekilde ted-
birsiz, özensiz davranılacak bir konu de-
ğildir.”

SIFIR TOLERANS

Bakan Gül, en ufak bir şiddetin önem-
senmesi ve titizlikle takip edilmesi gerek-

tiğini vurgulayarak şöyle devam etti:
"Elbette tüm bu olaylarda yargının önün-

de dosyadaki delil durumuna göre karar ve-
rilmektedir. Biz de yine yargı mensupları-
nın bu hassasiyetle devam ederek bu me-
selelerin üstüne giderek sonuçlandıracak-
larına olan inancımız tamdır. Temel yakla-
şımımız kadına şiddete sıfır tolerans ve bu
konuda hiçbir şekilde hata ve özensizliğin
asla olmaması gerekir."

MAVİ VATAN VURGUSU

Gül, Sakarya Gaz Sahası'ndaki doğal gaz
rezervi keşfine ilişkin de, “Nasıl ülkemizin
bir çakıl taşını veremezsek, feda edemezsek,
mavi vatanımızdan da verilecek bir damla
su yoktur. Doğu Akdeniz'de, Ege, Marma-
ra, Karadeniz'deki egemenlik sınırlarımızın
korumalarını, arama ve sondaj çalışmalarını
yapacağız. Hiç kimsenin hakkında gözümüz
olmadığı gibi uluslararası hukuktan kay-
naklanan tüm haklarımızı da sonuna kadar
kullanacağız” dedi. 
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EREDEYSE üzülenler var. Şimdi ne-
reden çıktı bu... Tam Türkiye'yi yaralı
bereli yere sermeye kalkışmıştık. BOP

tutmadı, Rand'ten, Biden'dan verecektik. İkti-
dar ve muhalefet tasarımı yapıyorduk. Muha-
lefetin yönetim kadrosunu, dostunu yol
arkadaşını Atlantik Okyanusu'nda sala bindir-
miştik... gündem değiştirdiler...

Bu kadar yıldır Türkiye siyasetini
izliyoruz. Gerçekten böylesine hiç
rastlamadık diye düşünüyorum. Tür-
kiye'nin başına iyi bir iş gelecek diye
korkuyor muhalefet. Bir kötülük
gelse hah tamam işler yolunda diyor.
İktidar ve muhalefetin arasında fikir
ayrılıkların keskinleştiği, çelişkilerin
arttığı dönemlerde bile böyle olmadı.

Aslında bugün de Türkiye sert bir
yol ayrımına geldi. İki gemi liman-
dan ayrıldı bile. İki farklı yöne rota
çizildi. Biri Atlantik'in dalgalarına sü-
rükleniyor. Öteki mecburi istika-
mete. Gemideki çoğunluk rotayı
belirliyor. Dost-düşman saflar ayrışıyor.

AVRUPA İÇİN TEHDİT TÜRKİYE

Hizadan çıkan Türkiye dışarıda da tartışma
yaratıyor.

Yunanistan'da yayımlanan Efimerida ton
Syntakton gazetesi Brüksel'e Türkiye konu-
sunda “Öncelikleri artık doğru belirleyin!” çağ-
rısı yaptı. “Sol liberal” diye tanımlanan bu
gazetenin 20 Ağustos tarihli yazısında: “Bu bir-
leşik Avrupa sürekli Türkiye tarafından tehdit
edilen iki AB üyesi Yunanistan ve Kıbrıs'ı ko-
rumaktansa Lukaşenka'yı devirmeyi daha
önemli görüyor. Bu gelişme, Avrupa'nın ne bir-
lik olduğunu ne de ortak ilke, değer ve çıkarları
bulunduğunu gösteriyor. Böyle bir birlikten ulu-
sal çıkarlarımızı savunmasını bekleyebilir miyiz?
İlke ve değerler değil muktedirlerin iradesi ge-
çerli olduğu sürece hayır. Ancak AB üyesi ola-
rak uluslararası hukuk çerçevesinde
çıkarlarımızın korunmasını AB organlarından
talep etmek zorundayız.”

Alman Die Presse gazetesinde 13 Ağus-
tos'ta Rainer Nowak imzalı bir yazı yayımlan-

mıştı. AB Erdoğan'ın saldırgan tavrına umarsız
kalmamalı, deniyordu.

“Recep Tayyip Erdoğan'ın
sözde araştırma gemi-
siyle Yunanistan'ı
kışkırtması ve sa-
vurduğu teh-
ditler şunu
gösteriyor:
Avrupa için
bugün en
büyük tehdit ne
Trump, ne Çin,

ne de
Putin Rusya'sıdır.
En büyük tehdit, hiç utan-
madan Ege'de, Suriye'de ve Lib-
ya'da Avrupa'yı komik duruma
düşüren Erdoğan'ın Türkiye'sidir.
Cumhurbaşkanı şu mesajı veriyor:
Sığınmacılar yüzünden bize mec-
bursunuz, günün birinde askeri ola-
rak da bizden zayıf düşebilirsiniz,
Akdeniz'deki yeni egemen süper
güç biziz. (...) Avrupa Yunanistan'da
da aynı konuma düşerse, AB'nin ve
kıtanın sonu gelir. Başka bir deyişle,
R u s y a ' y a

sert ekonomik yaptı-
rımlar, ama Türkiye'ye
destek. Gerçekten mi?”

Yunan Dimokratia
gazetesine göre Ber-
lin'in suskunluğunun tek
açıklaması Türkiye'ye
destek: “Ankara Mer-
kel'in koruma kalkanına
güvenebilir”

Düşünce kuruluşu
Avrupa Dış İlişkiler Konseyi yöneticisi Mark
Leonard 18 Ağustos'ta İspanyol gazetesi El Pa-
is'de, “Türkiye'den vazgeçmeyin” görüşünde.
“Türkiye henüz yeni bir Rusya vakasına dö-
nüşmedi ama mevcut durum yanlış değerlen-
dirilecek olursa hızla o yöne kayabilir. Şimdilik
Avrupalıların çoğu Türkiye'yi hâlâ zorlu bir
ortak olarak görüyor, 'rakip bir sistem' olarak
değil” diyor.

18 Ağustos günlü The Times gazetesinde
yayımlanan Roger Boyes imzalı, MOSSAD
Başkanı Yossi Cohen'e dayandırarak yapılan
haberde de artık Türkiye'nin İran'dan çok daha
büyük bir tehdit olduğu belirtiliyor.

MÜJDE DEĞİL  KÖTÜ HABERMİŞ

Bu alıntılar Karade-
niz'deki doğalgaz

haberinden
önceydi.

Ş i m d i
yen i -
d e n
alevle-
nir.

Aynı
s a f l a ş -

maya göre se-
vinenler ve

üzülenler, dışarıda ve içeride
aynı kıstaslar açısından ayrışacak.

Daha açıklandı-açıklanacak müjdesi başlı-
ğıyla yürütülen bir iletişim kampanyası süre-
cinde yapılan şu türden paylaşımları ciddiye
almak olanaksız:

“Her dört gençten birinin işsiz olduğu, genç
işsizliğinin tarihimizin en yüksek seviyelerine
çıktığı ülkemde #BenimİçinMüjde öğrencilerin
KYK borçlarının silinmesi, işsizliğin sona er-
mesidir (Canan Kaftancıoğlu@Canan_Kaf-
tanci)”

“#BenimİçinMüjde emeklilikte yaşa takılan-
ların emekli
e d i l m e s i ,
emekli maaşla-
rının makul bir
oranda arttırıl-
ması, kamu
emekçilerine
ayırt edilmeksi-
zin 3600 ek
gösterge veril-
mesi, öğrencile-

rin KYK borçlarının sıfırlanması, asgari ücretin
reel enflasyona endeksli artmasıdır. (Eren
Erdem

@erenerdemnet)”
Sanki kese bol, atması kolay... Esas olan

boşa çırpınma.

MİLLET FATİH VE ORUÇ 
GEMİLERİNİN GÜVERTESİNDE

Kuşkusuz Karadeniz'de bulunan doğalgaz
Türkiye'nin belli bir dönem gereksinimi karşıla-
yacak miktarda. Sevinmemek için Atlantik sa-
lında şaşkın ve zavallı bir konumda olmak
gerekir. Türk milleti Fatih ve Oruç Reis gemile-

rinin güvertelerinde bayraklarını çekmiş yol alı-
yor.

Hazine ve Maliye Bakanı Berat Albayrak,
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ın açıklayacağı müj-
denin Türkiye için eksen değişikliği olacağını
söylemişti. Bu bazılarını telaşlandırmış, müjdeyi
duyunca neyse rahatladım diyorlardı. Bir bü-
yükelçi de evet diye onayladı, yoksa NATO'dan
çıkmak, AB kapısından vazgeçmek anlamına
gelirdi. Ayıp olmasa tak tak tahtalara vuracaklar.

Bir de bu gemilerde geminin nereye gittiği-
nin, gitmek zorunda olduğundan habersizler var.

Ya yolda rotanın hizasına girecekler ya da li-
manlarda “ineceeek var” diye atlayacaklar.

SİHİRLİ DEĞNEK DEĞİL

Türkiye enerji fakiri bir ülke. Önemli ölçüde
dışa bağımlı. Önemli miktarda doğalgaz kayna-
ğının bulunması bu açıdan anlamlı.

Ama Türkiye'nin sağlıklı yol alması bakımın-
dan bunun bir sihirli değnek olmadığını da gör-
mek gerekir.

Doğrudur bulunan doğalgazın devreye gi-
rebilmesi için üç-dört yıl var. Sorun sürede
değil. Bilindiği gibi bir de bor madenimiz var.
Çok özel. Dünya ihtiyacının yüzde 59'unu
Türkiye karşılıyor. Onu ne zamandır biliyo-

ruz. Altın var. Mermer var. Bunları bir zen-
ginliğe dönüştürmek için yatırım gerekiyor,
emek gerekiyor.

İrade ve karar gerekiyor.
İç ve dış politikada, ekonomide incelikli bir

eksende tutarlı siyaset gerekiyor. 
Gerisi kolay.
Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu Perin-

çek'in sık sık vurguladığı gibi yer altındaki en
büyük zenginliğimiz bu bereketli toprakların
altında yatan bu vatanın bağımsızlığı, birliği
bütünlüğü için canını vermiş şehitlerimiz.

Yalnızca onlar da değil. Kaç bin yıllık ku-
rucu bir miras var bu toprakların altında.

Zorunlu rotayı önünde ve sonunda belir-
leyen o birikim.

Hadi bakalım, yolumuz açık olsun.
Daha çok müjdeler yolda.
Biliyoruz.

Yolumuz açık gölge etmeyin

-"Bileği güçlü, bir kişiyi yıkar, Bil-
gisi güçlü, bin kişiyi..." Emir Timur
(Türk Avaz @TurkAvaz)

Güzel söz

suleperincek@aydinlik.com.tr
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The Times, 18
A�ustos

-BORÇKA'ya ilişkin sosyal
medyada bir fotoğraf. Maden
arama çalışmalarından önce ve
sonrası diye paylaşılmış. Altında
bir düzeltme notu düşülmüş.
“Aynı bölgenin önce/sonra pay-
laşımı değil o. 'maden çalışmaları
yüzünden araziler bu hale geliyor,
siz hangisini tercih edersiniz'
demek istemiş değil mi? Tahmi-
nim o foto da Karagöl yöresi ve
orada bir maden arazisi yok.” 

Köksüz partilerde gelecek yok
GELECEK Partisi Ankara İl Başkanı

Osman Hakan Kılıç, yedi ilçe başkanı, ma-
halle temsilcileriyle birlikte parti üyeliğinden
istifa etmiş.

Kılıç, “Gelecek Partisi’nin siyasetinin eh-
liyet, liyakat, adalet ve ahlak üzerine inşa edil-
diğini düşünerek görevi kabul etmiştim.

Ancak görev yaptığım 8 aylık süreç içeri-
sinde az önce bahsettiğim ilkelerden uzak-
laştığını gördüm” demiş.

Türkiye'de bazı köke dayanmayan yapay
partiler kuruluyor. İşlevini bazen yerine geti-
riyor ya da getiremeden silinip gidiyor. İn-
sanların umuduna, enerjisine yazık oluyor.

BAKAN GÜL’DEN YARGI VE KOLLUK KUVVETLERİNE ÇAĞRI

Kadın cinayetlerinde
üst düzey duyarlılık 
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Kızının katili için 
en ağır cezayı istedi

ANTALYA'nın Serik ilçesinde eşi tarafın-
dan bıçaklanarak öldürülen Dudu Çağın'ın ai-
lesi, zanlı Metin Çağın'ın en ağır şekilde ce-
zalandırılmasını istedi. 

Kızının düğünü için barıştığı eşi Metin Ça-
ğın tarafından 18 Ağustos'ta boynu, karnı ve
kollarından bıçaklanarak öldürülen Dudu
Çağın'ın ailesinin evinde hüzün hakim. 

Annesi Şerife Kara, gazetecilere yaptığı
açıklamada, kızının 17 yaşında eşiyle severek
evlendiğini ancak evliliği boyunca hep sıkın-
tılı günler yaşadığını belirtti. Yaklaşık 9 ay önce
kızının eşiyle tartışması sonucu kendi evleri-
ne geldiğini anlatan Kara, şunları söyledi:

"Kızım küs geldi, 9 ay bizimle yaşadı. Bu-
raya ev yaptırdı. Her gün de ekmeğini kapı-
sına asıyorduk. Yanımızda çok mutluydu,
bana 'Anne, 20 yıldır evliyim, hayatımda en ra-
hat bu 9 ay yaşadım' derdi."  

Babası Durmuş Kara da kızının mutsuz bir
evlilik yaşadığını ifade etti. Metin Çağın'ın ci-
nayeti tasarlayarak işlediğini öne süren Kara,
olay günü yaşananları şu şekilde anlattı:

"Metin, kızımın yanına gelip, eski evine gö-

türmek istemiş. Kızım istememiş. ‘Sürprizim
var' diye kızımı götürmüş. Kızımın yanında
olan küçük torunum babasının halini pek be-
ğenmemiş ve ablasına gidip anlatmış. Metin,
kızımı eski evine götürüp, kapıyı kilitlemiş. Sal-
dırıdan sonra kızım, torunumu telefonla ara-
yıp, 'Sedefim gel beni kurtar' demiş. Torunum
önce buradaki eve gidiyor, bulamıyor, sonra
eski evlerine gidiyor ve orada annesini her yeri
kesik halde buluyor."

7 ÇOCUK YETİM KALDI

7 torununun yetim kaldığını dile getiren
Kara, zanlının eşini öldürürken çocuklarını da
annesiz ve babasız bıraktığını söyledi. Dudu
Çağın ablası Nergiz Yılmaz da “Ablam hep
kaçıp, buraya geliyordu ama peşinden gelip yal-
varıp, geri götürüyordu" dedi. 

Serik'te 18 Ağustos'ta Metin Çağın, kızla-
rının düğünü nedeniyle bir hafta önce barış-
tığı Dudu Çağın’ı bıçaklayarak öldürmüştü.
Kaçan zanlı 2 gün sonra komşuları tarafından
bulunarak polise teslim edildi ve çıkarıldığı
mahkemece tutuklandı. 

İzmir'de ormanda piknik yasaklandı
İZMİR'de 31 Ekim'e kadar piknik yerle-

ri dışındaki ormanlık alanlarda piknik ve ko-
naklama yapılamayacak. Orman Bölge Mü-
dürlüğünden yapılan yazılı açıklamada, "İz-
mir İli Orman Yangınları Mücadele Komsi-
yonu"nun önceki gün Vali Yardımcısı Mus-
tafa Yıldız başkanlığında toplandığı belirtil-
di.

Vatandaşların ormanlık alanlarda yoğun
şekilde mangal, semaver veya ocak yaktıkla-
rı aktarılan açıklamada, bu durumun hava sı-
caklığının yüksekliği ve kuru ot ile çalılık mik-
tarının artmasına bağlı olarak orman yan-
gınlarında artışa neden olduğu için daha ön-
ceki tedbirlerin dışında yeni kararların alın-

dığı bildirildi.
Açıklamada şu ifadelere yer verildi:
"21 Ağustos-31 Ekim tarihleri arasında or-

manlarda piknik yerleri dışında piknik ve ko-
naklama yapılması yasaktır. 18 Mart
2020'de alınan karar ile belirlenen piknik ve
mesire yerlerinde, ormanlık alanlarda önce-
den belirlenerek ilan edilen kamp yerleri ha-
riç olmak üzere, 31 Ekim 2020'ye  kadar
mangal, semaver ve ateş yakılmasına saat
20.00’den sonra müsaade edilmeyecektir."

Yangın yönünden tehlikeli alanların yanı
sıra mutlaka korunması gerekli bölgelere gi-
rişler orman köylerinde yaşayanlar ve orman
işinde çalışanlar haricinde yasaklandı. 
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Konya'da,�Beyşehir�Gölü
üzerindeki�Çeçen�Adası'nı
kiralayarak�burada�tarım�ve
hayvancılık�yapan�Erdoğan
ailesi�durmaksızın�çalışıyor.
Önce�ekim,�sonra�hasat;
ardından�hayvanları�için
saman�balyaları...
Celalettin�Erdoğan,�‘Gece-
gündüz�demeden�çiftçilik
yapmak�zorundayız.
Üretmezsek�elimizde�bir
şey�kalmaz’�dedi

TÜRKİYE'nin en büyük tatlı su gölü
olan Konya Beyşehir Gölü'ndeki iri-
li ufaklı 32 adanın bazılarında hu-

bubat tarımı ile hayvancılık yapılıyor. Uzun
yıllardır tarım yapılan Çeçen Adası'nı kira-
layan Erdoğan ailesi, aynı zamanda göle kı-
yısı olan Çiftlik Mahallesi'nde de tarım ve
hayvancılıkla uğraşıyor. Adada buğday,
arpa, nohut ve mısır eken aile, hasadı zor-
lu geçen hububatlardan arta kalan saman-
ları da balyalar haline getirerek, kış mevsi-
minde hayvanlarına yiyecek hazırlığı yapı-
yor.

Balyaların adadan taşınması için yüzen
platform yaptıran Erdoğan ailesi, tonlarca
saman balyasını teknelere bağlayarak göl
üzerinden karaya çıkarmak için büyük uğ-
raş veriyor. 

HER SEFERDE 300-400 BALYA

Adada çiftçilik yapan Celalettin Erdoğan,
kıyıya kara yoluyla ulaşımın bulunmadığı
adada yaşamanın zorluklarını anlattı. İşle-
rinin de biraz eziyetli olduğunu söyleyen Ce-
lalettin Erdoğan, şöyle konuştu: "Kıyıda aya-

ğınızı toprağa basıyorsunuz, burada suya ba-
sıyoruz. Adayı mülk sahiplerinden 10 yıldır
kiralıyoruz ve burada tarım yapıyoruz. 150
dönümlük alanı ekiyoruz. Bunun yanında
büyük ve küçükbaş hayvan yetiştiriciliği de
yapıyoruz. Bu adada 4 ay boyunca 3 kişiyiz.
Kardeşim ve bir işçi ile tüm bu işi biz yapı-
yoruz. Şu an balya sarıyoruz. Balyaları tek-
nelerle kıyıya ulaştırıyoruz. Her seferinde kı-
yıya 300-400 balya taşıyabiliyoruz. Yüzen
platformu 2 tekneye bağlıyoruz. Havanın iyi
olması, rüzgar olmaması lazım ama her şart-
ta bu zorlu mücadeleyi vermek zorunda ka-
lıyoruz."

DALGALARLA MÜCADELE

Havanın sıcak olmasına rağmen para ka-
zanmak için çalışmak zorunda olduklarını
belirten Celalettin Erdoğan, balyaları kıyı-
ya ulaştırırken bazen dalgalarla mücadele
ettiklerini vurguladı. Yazın hava sıcaklığının
verdiği zorluğa da değinen Celalettin Er-
doğan, "Bu adada gece-gündüz demeden
çiftçilik yapmak zorundayız. Çünkü üret-
mezsek elimizde hiçbir şey kalmaz. Birinin

bu işleri yapması gerekiyor. Ben de karde-
şimle bu işi yapıyorum" dedi.

Adada yılın 4-5 ayını geçirdiklerini be-
lirten Gökhan Erdoğan ise balyaları tek-

nelerle zorlu bir yolculuğun ardından kıyı-
ya ulaştırmak zorunda olduklarını, geçim-
lerini buradan kazandıklarıyla sağladıklarını
söyledi.

Üretmezsek
yaşayamayız

ULAŞTIRMA ve Altyapı Bakanı Adil Ka-
raismailoğlu, Türk sivil havacılık sektöründe
yerli yetişmiş eleman istihdamı için çalışma
başlattıklarını açıkladı.

Bakan Karaismailoğlu, yazılı açıklama-
sında, küresel gelişmelere paralel
olarak gelişen havacılık sek-
törünün ekonomik kal-
kınmanın itici unsuru
haline geldiğini belir-
terek, toplumsal refa-
hın da en önemli gös-
tergelerinden birisinin
havacılık sektörü ol-
duğunu söyledi. Kara-
ismailoğlu, bu kapsam-
da havacılığın geleceği açı-
sından Türkiye’nin büyük bir
potansiyele sahip olduğunu ve sektörde
son dönemde atılan adımlar sayesinde Türk
havacılık sektörünün beklentilerin çok öte-
sinde büyüdüğünü anlattı. 2002 yılında 26 olan
aktif havalimanı sayısının bugün 56’ya çıktı-
ğına işaret eden Karaismailoğlu, şu bilgileri
verdi: "Türkiye Hava Sahasında; 2003 yılın-
da 44 bin 500 kilometre uçuş yolu bulunur-
ken, bugün uçuş yolu uzunluğumuz yaklaşık
74 bin 640 kilometreye çıktı. 173 ülke ile iki-
li havacılık anlaşması yapıldı, 60 olan dış hat
uçuş nokta sayısı da 329’a yükseldi. Bunun so-
nucunda da 34,5 milyon olan yolcu sayımız,
210 milyonu buldu."

CİRO 53 KAT
İSTİHDAM 4.5 KAT ARTTI

Havayolu sektöründe yaşanan büyüme ne-
deniyle sektör cirosunun da 17 yılda, 53 kat

arttığına işaret eden Karaismai-
loğlu, sektördeki istihdam sa-

yısının ise 65 binden 295
bine çıktığını açıkladı. Ka-

raismailoğlu, sektörün
17 yıllık süreçte  çok bü-
yük hızda büyümesi ne-
deniyle sektörün yetiş-
miş eleman ihtiyacının

bir bölümünü yurtdışın-
dan karşılanmak zorunda

kalındığını, havacılık sektö-
rüne yönelik eğitim olanakları-

nın artırılması ile yabancı personel alı-
mının büyük oranda yavaşladığını kaydetti.

TÜRK ÇALIŞANLARA ÖNCELİK

Karaismlailoğlu, 2019 Aralık ayından iti-
baren Kovid-19 salgınını ise havacılık sektö-
rü de dâhil olmak üzere tüm alanları olum-
suz etkilediğine de dikkat çekerek, bu olum-
suzlukların en aza indirilebilmesi için kamu
kurum ve kuruluşları tarafından gerekli ha-
fifletici kolaylıkların sağlandığını ifade etti. Bu-
nunla birlikte sektör paydaşları tarafından Ko-
vid-19 salgını neticesinde ortaya çıkan işsiz-
lik problemleri dolayısıyla Türk uyruklu

uçuş ve kabin ekiplerinin kaygılarının oldu-
ğu yönünde kendisine bilgiler ulaştığına işa-
ret eden Karaismailoğlu, "Biz bu kaygıları dik-
kate alıyoruz. Bu kapsamda, havayolu işlet-
melerinde uçuş operasyonlarını olumsuz
yönde etkilemeyecek şekilde, Türk uyruklu
çalışanlara öncelik verilmesi noktasında bir
çalışma yapılmasını uygun gördük" ifadele-
rini kullandı.

'İŞLETMELERİN 
GÖRÜŞLERİNİ İSTEDİK'

Sivil havacılıkta eğitim olanaklarının her
geçen gün artması ile sektöre yetişmiş eleman

sağlandığını belirten Karaismailoğlu, şunla-
rı kaydetti: "Şu anda 295 binin üzerinde ki-
şinin istihdam edildiği sivil havacılık sektö-
rümüzde yabancı uyruklu pilot, uçuş ve ka-
bin ekibinde görevlilerin oranı yüzde 11’i bul-
makta. Sektörde yerli yetişmiş eleman istih-
damı için çalışma başlattık. Sektördeki tüm
paydaşlarla birlikte bu çalışmayı yaparak
sektörde vatandaşlarımızın öncelikli olarak
istihdam edilmesini hedefliyoruz. Söz konusu
çalışma ile sektörde Türk uyruklu yetişmiş ele-
man istihdamını artırmayı hedefliyoruz. Bu
konuda havayolu işletmelerinin görüşleri ve
yol haritasını da istedik."

Havacılık istihdamında 'yerlileşme' hamlesi 

ÇOCUKLARIN MESLEK SEÇİMİ İÇİN

AİLE, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Ba-
kanlığı, çocukların sanatsal, kültürel ve sos-
yal etkinliklere olan ilgilerini artırmak ve
güzel davranışlar geliştirmelerine katkı
sağlamak için, onları olumlu rol model ola-
bilecek kişilerle bir araya getiriyor.

Devlet korumasındaki çocukların duy-
gusal ve fiziksel gelişimini desteklemek için
pek çok projeyi hayata geçiren Aile, Ça-
lışma ve Sosyal Hizmetler Bakanlığı, ku-
ruluşlarda bulunan çocukları yetiştirirken
onların özgün yönlerini açığa çıkaracak
programlara önem veriyor. Çocuklar, ha-
yata geçirilen Rol Model Projesiyle ken-
dilerine ilham verecek kişilerle bir araya ge-
tirilerek deneyim paylaşımı ve gelecek
planları için vizyon sağlıyor. 

Proje kapsamında düzenlenen 3 bin
386 etkinliğe çocuklara rol model olarak
ilham verebilecek sağlık, eğitim, spor, kül-
tür ve sanat, iş dünyası, kamu kurumu,
bankacılık alanlarında başarılı olmuş 3
bin 491 yetişkin katıldı. Aralarında dok-
tor, diş hekimi, eczacı, akademisyen,
öğretmen, hakim, savcı, avukat, kütüp-
haneci, arkeolog, vali, kaymakam, ga-
zeteci, yazar, akademisyen, sporcu, oyun-
cu, kuaför, marangoz gibi meslek sahip-
lerinin olduğu yetişkinlerin de yer aldı-
ğı seminer, söyleşi ve atölye çalışması gibi
etkinliklerde çocuklar keyifli vakit geçirdi.

Bakanlıktan yapılan açıklamada
Rol Model Projesinin devam edeceği
bildirildi.

Rol Model Projesi

DÜZCEGençlik Merkezi'nde gönüllü genç-
ler, geliştirdikleri "Fındık bahane sohbet şaha-
ne" projesiyle hem yaşlı çiftçilerin bahçelerine gi-
dip fındık topluyor hem de onlarla sohbet ede-
rek vakit geçiriyor.

Düzce Gençlik Merkezi'nde görevli gençlik
lideri Ahmet Yılmaz önderliğinde bir araya ge-
len gönüllü gençler, farklı etkinlikler için gittik-
leri köylerde yaşlı çiftçileri ziyaret ediyor. Bölgenin
önemli geçim kaynağı olan fındık hasadının ya-
pıldığı bu dönemde, ziyaret ettikleri yaşlılarla soh-
bet eden gençler, bahçedeki işlerin görülmesi-
ne de yardımcı oluyor. Projesiyle gençlerin yaş-
lılarla kaynaşması, yardımlaşma ve dayanışma
duygusunun artırılması hedefleniyor. 

Gençlik lideri Ahmet Yılmaz, fındığın Ka-
radeniz Bölgesi'nin önemli geçim kaynakların-
dan olduğunu söyledi. Yılmaz, "Özellikle yaşlı
ailelerimizin yanına giderek onlarla hem sohbet

ediyoruz hem de fındık toplayarak onlara yar-
dımcı oluyoruz" dedi.

Yaptıkları işten keyif alan gençlerle bir ara-
da olmaktan duydukları memnuniyeti dile ge-
tiren Yılmaz, "Projemizin ismini 'Fındık baha-
ne sohbet şahane' olarak belirledik. Yaptığımız
işten aldığımız keyif kadar sohbetler de bize bü-
yük keyif veriyor. Hem fındıkları topluyoruz hem
de ailelerimizle kaynaşıyoruz. Gençlerimizin yaş-
lılarımızla kaynaşmasına yardımcı oluyoruz." ifa-
delerini kullandı. Proje dahilinde fındık bahçe-
sinde gönüllü gençleri ağırlayan 60 yaşındaki
Mehmet Ali Çarhacıoğlu, emekli olduğunu ve
çiftçilikle uğraştığını belirtti. Gençleri bahçesinde
görmekten memnun olduğunu dile getiren
Çarhacıoğlu, "Gençler bizi mutlu etti, onlarla ol-
maktan çok memnun olduk. Yardım etmele-
rinden daha çok bizi mutlu etmeleri daha çok
önemliydi" diye konuştu.

‘Fındık bahane sohbet şahane’

Evyapport’ta 150 işçi 
hastanelik oldu 

Kocaeli Körfez’de bulunan Ev-
yapport limanında 150 işçi yedik-
leri yemekten zehirlendi.

Kocaeli yerel basınında bulu-
nan haberlere göre Evyapport li-
manında çalışan işçiler önceki ak-
şam yedikleri yemekten zehirlen-
di. İşçiler yemek sonrası rahatsız-
lanınca sağlık ekiplerine haber
verildi. Limana gelen çok sayıda
sağlık ekibinin ilk müdahalesi son-
rası işçiler çevre hastanelere kal-
dırıldı. İşçilerin gıda zehirlenmesi
nedeniyle rahatsızlandığı öğre-
nildi. Hastaneye kaldırılan işçiler-
den bazıları ayakta tedaviden son-
ra taburcu edildi.

İşçi ve işveren 
arasında köprü

MANİSA Yunusemre Belediyesi,
iş arayan vatandaşlara yardımcı ol-
mak amacıyla kurduğu istihdam
birimi aracılığıyla işyeri sahipleri
ile iş arayan vatandaşları buluş-
turmayı sürdürüyor.

Yunusemre Belediyesi Halkla
İlişkiler Müdürlüğü bünyesinde
oluşturulan istihdam birimi, İŞ-
KUR İl Müdürlüğü ve danışmanlık
şirketleriyle birlikte çalışarak va-
tandaşların iş bulmalarını sağlıyor.
Birime başvuran vatandaşların
formları, demografik özelliklerine
göre düzenlenerek Bilgi İşlem Mü-
dürlüğü’nce geliştirilen sistemde
toplanıyor. Toplanan başvurular,
vatandaşların kriterlerine göre
firmalara yönlendiriliyor.

Bu kapsamda Yunusemre Bele-
diyesi Halkla İlişkiler Müdürü Arzu
Yerkazanoğlu, mülakata gelen iş-
çiler ve firma temsilcileri ile gör-
üştü. Yapılan çalışma kapsamında
işçi arayan Sur Kalıp ve Teknika
Plastik adına EGEM Şirketler Gru-
bu temsilcileri aradığı özellikleri ta-
şıyan personeller ile Yunusemre
Belediyesi Meclis Lokali’nde mü-
lakat gerçekleştirdi. Yunusemre
Belediye Başkanı Dr. Mehmet Çer-
çi, işçileri her daim desteklemeye
devam edeceklerini kaydetti.

Aydın’ın
Germencik
i l çes inde
bir fabrika-
nın çatısın-
da çalışan
işçi, yakla-
şık 6 metre
yükseklik-
ten beton
zemine dü-
şerek yara-
landı.

Alınan bilgiye göre, Ömerbeyli
Mahallesinde bir fabrikanın çatı-
sında güvenlik kamerası ve alarm
sistemlerinin bakım ve onarımını
yapan 32 yaşındaki Fahrettin Gül-
fidan dengesini kaybederek yak-
laşık 6 metre yükseklikten beton
zemine düştü. Ağır yaralanan Gül-
fidan, olay yerine gelen sağlık
ekiplerince Aydın Devlet Hasta-
nesine kaldırdı. Yoğun bakıma
alınan Gülfidan’ın tedavinsin sür-
düğü öğrenildi

Fabrikanın 
çatısından düştü



EKONOMİ SERVİSİ 

SON yıllarda Türkiye ekonomisine
ilişkin ne zaman olumlu beklentiler
oluşsa kredi kuruluşlarından ya bir

uyarı geliyor ya da nota ilişkin olumsuz bir
haber. Fatih sondaj gemisinin Karade-
niz'de gaz rezervi keşfettiği haberi cuma
günü açıklandı. Ancak çarşamba ve per-
şembe günü de piyasalar üzerinde beklenti
yoluyla olumlu etkiler oluştu. Borsada iş-
lem görev bazı enerji şirketlerinin hisse de-
ğerleri hızla arttı. Haftaya 7.38'den başlayıp
hafta içinde 7.40'a kadar çıkan dolar
kuru çarşamba günü müjde haberiyle
7.28 TL'ye çekildi. Cuma günü Cumhur-
başkanı Erdoğan'ın vereceği müjde öncesi
kur 7.21 TL'ye düştü. Reuters'in kaynak-
lara dayandırdığı "800 milyar dolarlık re-
zerv bulundu" haberi de kur üzerinde et-
kili oldu. Aynı saatlerde kamu bankala-
rının döviz satarak kurun düşmesini sağ-
ladığına yönelik yorumlar da yapıldı. 

'DIŞ FİNANSMAN RİSKİ'

Karadeniz'de 320 milyar metreküp-
lük rezerv bulunduğuna ilişkin müjdeli ha-
ber sonrası akşam saatlerinde ise dolar
kuru yeniden yükselmeye başladı. Kur 7.34
TL'ye kadar çıktı. Haftayı 7.31 TL'den ka-
pattı. Kurun yükselmesine aynı akşam
açıklanan Fitch Ratings'in notu etkili

oldu. Piyasada nota ilişkin olumsuz bek-
lenti TL üzerinde baskı yarattı. Uluslar-
arası kredi derecelendirme kuruluşu Fitch
Ratings, Türkiye'nin kredi notunu "BB-"
olarak teyit ederken, not görünümünü ise
"durağan"dan "negatif"e çevirdi. Fitch
Ratings'ten yapılan açıklamada, "döviz re-
zervlerinin tükenmesi, zayıf para politikası,
negatif reel faiz oranları ve kısmen güç-
lü kredi teşviğinin tetiklediği yüksek cari
açığın dış finansman risklerini artırdığı" ifa-
de edildi. 

2021'DE HIZLI BÜYÜME 
ÖNGÖRDÜ

Türkiye'nin kredi notunun, ülkenin
ılımlı düzeydeki kamu ve hanehalkı bor-
cu, canlı bir özel sektöre sahip geniş ve çe-
şitlendirilmiş ekonomisi, kişi başına düşen
gayri safi yurt içi hasıla ve iş yapma ko-
laylığı göstergeleriyle desteklendiği be-
lirtilen açıklamada, buna karşın zayıf dış
finansman, geçmişten gelen ekonomik dal-
galanmalar, yüksek enflasyon, siyasi ve jeo-
politik riskler gibi faktörlerin söz konusu
olduğu ifade edildi. Açıklamada, Türki-
ye ekonomisinin bu yıl yüzde 3.9 daral-
masının, 2021'de ise yüzde 5.4 büyümesi-
nin beklendiği kaydedildi.

AŞI HABERLERİ ETKİLİ OLUYOR 

Not kararının asıl etkisinin pazartesi pi-

yasalarda görülmesi bekleniyor. Sıkılaştır-

ma adımlarının yansıması, sektörel güven

endeksleri ve reel kesim güveni ile kapasite

kullanımı verileri önümüzdeki hafta ya-

kından izlenecek veriler arasında yer alıyor.

Türkiye piyasaları geçen hafta cuma müj-

desine odaklanmışken, Dünya Sağlık Ör-

gütü Genel Direktörü Dr. Tedros Adha-

nom Ghebreyesus'tan gelen, "Küreselleş-

me, yakınlık ve bağlanmışlık gibi deza-

vantajlarımız var. Fakat gelişmiş teknolo-

ji gibi bir avantajımız var. Dolayısıyla, bu sal-

gını (Kovid-19) iki yıldan daha kısa bir sü-

rede bitirmeyi umuyoruz" açıklamasının,

küresel piyasalara olumlu yansıması bek-

leniyor. Yine aşı çalışmalarına yönelik ha-

ber akışı da piyasalar üzerinde, özellikle de

osn altın tarafında oldukça etkili. İş Yatı-

rım'ın cuma günü geçtiği notta, "Yurt dışı

endekslerde özellikle teknoloji hisseleri ön-

derliğinde bir yükseliş gözleniyor. Banka-

lar ve enerji hisseleri geride kalıyor. Aşı ko-

nusunda umut verici haberleri de atlama-

makta fayda var. Pfizer ve BioNtech tara-

fından ortak geliştirilen aşının ekim ayın-

da ABD'de izin başvurusu yapabileceği ve

kasım ayında kullanım izni alabileceğine yö-

nelik haberler var. İlk testlerde yan etkilerin

oldukça sınırlı olduğu belirtilmiş" bilgi-

si yer aldı. 
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Marmara OSB kurucuları 
yüksek teknoloji için yola çıktı 

RECEP ERÇİN

TÜRKİYE 2023 Sanayi ve Teknolo-
ji Stratejisi kapsamında "Dijital Dö-
nüşüm ve Sanayi Hamlesi" ile orga-
nize sanayi bölgelerini (OSB) de yeni
yüzyıla uygun hale getirmek için ça-
lışmalar yapıyor. Balıkesir Bandır-
ma mevkiinde kurulması planlanan
ve çalışmalarına başlanan Marmara
OSB'de bu dönüşümün örneklerinden
biri olacak. OSB'yi iş dünyasına ta-
nıtmak ve Türkiye'nin sanayi dönü-
şümündeki misyonunu anlatmak için
önceki akşam bir toplantı düzenleyen
Marmara OSB Yönetim Kurulu Baş-
kanı Saadettin Çay, iş insanlarına "De-
ğişen dünyada, dünyayı değiştirecek
bir hayalin olsun" mesajı verdi.

HIZLI TEKNOLOJİLER DÖNEMİ

Toplantının temasını HTTP olarak

belirlediklerini anlatan Saadettin
Çay, "Yani, hayal et, tasarla, test et,
prototip üret. Hayal olmadan tek-
noloji olmuyor. Her şey bir hayal ile
başlıyor. Çağımızda en kritik tekno-
loji yarı iletkenler ve transistörler. On-
lar olmasa TV, PC, uydular olmazdı.
Şimdi ise daha hızlı teknolojiler daha
hızlı tekamüller dönemi. İnternet ile
bir milyon yıllık bilgisi her gün tek-
rar ediyoruz" dedi. Konuşmasında
Türk-İslam alimlerinin ve bilim in-
sanlarının yaptıkları buluşlara işaret
ederek, Türk Milletinin potansiyeline
değinen Saadettin Çay, "Marmara
OSB'de yüksek teknoloji ile bir hayalin
peşinden koşuyoruz. Bu hayali baş-
latan Kemal Akar. Marmara Yüksek
Teknoloji ve Makine İhtisas Sanayi
Bölgesi, Bandırma'ya on dakika uzak-
lıkta. Çevre ve otoyollara yakın. Li-
manlara yakın. Altyapı çalışmalarımız

sürüyor" bilgisini verdi.

BACASIZ SANAYİ OLACAK 

Bir dönem kirli havası ile gündem
olan Dilovası'na dikkat çeken Saa-
dettin Çay, buradaki fabrikaların
dönüştüğünü, Marmara OSB'ye bu-
radan tesislerin geleceğini, altyapı ça-
lışmaları ve planların sürdüğünü an-
lattı. "Arazilerin satışı ve kamu yararı
ile ilgili hukuki süreç başladı. Henüz
bir inşaat yok" diyen Çay, şu bilgile-
ri verdi: "2021'de inşaat anlamında
da altyapı çalışmaları başlayacak.
İlk fabrika temel atımı 2021 sonu iti-
barıyla başlasın istiyoruz. Bacaları tüt-
mese de 2023 itibarıyla tıkır tıkır ça-
lışan tesisler olsun istiyoruz. Dünya-
nın dev firmaları tedarik çeşitlendir-
mesi yapmayarak ne kadar hata
yaptıklarını pandemi sürecinde gör-
düler." 

Toplantıda konuşan Balıkesir Va-
lisi Hasan Şıldak da, insanı merkez
alan bir sanayi bölgesi kurulacağını
belirtti. Vali'nin yanında toplantıya,
İstanbul Sanayi Odası (İSO) Yönetim
Kurulu Üyesi Kemal Akar, Türkiye İh-
racatçılar Meclisi TİM Sektörler Kon-
seyi Üyesi Rüstem Çetinkaya, İSO Mec-
lis Üyesi Mehmet Umur ve ORGE Ener-
ji Taahhüt CEO'su Nevhan Gündüz
başta olmak üzere çok sayıda davetli
iş insanı katıldı. 

OTOMOTİV Sanayii Dernegi (OSD),
Ocak-Temmuz 2020 dönemine ait verileri
açıkladı. Bu dönemde, toplam üretim bir ön-
ceki yılın aynı dönemine göre yüzde 27 azala-
rak 636 bin 757 adet, otomobil üretimi yüzde
24 azalarak 440 bin 103 adet oldu. Traktör üre-
timiyle birlikte toplam üretim 653 bin 592 ade-
te ulaştı. Aynı dönemde toplam ihracat, bir ön-
ceki yılın aynı dönemine göre adet bazında yüz-
de 36 azalarak 480 bin 425 adete düştü. Oto-
mobil ihracatı yüzde 32 oranında azalarak 333
bin 725 adet olurken, ticari araç ihracatı ise yüz-
de 44 azaldı. 

TİCARİ PAZARINDA ARTIŞ OLDU

Salgın etkisiyle normallesme sürecine devam
eden otomotiv sanayiinin hem fiziki mesafe kul-
lanımı hem de talebin kademeli canlanması ne-
deniyle yılın ilk yedi aylık dönemde kapasite kul-
lanım oranı yüzde 55 seviyesinde gerceklesti.
Arac grubu bazında kapasite kullanım oranları
ise hafif araclarda (otomobil + hafif ticari arac)
yüzde 56, agır ticari araclarda yüzde 37, trak-
torde ise yüzde 39 oldu. 

Ocak-Temmuz 2020 döneminde ticari araç
üretimi bir önceki yıla kıyasla yüzde 32 dara-

lırken, ağır ticari araç grubu üretimindeki da-
ralma yüzde 16, hafif ticari araç grubunda ise
yüzde 33 oranında kaydedildi. Bu dönemde,
toplam ticari araç pazarı geçen yılın aynı dö-
nemine göre yüzde 65, hafif ticari araç pazarı
yüzde 66 ve ağır ticari araç pazarı yüzde 58 art-
tı. Baz etkisi dikkate alındığında ise Ocak-Tem-
muz 2020 döneminde ticari araç pazarı 2017 yı-
lının yüzde 40 gerisinde kaldı. Yalnızca Tem-
muz ayına bakıldığında yük ve yolcu taşıyan ti-
cari araç üretimi 40 bin 324 adet, traktör üre-
timi ise 3 bin 313 adet oldu. 

ON YILLIK 
ORTALAMANIN ALTINDA

Bu dönemde otomotiv pazarındaki toplam
satışlar, 2019 yılının aynı dönemine göre yüz-
de 60 artış kaydederek 351 bin 319 adet oldu.
Aynı dönemde, otomobil pazarı da yüzde 59
oranında artış gösterdi ve 273 bin 22 adet se-
viyesine ulaştı. Son 10 yıllık ortalamalar dikkate
alındığında, Ocak-Temmuz 2020 döneminde
toplam pazar yüzde 19, hafif ticari araç paza-
rı yüzde 34, ağır ticari araç pazarı yüzde 51, oto-
mobil pazarı ise yüzde 12 oranında düşüş gös-
terdi. İlk yedi ayı kapsayan dönemde, otomo-

bil pazarında ithal araçların payı yüzde 61 olur-
ken, hafif ticari araç pazarında ithal araç payı
yüzde 39 oldu.

İHRACAT 13 MİLYAR DOLAR

Ocak-Temmuz 2020 döneminde bir önce-
ki yılın aynı dönemine göre, toplam otomotiv
ihracatı dolar bazında yüzde 29, avro bazında

ise yüzde 28 oranında azaldı. Bu dönemde, top-
lam otomotiv ihracatı 13 milyar dolar olurken,
otomobil ihracatı yüzde 27 azalarak 5 milyar do-
lar seviyesinde gerçekleşti. Avro bazında oto-
mobil ihracatı ise yüzde 26 azalarak, 4.5 milyar
avro oldu. Bu dönemde, dolar bazında ana sa-
nayi ihracatı yüzde 32 oranında, tedarik sana-
yi ihracatı da yüzde 23 oranında azaldı.

HIRDAVAT Sanayici ve İş Adamları Der-
neği (HISİAD), İstanbul Gedik Üniversite-
si ile bir işbirliğine imza atarak idari ve mes-
leki konularda belirlenmiş ihtiyaçlar doğrul-
tusunda eğitimlerin sunulacağı platformu
hayata geçirecek. Genç işsizliğin azalmasına
yönelik başlatılan girişimle hırdavat sektö-
ründe çalışmak isteyen üniversite ve meslek
lisesi öğrencileri donanımlarını sektörün ih-
tiyaçları doğrultusunda geliştirebilecekler.
Bu platform sayesinde öğrenciler sektörün
önde gelen firmalarında staj ve iş imkanı bu-
lacak.  

İstanbul Gedik Üniversitesi’nde yapılan et-
kinlikte HISİAD Başkanı Çetin Tecdelioğlu,
HISİAD Yönetim Kurulu, dernek üyesi fir-
maların temsilcileri, Gedik Holding Yönetim
Kurulu Başkanı ve İstanbul Gedik Üniversi-
tesi Mütevelli Heyeti Başkanı Hülya Gedik
ve üniversitenin mütevelli heyeti üyeleri ha-
zır bulundu. 

HIRDAVATÇI FABRİKASINI
ÖĞRENCİLERE AÇIYOR

Protokol töreninde konuşan HISİAD
Başkanı Çetin Tecdelioğlu şunları söyledi: “İh-
racat fiyatı ortalamamız 5 doların üzerinde.
Bu tutar Avrupa’da 10 dolar seviyelerinde. Gi-
deceğimiz çok yol var. Bunun için katma de-
ğerli ürünler geliştirip dünya pazarlarına
sunmamız gerekiyor. Bu hedefimizi ancak kat-
ma değerli eğitimle gerçekleştirebiliriz. İs-
tanbul Gedik Üniversitesi ve bünyemizde kur-
duğumuz HISİAD Akademi, mesleki eğitim
konusunda güçlerini birleştirdi. Bizlere tüm
kampüslerini açtılar. Hırdavat sektörü de tüm
fabrikalarını öğrencilerimize açacak olmanın
heyecanı içinde. Bu güç birliği ile sektörümüze
daha nitelikli iş gücünü kazandıracağız.”  

Genç işsizliğe 
‘Akademik’ reçete
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Vatandaşlara
beyanname uyarısı 

TÜRKİYE genelinde ilk defa uygu-
lanmaya başlanan muhtasar ve prim hiz-
met beyannamesinin 26 Ağustos'a kadar
verilmesi gerekirken, Türkiye Serbest
Muhasebeci Mali Müşavirler ve Yeminli
Mali Müşavirler Odaları Birliği (TÜR-
MOB) Başkanı Emre Kartaloğlu, yeni bir
uygulama olması nedeniyle beyanname
verme işleminin son güne bırakılmaması
uyarısında bulundu

AA muhabirinin derlediği bilgilere
göre, kayıt dışı ekonomiyle mücadelede et-
kinliğin artırılması amacıyla vergi daire-
lerine verilen muhtasar beyanname ile Sos-
yal Güvenlik Kurumuna (SGK) verilen ay-
lık prim ve hizmet belgesinin birleştirilmesi
kararı alınmıştı.

Muhtasar ve prim hizmet beyannamesi
uygulaması, ilk defa 2017'de Kırşehir'de pi-
lot olarak başlatılırken, yaşanan sorunlar
nedeniyle uygulamanın ülke geneline ya-
yılması geçen süreçte sık sık ertelendi. Pi-
lot illere 2018'de Amasya, Bartın ve Çan-
kırı da eklenerek, uygulamadaki sıkıntılara
çözüm bulunmaya çalışıldı. Son olarak 1
Ocak'ta ülke genelinde başlatılması plan-
lanan uygulama, pilot illere Bursa, Eski-
şehir ve Konya'nın eklenmesiyle önce
marta, sonra da temmuza ertelenmişti.

Yaşanan sürecin ardından uygulama
temmuz itibarıyla Türkiye genelinde baş-
ladı. Bu yılın temmuz dönemine ilişkin be-
yanların ise 26 Ağustos'a kadar yapılma-
sı gerekiyor.

TÜRMOB Genel Başkanı Kartaloğlu,
"Mali müşavirler, muhtasar ve prim hizmet
beyannamesi uygulaması konusunda ha-
zırlıklarını yaptı, eğitimlerini gerçekleştirdi.
Sistemde herhangi bir sorun çıkmaz ise ba-
şarıyla uygulamaya geçeceğimizi düşünü-
yoruz" dedi.

Müjdenin TL'ye
etkisi sınırlı kaldı

Otomotiv yarı kapasiteyle çalışıyor 
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ESAS NO : 2020/146, 2020/148, 2020/152, 2020/154, 2020/156, 2020/160, 2020/178, 2020/180, 2020/182,
2020/220, 2020/222, 2020/224, 2020/226 Esas
KAMULAŞTIRMA İLANI 
Davacı SİVAS İL ÖZEL İDARESİtarafından kamulaştırma bedelinin tespiti ve tescil davasının yapılan tensipleverilen
ara kararı gereği,
Aşağıda dosya numaraları , davalı ile ada ve parsel numarası yazılı olan davaya konu taşınmazların SİVAS İL ÖZEL
İDARESİ tarafından kamulaştırma bedelinin tespiti ve idare adına tescili için dava açılmış olup, ilan tarihinden itibaren
30 gün içinde kamulaştırma işlemine karşı idari yargıda iptal veya adli yargıda maddi hatalara karşı düzeltim davası
açılabilecektir, açılacak davalarda husumetSİVAS İL ÖZEL İDARESİNE yöneltilecektir. 30 gün içerisinde kamulaştırma
işlemine karşı idari yargıda iptali davası açıp ve yürütmenin durdurulması kararının alındığıbelgelendirilmediği takdirde
kamulaştırma işlemi kesinleşecek ve mahkemece tespit edilecek kamulaştırma bedeli üzerinden taşınmaz mal SİVAS
İL ÖZEL İDARESİ adına tescil edilecektir. Aşağıda esas numaraları yazılı davaların duruşması 11/09/2020 günü saat
09:00'dan itibaren Sivas 1.Asliye Hukuk Mahkemesi duruşma salonunda yapılacak, aşağıda isimleri yazılı davalıların
davayı bizzat takip etmesi veya vekili aracılığıyla kendisini temsil ettirmesi, aksi takdirde yokluklarında yargılama ya-
pılarak karar verileceği ve 2942 Sayılı Kamulaştırma Yasasının 8. maddesine göre davalı ile anlaşma sağlanamadı-
ğından aynı kanunun 10. Maddesi ve Tebligat Kanunu 28. maddesine göre dava açıldığı hususu ilan olunur.
DOSYA NO :TAŞINMAZ (Sivas Merkez): 
2020/146 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü Tahdit yolu mevkii, 110 ada 32 parsel
DAVALILAR: UFUK YILDIZ, SEHER YILDIZ, FADİME KAYA, SUNA TOP, YURDAGÜL UZGÖR, HAVA TOP, TEN-
ZİLE TOP, ÇİÇEK TOP, AYNUR KARAHAN, ELMAS ÇAKIR, HANİM MENGEŞ, MEVLÜDE KOÇ, ABDURRAHMAN
KAYA, HALİL YILDIZ, ADEM YILDIZ, GÜLBAHAR ATAMAN, RUKİYE TURAN, HATİCE ATEŞ, DÖNDÜ ALBAY, FUR-
KAN YILDIZ, FATİH YILDIZ, NEZİHA YILDIZ
2020/148 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü Tahdit yolu mevkii,110 ada 99 parsel
DAVALILAR: ADEM VURAL
2020/152 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü ikiyol arası mevkii, 121 ada 31 parsel
DAVALILAR: ZEHRA VAROL, BÜNYAMİN VAROL
2020/154 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü Gökçepınar mevkii, 107 ada 108 parsel

DAVALILAR: HACI ÇIRÇIR, İLYAS ÇIRÇIR, NİMET SOLAK, GÜLFİDAN YILMAZ, ALİ ÇIRÇIR, BEKİR ÇIRÇIR,
FİLİZ AĞBABA, RECEP ÇIRÇIR
2020/156 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü Çırçır mevkii, 101 ada 316 parsel
DAVALILAR :SENANUR SAĞMAN, BEGÜMNAZ SAĞMAN, KADER SAĞMAN KARAGÖZ, EMİNE SARIKAYA,
HASAN SAĞLAM, SERPİL GÜZEL, FİLİZ YILMAZER, ORHAN SAĞMAN, AYHAN SAĞMAN, ŞEMSİ ÖZTÜRK,
MEVLÜDE SAĞMAN, GÖNÜL YEŞİLSELVİ, PINAR ÖKSÜZ, NURSEN ALTUNTAŞOĞLU, AYŞE KARABIYIK, Nİ-
HAT SAĞMAN, MURAT SAĞMAN, HURİ SAĞMAN, MUSATAFA SAĞMAN, KIYMET YILDIRIM, MELİKE SAĞMAN,
MEHMAT KARAÇUHA, RECEP SAĞMAN, BEKİR SAĞMAN, MELİHA SAĞMAN
2020/160 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü 135 ada 61 parsel
DAVALILAR :MEDİNE KAYAPINAR, FADİME ODABAŞI, NURAY SARAÇ, RAMAZAN KAYAPINAR, ÇİĞDEM KA-
YAPINAR, DUDU KAYAPINAR, HÜSEYİN KARAPINAR, VAHİDE TOKER, ALİ KAYAPINAR, AHMET KAYAPINAR,
EKREM YİĞİT, MEVLÜDE TECERKAYA, HÜSNE ÖZTÜRK, ÖMER AYVAZ, ZİYNET KARAMUK, KEMAL GÖKTAŞ,
ERHAN GÖKTAŞ, ŞÜKRAN YILMAZ, NAFİA GÖKTAŞ
2020/178 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü körpınaraltı mevkii, 124 ada 25 parsel,
DAVALILAR :SİDEMİR DEMİR ÇELİK İŞLETMELERİ AŞ.
2020/180 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü Körpınaraltı mevkii, 124 ada 19 parsel
DAVALILAR: SİDEMİR DEMİR ÇĞLİK İŞLETMELERİ AŞ.
2020/182 ESASSivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü Körpınaraltı mevkii 124 ada 151 parsel
2020/220 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü124 ADA 165 parsel
DAVALILAR: SİDEMİR DEMİR ÇĞLİK İŞLETMELERİ AŞ.
2020/222 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü 124 ada 163 parsel
DAVALILAR: SİDEMİR DEMİR ÇĞLİK İŞLETMELERİ AŞ.
2020/224 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü 128 ada 7 parsel
DAVALILAR: SİDEMİR DEMİR ÇĞLİK İŞLETMELERİ AŞ.
2020/226 ESAS Sivas ili Merkez İlçesi Doğanca Köyü 128 ada 39 parsel
DAVALILAR: SİDEMİR DEMİR ÇĞLİK İŞLETMELERİ AŞ.
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Ağlar 1 Eylül'e hazırlanıyor
HABER MERKEZİ

TARIM ve Orman Bakanı Bekir Pakde-
mirli, su ürünleri avcılığının Akdeniz'de
15 Eylül'de, diğer denizlerde 1 Eylül'de

başlayacağını, 15 Nisan'da da tüm denizlerde
sona ereceğini bildirdi.

Denizlerde ve iç sularda yapılacak ticari ve
amatör amaçlı su ürünleri avcılığına yönelik dü-
zenlemeleri içeren tebliğler Resmi Gazete'de
yayımlandı. Bakan Pakdemirli, konuya ilişkin
yaptığı yazılı açıklamada, tebliğlerin 1 Eylül 2020
ile 31 Ağustos 2024 döneminde uygulanacağını
belirtti. 

Tebliğlerin su ürünleri sektörünün tüm
paydaşlarının görüş ve önerileri dikkate alına-
rak katılımcı bir yaklaşımla hazırlandığını bil-
diren Pakdemirli, düzenlemelerle balıkçıların
haklarının korunmasının amaçlandığını vur-
guladı. 

IŞIKLI AVCILIK YASAK

Pakdemirli, tebliğlerde öne çıkan düzenle-
melere ilişkin, "Gırgır ve trol yöntemiyle su ürün-
leri avcılığı Akdeniz'de 15 Eylül, diğer deniz-
lerimizde ise 1 Eylül'de başlayacak ve tüm de-
nizlerimizde 15 Nisan itibarıyla sona erecek. Ge-
leneksel yöntemlerle avcılık yapan kıyı balık-
çılarımız ise düzenlemelere uymak şartıyla
avcılık faaliyetlerini yıl boyunca yapabilecekler"

bilgisini paylaştı.
Hassas ekosiste-

me sahip alan-
lardaki balık-
çılık faaliyet-
lerine dik-
kat çeken
Pakdemir-
li, şunları
k a y d e t t i :
"Hassas bir
ekosisteme sahip
olan ve önemli balık
türlerimizin üreme ve bes-
lenme alanlarından Marmara Denizi,
Çanakkale ve İstanbul boğazları, Karadeniz ile
iç sularda ışıkla avcılık yasaklandı. Hassas
ekosisteme sahip üreme bölgelerinde başta
Muğla ilinde bulunan Fethiye, Hisarönü Kör-
fezi'nde ve Antalya ili Kaş-Kekova-Aperlia böl-
gesinde koruma alanları oluşturuldu.”

Pakdemirli, su ürünleri avcılığında yer, za-
man, tür, boy, avlanma mesafesi ile av araçla-
rı bakımından da bazı düzenlemeler getirildi-
ğini ifade etti.

HAZIRLIKLAR HIZLANDI

Öte yandan iskelelerde av sezonu için hum-
malı çalışmalar yapılıyor. Balıkçılar, yeni se-
zondan umutlu. Yeni sezonun hazırlıklarının ya-

pıldığı limanlardan biri
olan Sarıyer Rumeli

Feneri'ndeki Bü-
yük Liman'da

balıkçılar, bir
önceki avlar-
da yıpranan
ağlarını il-
mek ilmek

örerek yenili-
yor.
Ağustos sıcağı-

nın etkisi altında çalış-
malarını sürdüren balıkçılar,

yeni sezonu umutla beklerken, kısıtla-
malar nedeniyle de yaşadıkları zorluklardan ya-
kınıyor. 

Kerim Reis-1 gemisi ile Marmara'da deni-
ze açılacak olan kaptan Mehmet Yalçın bu yıl
denizlerin bereketli göründüğünü belirterek
“Denize çıkmadan hiç bir şey belli olmaz ama
bazı işaretler palamutun, hamsinin ve istavri-
tin bol olduğunu gösteriyor. Umutla çıkıyoruz
denize” dedi.

MORİTANYA'YA GİDİYORLAR

Bazı balıkçılar ise rotasını dış denizlere çe-
virdi. 1 Eylül'ü beklemeden denize açılacak olan
Mamati Orhan gemisinin kaptanı Abdurrah-
man Bayraktar, Moritanya'nın şartları nedeniyle

avlanmak için bu ülkeye gideceklerini söyledi.
Bu ülkede avlanmanın daha verimli oldu-

ğunu anlatan Bayraktar, "Bizim ülkemizde
derinlik, kıyı ve ağ gibi kısıtlamalar var. Bu ya-
saklar gelir anlamında balıkçılığı kurtarmıyor.
Mecburen biz de uzaklara gidiyoruz. Biz 3-4 se-
nedir Moritanya'da balık avlıyoruz. Şimdi yine
gideceğiz. Gemide 25 balıkçı, ağları hazırlamak
için çalışıyor. Kısıtlamalar olmasa yine biraz daha
iyi olacak ama şu an maddi anlamda kurtar-
madığı için şartlar bizi oralara yönlendiriyor"
dedi.

Moritanya'nın popülasyonunun daha fazla
olduğunu, tırsi, sardalya, palamut, torik, kofa-
na cinsi balıkları orda da avlama imkanı bul-
duklarını belirten Bayraktar, Moritanya'da ba-
lıkları avladıktan sonra oradaki fabrikalara gön-
derdiklerini aktardı. 

Denizlerde�av�yasağı�1�Eylül'de�kalkıyor.�Bir�yandan�teknelerde�hummalı�hazırlıklar�sürerken,�bakanlık�da�yeni�tebliğleri�açıkladı.
Buna�göre�Marmara�Denizi,�Çanakkale�ve�İstanbul�boğazları,�Karadeniz�ile�iç�sularda�ışıkla�avcılık�yasaklandı

Konya Şeker ayçiçeği alımına başladı
PANKOBİRLİK Genel Başkanı Re-

cep Konuk, "Kantarları açtık, enflasyo-
nun 2 katının üzerinde bir fiyat artışıy-
la ayçiçeği alımlarına başladık" ifadesi-
ni kullandı. 

Konya Şeker'den yapılan yazılı açık-
lamada, ayçiçeğinde hasat başlamasına
rağmen piyasada hareketlilik yaşan-
madığı belirtildi. Üreticiyi mağdur et-
memek için Konya Şeker'in inisiyatif ala-
rak fiyatları açıkladığı, piyasadaki du-
ruma göre günlük fiyat opsiyonu seçe-
neğinin gündeme alındığı bildirildi.

Açıklamada değerlendirmelerine yer ve-
rilen Konuk, "Herkes beklemeye geçti, biz ini-
siyatif aldık ayçiçeği üreticisinin kazanacağı
fiyattan alımları başlattık. Üretici salgındı, has-
talıktı bakmadı, üretime devam etti. Biz de
ayçiçeği üreticisini enflasyona ezdirmedik, ay-
çiçeği fiyatlarında enflasyon oranının iki ka-
tından fazla artış yaptık, kantarları açtık, en-

flasyonun 2 katının üzerinde bir fiyat artışıyla
ayçiçeği alımlarına başladık" ifadelerini kul-
landı. 

Üreticinin ürününün tarlada kalmaması,
hasat edilen ürünün panikle elden çıkarıl-
maması, tarladaki ürünün hasattaki gecikme
nedeniyle firesinin artmaması için büyük
alıcı olarak devreye girdiklerini vurgulayan
Konuk, şunları kaydetti:

"Geçtiğimiz yıl Tarım ve Orman Ba-
kanlığı'nın açıkladığı ayçiçeği taban fi-
yatına göre ayçiçeği alım fiyatlarını 40
yağ için yüzde 25,25, 44 yağ için yüzde
24 oranında artıran Konya Şeker, 8 nem
40 yağ ayçiçeği için üreticiye ton başına
3 bin 150 lira, 44 yağ 8 nem ayçiçeği için
ton başına 3 bin 304 lira, 8 nem 50 yağ
ayçiçeği için 3 bin 536 lira ödeyecek. Pe-
şin alımlar için geçerli söz konusu fi-
yatların yanı sıra üreticiye bu sene vadeli
ödeme seçeneği de sunacak olan Kon-

ya Şeker, 30, 60 ve 90 gün vadeli ürün bede-
li ödemelerinde üreticiye ton başına 30 gün
vadede 50 lira, 60 gün vadede 100 lira, 90 gün
vadede 150 lira ilave ödeme yapacak."

Konuk, dünden itibaren 9 kantarda ayçi-
çeği alımına başladıklarını belirterek, çiftçi-
nin yanında ve milli üretimden yana olduk-
larını, çiftçiyi piyasa koşullarına ezdirmeye-
ceklerini söyledi. 

Bal tüketin, hastalıklardan korunun
AYDINLIK / ANKARA

ANKARAArıcılar Birliği Başkanı Selçuk Sol-
maz, hastalıklardan korunmak için vatandaşları
bal ürünleri tüketme önerisinde bulundu

Selçuk konuyla ilgili dün yaptığı ya-
zılı açıklamada, bal tüketimini öne-
mine dikkat çekti. Bağışıklık siste-
minin güçlendirilmesine yönelik bi-
lim insanlarının arı ürünlerinin tü-
ketimini önerdiğini belirten Sol-
maz, hastalıklardan korunmada
balın etkisinin bilimsel olarak ka-
nıtlandığını kaydetti.

“Bal tüketin, hastalıklardan ko-
runun” diyen Solmaz, yakın zaman-
da Oxford Üniversitesi’nin balın anti-
biyotiklerden daha etkili olduğu açıkladı-
ğını bildirdi. 

Üniversite tarafından yapılan araştırmayla,
bir kaşık balın soğuk algınlığı, öksürük ve bo-
ğaz ağrısı gibi üst solunum yolu hastalıklarına

karşı piyasada bulunan tüm antibiyotiklerden
ortalama olarak yüzde 36 daha fazla etkili ol-
duğunun kanıtlandığını ifade eden Solmaz, ba-
lın iyileşme süresini iki güne düşürdüğünün de

ortaya konulduğu görüşünü savundu.

HİÇBİR YAN ETKİSİ YOK

Balın hiçbir yan etkisi olmadığı-
na da işaret eden Solmaz, soğuk al-
gınlığı, öksürük, boğaz ağrısı, grip
gibi hastalıklarda bal kullanımı-
nın antibiyotik tüketimini de azal-
tabileceğini öne sürdü. 

Katkısız bal, arı sütü, polen ve
propolisin vücudun bağışıklık siste-

mini güçlendirerek, virüslere karşı
direncini artırdığına da işaret eden Sol-

maz, balın birçok hastalığın tedavisinde des-
tekleyici besin olarak kullanıldığını belirtti.

Pandemi döneminde bal tüketiminin arttı-
ğını belirten Solmaz,  tüm vatandaşlara bal tü-
ketmeleri tavsiyesinde bulundu.

TARIM ve Orman Bakanlığı yetkilileri, Sandıklı
ilçesinde bir araya geldikleri patates üreticilerini din-
ledi.

Bitkisel Üretim Genel Müdürü Dr. Mehmet
Hasdemir, Atatürk Orman Çiftliği Müdürü Yener
Yıldırım, Bitkisel Üretim Genel Müdürlüğü Hav-
za Daire Başkanı Uğur Erdem, Afyonkarahisar Ta-
rım ve Orman Müdürü İbrahim Acar ile Sandık-
lı Kaymakamı Eflatun Can Tortop'un katıldığı top-
lantıda, patates üreticilerinin pazarlamayla ilgili so-
runları ele alındı. Atatürk Orman Çiftliği Müdü-
rü Yener Yıldırım, toplantının ardından gazeteci-
lere yaptığı açıklamada, bölgeye Tarım ve Orman
Bakanı Bekir Pakdemirli'nin talimatıyla geldikle-
rini söyledi. Patates üreticilerinin satış, pazarlama
ve üretimle ilgili sıkıntılarını dinlediklerini belirten
Yıldırım, "İnşallah çok yakın bir zamanda bölge-
deki patates üreticilerinin bu sıkıntılarını çözecek
bir alım yöntemi belirleyip çiftçilerin emeklerini ke-
sinlikle karşılıksız bırakmayacağız" dedi.

'ALIM YAPACAĞIZ'

Yıldırım, şunları kaydetti: "Birkaç gün içinde alım
şeklimizi, kriterlerimizi, şartnamelerimiziPatates or-
taya koyacağız. Bu şekilde Ziraat Odası ile bura-
daki kooperatifimizle, birliklerimizle bu alımı ger-
çekleştireceğiz. Fiyat olayı da tabii ki kesinlikle çift-
çimizin emeğinin altında olmayacak. Üretim ma-
liyetlerinin üzerinde bir fiyat inşallah açıklayacağız.
Kimseyi mağdur etmeyeceğiz." 

Üreticiler dertlerini 
bakanlığa anlattı

Sözleşmeli patateste
ilk hasat

NEVŞEHİR'in Gülşehir ilçesinde "patates ha-
sadı tarla günü" etkinliği yapıldı. Türkiye Şeker
Fabrikaları AŞ (TÜRKŞEKER) tarafından pa-
tates üretiminde "alım garantili sözleşmeli tarım"
kapsamında ilk hasat Karacaşar Mahallesi'nde
Tahir Ulukaya'ya ait arazide gerçekleştirildi. 

Burada konuşan Ak Parti Nevşehir Millet-
vekili Mustafa Açıkgöz, Hazine ve Maliye Bakanı
Berat Albayrak'ın talimatlarıyla patateste, hu-
bubatta sözleşmeli tarım üretimi aşamasına ge-
çildiğini aktardı. Devletin her zaman çiftçinin ya-
nında olduğunu belirten Açıkgöz, "Çiftçinin
malı tarlada kalmasın, emeği zayi olmasın ama-
cıyla TÜRKŞEKER ile alım garantili sözleşme
yapılmıştır. Yazlık patateslerin tarlada kalma ris-
ki vardı. Bu yıl önce yazlık patates sorununu çö-
züme kavuşturduk. Bundan sonraki süreçte de
kışlık patates için çözüm üreteceğiz inşallah” diye
konuştu. 

Nevşehir Ziraat Odası Başkanı Mahmut
Çalışkaner ise "Değerli milletvekillerimizin kat-
kılarıyla tarlada 40 kuruşa satılan yazlık patate-
si Türkşeker 90 kuruşa alıyor" ifadelerini kullandı.
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P rof. Dr. Sencer İmer, petro-
lü doğalgazı bulmanın yet-
meyeceğini, acilen Türkiye

Petrolleri Anonim Ortaklığının
(TPAO) güçlendirilmesi gerekti-
ğini söyledi.

Prof. Dr. Sencer İmer Karade-
niz’de bulunan 320 milyar metre-
küplük doğalgazla ilgili olarak Ay-
dınlık’a yaptığı değerlendirmede,
“Kendi  sahamızda doğalgaz bul-
duk. Bu elbette önemli bir durum.
Ancak tek kuyu ile rezerv belirle-
mek yanıltabilir. Rezervi belirlemek
için yeni kuyular açmak gerekir. Ka-
radeniz’de bulunan doğalgaz çok
derinde. Bunu çıkarıp üretmek cid-
di bir teknoloji ve tecrübe gerekti-
riyor. Bulmak ayrı çıkarmak ayrı. Çı-
karma teknolojisi bizde yok. Bu tek-
nolojiye sahip dünyada çok az şir-
ket var. Ayrıca Karadeniz hareket-
li bir deniz. Platform kurmak,  çı-
karmak, onu Türkiye’ye taşı-
mak öyle kolay bir iş
değil. Zor ve mali-
yetli bir iş” dedi.

B u n d a n
sonra önü-
müzde duran
konuların ba-
şında finans-
man bulmak,
doğalgazı çıka-
racak şirketi be-
lirlemek, sonra da
üretime geçmek  ol-
duğunu kaydeden Prof.
Dr. İmer, Türkiye’nin önünde zor-
lu görevler olduğunu vurguladı.

YANLIŞTAN DÖNÜLMELİ

Petrol-gaz araması için atılan
adımların doğru olduğunu belirten
Prof. Dr. Sencer İmer, ama sonra-
sı için ortada bir plan, program ol-
madığını savundu. İmer acilen ya-
pılması gereken işi şöyle anlattı:

“Acil yapmamız gereken iş Tür-
kiye Petrolleri Anonim Ortaklığını
(TPAO) güçlendirmek. Enerji şir-
ketlerinin başarılı olması için dikey
entegre olmalı. Gazı, petrolü bu-
lacak, çıkaracak, üretecek, rafine
edecek, onu nakliye edecek, satışı-
nı örgütleyecek, nakit akışını sağ-

layacak ve paranın Tür-
kiye içinde kalmasını

sağlayacak bir sis-
tem kurulmalı.
Bunların yanın-
da  petrokimya
ürünlerini üre-
tecek  tesisler
olmalıdır. Dün-

yanın bütün bü-
yük petrol şirket-

leri böyle çalışır.
Hepsi geçmişteki

TPAO gibi kurulmuş, ör-
gütlenmiştir. Brezilya’daki petrol
şirketi de buna örnektir. Amerika-
lı tekeller bunu istemediği için Lu-
la’nın başına gelmeyen kalmadı. 

Demir-çelik sektöründe  de du-
rum aynıdır. Demir cevherinin, kö-
mürün çıkarılması, demir çelik fab-
rikaları, tersanelerde gemi yapılması
hepsi bir bütündür. Japonya, Güney
Kore gibi ülkelerdeki büyük şir-
ketler aynı şekilde örgütlenmiş-
tir.”

IMF BASKISIYLA 
PARÇALADIK

Geçmişte TPAO’nun dikey ör-
gütlenme içinde faaliyet gösterdiğini
hatırlatan İmer şunları söyledi:

“1980 sonrasında Dünya banka-
sı ve IMF’nin baskısıyla TPAO’yu
parçaladık. Sonra da parça parça sat-
tık. Petrol Ofisi’ni sattık, nakliye
firması DİTAŞ’ı sattık. Rafinerile-
ri sattık. PETKİM’i sattık… Eli-
mizde tek başına petrol-gaz arayan
bir şirket kaldı. Ekipmanları ürete-
cek yapı yok edildi. Halk deyimiyle
çırılçıplak kaldı. Durum böyle olun-
ca kamudaki sektör uzmanlarını da
elde tutamadık. Şu anda arama ge-
milerinde çalışan uzmanlar, mü-

hendisler  bile yabancı. Büyük hata
yaptık. Oysa ki, Petrol Ofisi, rafine-
riler,  PETKİM hepsi bir bütündü.
Bu iş birkaç arama gemisi ile olmaz.
TPAO’da  bozulmuş yapı tekrar
düzeltilmelidir.”

PETROL KANUNU

Yapılması gerek işlerden birinin
de Petrol Kanunu’nun yeniden dü-
zenlenmesi olduğunu kaydeden
Prof.  Dr.Sencer İmer şu görüşleri
savundu: “Geçen yıllarda tam da

gezi olayları sırasında petrol Ka-
nununda değişiklik yaptık. Petrol ve
doğalgaz çıkarmak için yapılacak
anlaşmalarda devletin payını 12,5’a
kadar düşürdük. Bu oran işgal al-
tındaki Irak’ta 17,5-18. Venezue-
la’da Cavez yüzde 30 olan payı
yüzde 50’ye  çıkardı. Batılı petrol te-
kellerinin hedefi oldu. Türkiye ülke
çıkarlarını korumak için önlem al-
malı. Petrol Kanunu yeniden dü-
zenlenmeli ve devletin hakları ko-
runmalıdır.”
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Geçmişte�TPAO’nun�dikey�örgütlenme�içinde�faaliyet�gösterdiğini
ancak�IMF'nin�baskılarıyla�parçalanıp�özelleştirildiğini�belirten�
Prof.�Dr.�Sencer�İmer,�başarının�devamının�gelmesi�için�tekrar�

aynı�yapılanmaya�gidilmesi�gerektiğini�belirtti

Tek�tek�satıldı

KARADENİZ
Teknik Üniversitesi
(KTÜ) Mühendislik
Fakültesi Jeoloji Mü-
hendisliği Bölümü
Öğretim Üyesi Prof.
Dr. Sadettin Kork-
maz, Karadeniz'de
doğalgaz bulunma-
sının, petrol arama-
larına da büyük bir ivme katacağına inandığı-
nı söyledi.

Karadeniz'de daha önce 5 yerde, 5 bin met-
reden daha derin sondajlar yapıldığını anımsatan
Korkmaz, rezerv yataklarının ya kuru çıktığını
ya da bir, iki tanesinde gaz emaresi bulundu-
ğunu aktardı. Akdeniz'de 8 bölgede sondaj ya-
pan Fatih Sondaj Gemisi'nin, Karadeniz'deki ilk
sondajında doğal gaz rezervi bulduğunun al-
tını çizen Korkmaz, “Karadeniz Ereğli açıklarında,
yaklaşık Karadeniz'in ortasına ve bizim tarafta
kalan kısmına denk gelen bölgede bulundu. Bu-
rada doğalgaza rastlanması, bundan sonraki ça-
lışmalar için hızlandırıcı faktör olacaktır. Bundan
sonraki çalışmalara temel teşkil edecektir. Ay-
rıca, Karadeniz'de doğalgaz bulunmasının,
petrol aramalarına da çok büyük bir ivme ka-
tacağına inanıyorum” dedi.

Rezervin bulunduğu sahanın, yapılacak
çalışmalar sonucunda çok daha geliştirilebi-
leceğini ümit ettiğini belirten Korkmaz, şu de-
ğerlendirmede bulundu: “Türkiye enerji ihti-
yacı için yılda yaklaşık olarak 40-45 milyar do-
lar harcıyor. Petrolün yüzde 95'ine yakınını dı-
şarıdan ithal ediyoruz, yüzde 5'lik kısmını da
kendi kaynaklarımızdan üretiyoruz. Doğalga-
zın neredeyse yüzde 98'ini dışarıdan ithal edi-
yoruz. Enerjideki 40-45 milyar dolarlık çıktının
yaklaşık 12-13 milyar dolarlık kısmını doğal gaz
için ödüyoruz. Ülkemizde doğal gazın bulun-
ması, yılda yaklaşık 13-14 milyar doların büt-
çemizde artı para olarak kalması demektir. Biz
enerjide maalesef yüzde 90 civarında dışa ba-
ğımlıyız. Bu bağımlılığı azaltmak için de mut-
laka kendi öz enerji kaynaklarımızı bulmak zo-
rundayız.”

'İvme�kazandıracak'

1954 yılında arama, üretim,
taşıma, rafinaj ve dağıtım bü-
tünlüğünü içinde kurulan
TPAO önce 17 parçaya bölün-
dü. Sonra TPAO'dan ayrılan İP-
RAGAZ, PETKİM, DİTAŞ, TÜP-
RAŞ ve Türkiye Petrol Ofisi
(POAŞ), zaman içinde teker te-
ker özelleştirildi. 

� 1992'de Fransız Prima-
gaz'a satılan İPRAGAZ, 1999'da
Hollanda merkezli SHV
Energy'nin bünyesine katıldı.

� 1983'te Batman, İzmir, İz-
mit ve Kırıkkale'deki devlete
ait 4 petrol rafinerisinin bir-
leştirilmesiyle TPAO'ya bağlı
çatı bir şirket olarak kurulan
TÜPRAŞ şuan Koç Holding
bünyesinde bulunuyor. 

� 1965 yılında TPAO öncü-
lüğünde kurulan PETKİM'in
özelleştirme süreci 1987 yılın-
da başladı. Zaman içinde var-
lıkları satılan PETKİM'in blok
satışı için süreç 2003’te başla-

dı. İstenilen teklifler gelme-
yince yine parça parça özelleş-
tirildi, kamuda kalan son his-
senin 2012'de Azeri Socar'a
satılmasıyla süreç tamamlan-
dı. 

� 1993'te özelleştirme kap-
samına alınan DİTAŞ ise iki
Koç Holding'e satıldı. 

� 18 Şubat 1941'de petrol
ürünlerinin ithalat, depolama,
arıtma ve dağıtımı amacıyla
kurulan POAŞ, 1983'te

TPOA'dan ayrıldı. 1990'da
özelleştirme kapsamına alı-
nan kurum İş Bankası-Doğan
Holding'e ortaklığına satıldı.
Ancak 2005'te Doğan Holding,
İş Bankası hisselerini satın
aldı. 2006'dan itibaren Avus-
turya petrol şirketi OMV his-
selerin önce yüzde 34'ünü
sonra da yüzde 54'ünü satın
aldı. Şirket, 2017'de hisseleri-
nin tamamını Cenevre mer-
kezli Vitol'e sattı. 
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TÜRKİYE'nin deniz araştırma,
arama ve işletme ruhsat alanlarında
sismik veri toplama projeleri sürü-
yor. Daha önce hizmet alımı şeklinde
gerçekleşen bu faaliyet, 2012'nin
sonunda TPAO envanterine katılan
Barbaros Hayreddin Paşa sismik
araştırma gemisi sayesinde ülke im-
kanlarıyla yürütülüyor.

YERLİ BAŞARI: ORUÇ REİS

Diğer sismik araştırma gemisi
MTA Oruç Reis'in inşasına ise
2012'de tamamen yerli imkanlarla
başlandı. 23 Haziran 2017'de geçi-
ci kabulü yapılan gemi, 2017 yılı
Ağustos ayı içinde operasyon test,
eğitim ve tecrübe faaliyetlerine
başladı.

Açık denizlerde iki ve üç boyutlu
derin sismik araştırmalar yapabi-
lecek kapasitede modern sevk ve
manevra sistemleriyle donatılan
Oruç Reis gemisi ile petrol ve do-
ğal gaz araştırmalarının yanı sıra
kara alanlarının deniz altındaki
devamlılıklarının izlenmesi bağla-
mında kıta sahanlığı gibi stratejik
öneme sahip bilimsel araştırmalar
da etkin bir şekilde icra edilebiliyor.

Oruç Reis ile deniz tabanından
itibaren 15 bin metre derinlikteki
jeolojik yapılar görüntülenebiliyor.
Modern uzaktan kumandalı su altı
aracı (ROV) ile 1500 metre su de-

rinliğindeki deniz tabanı ayrıntılı
olarak izlenebiliyor, deniz suyundan
ve tabanından numune alınarak
ölçüm ve analizler anında yapıla-
biliyor. Barbaros Hayreddin Paşa ve
Oruç Reis sismik araştırma gemi-
leri “denizlerin röntgenini çekme-
ye” devam ediyor.

SONDAJ GEMİLERİ

Türkiye'nin ilk milli sondaj ge-
misi olan Fatih, 2017'de Türkiye Pet-
rolleri Anonim Ortaklığı (TPAO)
envanterine katıldı. Çeşitli bakım
çalışmalarının ardından Basınç
Kontrollü Sondaj sistemi ile dona-
tılan Fatih, 29 Ekim 2018'de Alan-
ya-1 derin deniz kuyusu sondajına
başladı. Fatih, İstanbul'un fethinin
567. yıl dönümü 29 Mayıs'ta Kara-
deniz'deki ilk milli sondajı gerçek-
leştirmek üzere Haydarpaşa Li-
manı'ndan uğurlandı. Fatih sondaj
gemisinin kuleleri İstanbul Boğa-
zı'ndan geçebilmesi için söküldü.
Gemi, kuleleri yeniden monte edil-
mek üzere 6 Haziran'da Trabzon Li-
manı'na demir attı. Buradaki ha-
zırlık sürecinin ardından tekrar
yola çıkan Fatih, 20 Temmuz'da
Zonguldak açıklarındaki ilk olarak
Tuna-1 olarak isimlendirilen lo-
kasyonda 3 bin 500 - 4 bin metre de-
rinlik hedefiyle Karadeniz'deki ilk
milli derin deniz sondajına başladı.

YAVUZ SONDAJ GEMİSİ 

Türkiye'nin “Milli Enerji ve Ma-
den Politikası” kapsamında, deniz-
lerdeki arama ve sondaj faaliyetleri-
nin artırılması amacıyla TPAO tara-
fından satın alınan Yavuz da 2018'de
envantere katıldı.

Fatih gibi 6. nesil ultra derin deniz
sondaj gemisi olan Yavuz'un uzunlu-
ğu da 230 metre ve 36 metre genişli-
ğe sahip. Söz konusu gemi, çift kule-
li tasarımla hem asıl hem yardımcı iş-
lerin yapılabildiği eş zamanlı operas-
yona imkan sağlıyor.

Dünya genelinde bu konseptteki
16 gemiden biri olma özelliğini taşı-
yan Yavuz'da spor ve sinema salonu,
dinlenme odaları bulunuyor. Gemi-
de tam zamanlı bir doktorun görev al-
dığı 4 yataklı mini bir hastane de yer
alıyor.

KANUNU SONDAJ GEMİSİ

Türkiye'nin hidrokarbon potansi-
yelini açığa çıkarmak için mavi va-
tanda çalışmalara devam edecek son
gemi ise Kanuni. Ülkemizin üçüncü
sondaj gemisi olan Kanuni, 2020 ba-
şında filoya katıldı.

2012'de inşa edilen gemi 227 met-
re uzunluğa ve 42 metre genişliğe sa-
hip. Kanuni'nin Mersin Taşucu Li-
manı'nda geliştirme çalışmaları devam
ediyor.

31 Aral�k 2012'de 130 milyon
dolara sat�n al�nan, iki ve üç boyut-

lu sismik ara�t�rma yapabilme
özelli�ine sahip Barbaros Hayred-
din Pa�a gemisi denizin 8 kilomet-
re alt�ndaki jeolojik yap�lar� incele-
yebiliyor, iki ve üç boyutlu sismik
veri toplayabiliyor. Brüt 4 bin 711
ton a��rl���ndaki gemi, yön ve po-
zisyon tayinini uydu haberle�me-
siyle otomatik olarak yapabiliyor.
Uzunlu�u 84, geni�li�i 21,6 metre

olan gemide bir helikopter pisti bu-
lunuyor.

Buzullarda çal��ma özelli�ine
de sahip gemi, dizel itici gücüyle

çal���yor. Barbaros Hayreddin
Pa�a, sismik ses kayna��, yüksek

özellikli katalitik çeviricileri, çift
gövdesi ve su temizleme sistemle-

riyle en çevreci gemilerden biri
olarak nitelendiriliyor.

ENERJİ ve Tabii Kaynaklar Bakanı Fatih
Dönmez, “Doğalgazı vatandaşlarımızın çok daha
ekonomik fiyatlarla kullanabileceği altyapıyı oluş-
turmuş oluyoruz” dedi.

Bakan Dönmez, Fatih Sultan Mehmet'in tür-
besini ziyaret etti. Burada Karadeniz'deki doğal-
gaz rezervi keşfine ilişkin açıklamalarda bulunan
Dönmez, “Keşif ile birlikte ithalatımızda ciddi azal-
ma bekliyoruz. Doğalgazı vatandaşlarımızın çok
daha ekonomik fiyatlarla kullanabileceği altyapı-
yı oluşturmuş oluyoruz. Malın bol olduğu yerde fi-
yatların düşmesi kaçınılmaz. Her halükarda ken-
di üreteceğimiz gazın ithal edeceğimiz gaza göre
daha ekonomik olacağını bugünden söyleyebiliriz.
Vatandaşlarımız o konuda müsterih olsunlar”
diye konuştu.

'Gazı ekonomik
fiyattan ulaştırmayı

hedefliyoruz'

KITA sahanlığı, karasular, FIR hat-
tı, ihtilaflı bölgeler, adaların silahlan-
dırılması ve Batı Trakya'daki Tük azın-
lığa yönelik hak ihlalleri Ankara ile Ati-
na arasında gerilimi sık sık tırmandı-
rıyor. Yunanistan, başta Limni-Sema-
direk olmak üzere Ege'deki birçok ada-
yı 1936 Montrö Antlaşması'nı dayanak
göstererek 1960 yılından beri silah-
landırıyor. Lozan Antlaşması ve diğer
uluslararası anlaşmalarla Ege'deki
adaların silahsız olması koşulu geti-
rildiği halde Yunanistan'ın Ege adala-
rını cephaneliğe dönüştürdü. Adaların
Yunanistan tarafından silahlandırıl-
masının Türkiye'nin milli güvenliğine
yönelik bir tehdit olduğunu belirtiliyor.
Türkiye, Yunanistan'ın bu faaliyetleri-
ni yakından takip ederken bir yandan
da uluslararası anlaşmaların kendisi-
ne tanımış olduğu hakları gündeme ge-
tiriyor.

POTANSİYEL TEHDİT

Rodos, İstanköy ve On İki Ada
Türkleri Kültür ve Dayanışma Derne-
ği (ROİSDER) Başkanı Prof. Dr. Mus-
tafa Kaymakçı, “Lozan ve Paris an-
laşmasıyla silahlardan ve askerden

arındırılan Limni, Sakız, Sisam ve İs-
tanköy adaları 1960’lı yıllardan sonra
Yunanistan tarafından silahlandırıl-
maya başlandı. Son yıllarda ise bu
adalar mekanize birliklerin kışlası ha-
line dönüştürüldü. Yunanistan bu ada-
ları Türkiye'ye karşı silahlandırıyor”
diye konuştu.

Yunanistan'ın adalara asker yığ-
makla kalmadığını Limni, Rodos, Mi-
dilli ve İstanköy'e savaş uçakları için ha-
vaalanları inşa ettiği bilgisini paylaşan
Kaymakçı şöyle devam etti: “Dolayısıyla
Türkiye'ye karşı potansiyel tehdit var.
Türkiye bu konuda Atina'ya nota ver-
di. Fakat Yunanistan hükümeti NATO
üyesi bir ülke olmasına rağmen ulus-
lararası anlaşmaları hiçe sayarak geri
adım atmıyor ve gerginliği tırmandırı-
yor. Türkiye, egemenliğini tehdit eden
bu sorunu çözmek için uluslararası
haklarını kullanmak durumundadır.
Türkiye, Uluslararası Adalet Divanı da-
hil, karşılıklı olarak mutabık kalınacak
her çözüm yoluna açık olduğunu ve so-
runu barışçıl yollarla çözülebileceği
mesajını Atina'ya her defasında ver-
miştir. Nitekim 2002-2016 yılları ara-
sında Yunanistan ile görüşmeler ya-

pılmış Yunanistan'ın tavrından dolayı
görüşmeler sekteye uğramıştı. Türkiye
eninde sonunda adaların statüsünü
ve silahlandırılma sorununu uluslar-
arası mahkemelere taşıyacaktır ve Yu-
nanistan 1947 Paris Antlaşması'nın
hükümlerine uymak zorunda kala-
caktır.”

TÜRKİYE DİYALOGDAN YANA

Trakya Üniversitesi İİBF Uluslar-
arası İlişkiler Bölüm Başkanı Prof.
Dr. Sibel Turan da Yunanistan’ın,
uluslararası hukuku açık bir şekilde ih-
lal ettiğini ifade ederek, “Bu nedenle
Doğu Akdeniz’de yaşanan güncel ge-
lişmeler ve Yunanistan tarafının ya-
ratmaya çalıştığı gerilimin doğru okun-
ması son derece önemlidir. Yunanis-
tan’ın her türlü hukuk dışı ve saldırgan
tutumuna rağmen Türkiye, gerek Doğu
Akdeniz’de gerekse Ege Denizi'nde
uluslararası hukuktan doğan egemen-
lik haklarını ve ulusal çıkarlarını ko-
rumak adına her türlü haklı talebini ba-
rışçıl yöntemlerle ve diplomasi sınırları
içerisinde çözüm odaklı yaklaşımlarla
sürdürdürüyor. Bu ziyadesiyle değerli”
diye konuştu.

Yunanistan'ın silahlandırdığı 
adalar Türkiye için tehdit



HABER MERKEZİ

VATAN Partisi Genel Başkanı Doğu
Perinçek, Karadeniz’de keşfettiğimiz
doğalgazın milletçe büyük bir sevinç

ve umut yarattığını belirtti. Denizlerimiz-
de daha fazla enerji rezervi bulunacağını
belirten Perinçek, devletin yapacağı büyük
planlamalar ve yatırımlar sayesinde ener-
ji ihtiyacının karşılanacağını kaydetti. Pe-
rinçek, “Türkiye’nin gündeminde kamucu
– milli ekonomi inşası ve Üretim Devrimi
var” dedi. 

Vatan Partisi Genel Başkanı Doğu Pe-
rinçek, Karadeniz’de Sakarya Gaz Hav-
zası’nda bulduğumuz doğalgaz rezerviyle
ilgili Ulusal Kanal’ın dünkü Ana Haber
programında önemli açıklamalar yaptı.
Perinçek şu ifadeleri kullandı: “Doğalga-
zın bulunması hepimizi çok çok sevindir-
di, umutlandırdı. Başka kaynaklar da kuş-
kusuz bulunacaktır. Biz Türkiye’nin gele-
ceğinden eminiz ve umutluyuz. Türki-
ye’nin, Türk milletinin büyük cevherine,
üretim devrimi kabiliyetine sonuna kadar
güveniyoruz. Şunu eklemeliyiz bu bir de-
fine değil, toplumda böyle yanlış anlaşıl-
malar var. Sanki doğalgaz petrol bulunursa
define bulunmuş veya gökten altın yağmış
gibi olur. Dereden akan su gibi doğalgazı
avuçlarımızla toplayacak değiliz. Ekono-
mide her zaman bütün zenginliklerin kay-
nağı emektir. Sermaye de birikmiş bir
emektir. Keşif için nasıl yapıldıysa, doğal-
gazımızın çıkarılması ve işletilmesi için çok
emek vermek gerek. Orada sermayeyi
tahsis etmek gerek. Devletin yapacağı bü-

yük planlamalar sayesinde bunlar hayata
geçecek. Sayın Cumhurbaşkanı, 2023’te
Karadeniz’deki doğalgazı kullanabilece-
ğimizi ifade etti. Türkiye en ekonomik şe-
kilde işletmesini kuracak. Bütün bu geliş-
meler, Türkiye’nin gündeminde kamucu –
milli ekonomi inşası ve Üretim Devrimi ol-
duğunu gösteriyor.”

'TÜRKİYE ATLANTİK 
EKSENİNDEN ÇIKTI'

Perinçek, Maliye ve Hazine Bakanı
Berat Albayrak’ın “Türkiye eksen değiş-
tiriyor” sözleriyle başlayan tartışma hak-
kında şu yorumu yaptı: “Türkiye, Atlantik
sisteminden ayrıldı. Atlantik sistemi Tür-
kiye’yi bölmeye kalktı; bizi borç batağına
inen programlar dayattı. Türkiye ekono-
misini ayakta tutmak ve üretim yapabilmek
için Atlantik yönetiminin dışına çıktı. Bu
bizim Silivri duvarlarını yıkmamızla, 2014
yılında başladı. Arkasından ABD’nin silahlı
gücü FETÖ Gladyosu, 15-16 Temmuz
gecesi Türkiye’yi işgal etmeye kalktı ve ezil-
di. ABD, Türkiye’deki en büyük silahını,
gücünü kaybetti. Türkiye Amerikan em-
peryalizmine karşı başı dik, bağımsızlıkçı
bir yola girdi. Asya’da yerini almaya baş-
ladı. Türkiye yükselen Asya uygarlığının ön-
der ülkelerinden biri. Türkiye artık At-
lantik’te yaşayamaz, değişen eksen budur.”

'UMUTLARI ABD OLANLARIN 
ÇARESİZLİĞİ'

Perinçek, doğalgaz rezervinin bulun-
masını küçümseyen tavırları şu sözlerle

eleştirdi: “Milletin hiçbir sevinicini payla-
şamıyorlar. Devamlı Türkiye acılar çeksin,
başarısızlıklar olsun istiyorlar. Bunlar,
Türk milleti ile ortak duygularını, bera-
berliklerini kaybetmiş menfi unsurlar. Bü-
tün umutları da Amerika ile birlikte. ‘Tür-
kiye zayıflar, başarısız olur, ekonomik bu-

nalımdan yaralı olarak çıkar veya çıkamaz,
o zaman biz de Amerika’yla beraber pro-
jemizi yürütürüz’ diye düşününler var ama
hiçbir kıymetleri yok. Bu milletin muazzam
bir duygu beraberliği var, ortak umutları ve
özlemleri var. Bunlar Türkiyemizin gele-
ceğini belirleyecek.”
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Türkiye’nin 
kabiliyetine
güveniyoruz

PERİNÇEK, Karadeniz’deki gelişmenin
Doğu Akdeniz’deki mücadeleye nasıl yan-
sıyacağıyla ilgili soruyu da yanıtladı: “Bütün
çelişmelerin odağı bugün Akdeniz’de.
Doğu Akdeniz’de Yunanistan maalesef
uluslararası hukuka değil korsan hukukuna
göre hareket ediyor. Yunanistan’ın arka-
sında AB ve ABD var. Ancak burada
AB’den daha çok karşımızdaki zorlayıcı çı-
kan güç ABD ve İsrail. AB’nin deniz kuvveti
ABD gibi değil. ABD, İsrail ve Yunanistan
askeri ittifak kurdular. Noble Dina diye Ne-
mesis diye Tevrat’tan Yunan mitolojisinden

alınmış intikam hikâyeleri ile Türkiye’yi he-
def alan tatbikatları uyguluyorlar. Bu ne-
denle Doğu Akdeniz’de güçlü olmamız la-
zım. Bu sorunu tamamen güç dengeleri
içinde düşünmeli ve hesaplamalıyız. Do-
nanmamız güçlü, Türk Ordusuna sonunda
kadar güveniyoruz. Fakat karşıdaki güçlere
baktığımız zaman, bizim de ittifak potansi-
yelimizi devreye sokmamız lazım. Özellikle
Suriye, Mısır ve Rusya’nın Doğu Akde-
niz’de yanımızda olmalarını sağlamalıyız.
Bunun için gerekli siyasi müdahaleleri hü-
kümet de gündeme getirecektir.”

'Doğu Akdeniz’de ittifaklarla güçlenmeliyiz'

Türkiye’nin�gündeminde�kamucu-milli�ekonomi�inşası�ve
Üretim�Devrimi�olduğunu�söyleyen�Vatan�Partisi�Genel
Başkanı�Doğu�Perinçek,�Karadeniz'de�bulunan�gazın�bunun
bir�parçası�olduğunu�belirtti.�Perinçek�'Doğalgazımızın
çıkarılması�ve�işletilmesi�için�çok�emek�vermek�gerek.
Türkiye�en�ekonomik�şekilde�işletmesini�kuracak'�dedi

'Mücadele milletin 
varlığı ve geleceği için' 

AK Parti Sözcüsü Ömer Çelik, Twitter he-
sabından yaptığı paylaşımda, Karadeniz'de do-
ğalgaz rezervi bulunmasına ilişkin değer-
lendirmede bulundu.

Türkiye'nin başarısıyla gururlanamayan,
milletin sevinciyle sevinemeyenler olduğunu
belirten Çelik, "Onlara da ülkemizin başarı-
sıyla gururlanma ve milletimizin sevinciyle se-
vinme duygusu 'nasip' olmasını diliyoruz.
Milletimiz var olsun. Ülkemizin yolu hep açık
olsun" dedi.

Bütün gayretlerinin Türkiye'nin dünya
devi olma yolunda ilerlemeye devam etme-
si, milletin özlemlerine kavuşması ve sevin-
mesi için olduğunu dile getiren Çelik, şunları
kaydetti:

'HER BİR FERDİMİZİN'

“Aziz milletimiz, hürriyetine, bağımsızlı-
ğına ve tüm varlıklarına bedelini sonuna
kadar ödeyerek sahiptir. Zorluklara karşı yıl-
madan mücadele ederek dimdik ayaktadır.
Herkesin sırt döndüğü mazlumlarla ekmeğini
ve suyunu paylaşan bir yüreğe sahiptir. Ka-
radeniz'de ortaya koyulan gayret, Akde-
niz'de verilen mücadele, milletimizin varlığı
ve geleceği içindir. Elde edilen her sonuç tek
tek milletimizin her bir ferdinindir. Elde edi-
len her hayırlı sonuç hak edilmiştir. Bedeli
ödenmiştir. Demokratik kazanımlarımızı
gasbetmek isteyenlere, Cumhurbaşkanı'mı-
zı gayrı meşru yollarla hedef alanlara, mil-
letimizin iradesine göz dikenlere her gün ayrı
bir cevap veriyoruz."

'SEVİNCE ORTAK OLMAK 
AYRICALIK'

Türkiye'nin haklarını karada, denizde,
havada tavizsiz koruduklarını vurgulayan
Çelik, "Bu ülke için gayret etmek ve bu ülke
için sevinmek büyük bir onurdur. Milletimi-
zin sevincine ortak olmak büyük bir ayrıca-
lıktır. Bu millet insanlığı sömüren değil, in-
sanlık umudunu inşa edendir. Sevinci ve öz-
lemleri tüm insanlık içindir." ifadelerini kul-
landı.

MHP Grup Başkan-
vekili Muhammed Levent
Bülbül, Sakarya Gaz Sa-
hası'ndaki 320 milyar
metreküp doğal gaz re-
zervi keşfinin, Türkiye açı-
sından enerjide dışa ba-
ğımlılığı oldukça azaltacak
bir gelişme olduğunu söy-
ledi. Rezervdeki çalışma-
ların devamında yeni keşifler de yapılabileceğini
hatırlatan Bülbül "Bu Türkiye'nin özellikle böl-
gesinde çok önemli faaliyetler içerisinde
olan ve adeta büyük bir hesaplaşmanın gö-
rüldüğü süreç içerisinde Türkiye'nin elini
çok daha güçlendirecek imkan doğuracak-
tır. Bu noktada bizler büyük bir sevinç içeri-
sindeyiz” dedi. 

Bülbül, dünyada Türkiye'nin bu kaynak-
lara ulaşmasından hoşnut olmayan, düşmanca
bakan yapılar bulunduğunu bildirdi. Türkiye'de
de bazı yapıların, meseleyi hafife alan ve kü-
çümseyen ifadeler kullandığına işaret eden
Bülbül, sözlerini şöyle sürdürdü:

“Bunlar, milletin nezdinde hiçbir şekilde
itibarı olmayan kasıtlı ve Türkiye'ye düşman
gözüyle bakanların baktığı gözlükle yapılmış
değerlendirmelerdir. Bunları kabul etmek
mümkün değildir. Bunları da milletimizin vic-
danına havale ediyoruz.”

Sahaya "Sakarya” adının verilmesinin
özel bir anlamı olduğunu anlatan Bülbül
“'Mavi Vatan' coğrafyasında egemenlik
haklarımızın, Türkiye'nin yok sayılmaya çalı-
şıldığı yeni Sevr denilen bu anlayışı nasıl yır-
tıp atacak, püskürteceksek, bunun cevabını
da ilk çıkan kaynağın bulunduğu sahanın is-
mini Sakarya vererek cevaplandırmış oluyo-
ruz. Çünkü Sakarya Meydan Muhaberesi Mil-
li Mücadele'nin kaderinin döndüğü andır. Bu
noktada son derece önemli bir mesaj oldu-
ğu kanaatindeyiz” diye konuştu. 

Yeni Sevr hayalcilerine 
tokat gibi cevap

AK Parti TBMM Grup Başkanvekili Bü-
lent Turan, Çanakkale'nin Gelibolu ilçesin-
de vatandaşlar ve triatlon sporcularıyla bir
araya geldi. Gündeme ilişkin gazetecilere
açıklamalarda bulunan Turan dengeleri de-
ğiştirecek, ülke ve millet adına yeni bir dönem
başladığını söyledi. Türkiye'nin yeni bir rotaya
kavuştuğunu vurgulayan Turan şöyle sür-
dürdü: 

'MÜJDE REZERVDEN 
İBARET DEĞİL'

“Ülkemiz her geçen gün küresel bir güç ol-
duğu iddiasını güçlendiriyor. Tüm dünya, ade-
ta her alanda şahlanan bir Türkiye'yi seyre-
diyor. Ülkemizin sahip olduğu tüm kaynak-
ları milletimizin hizmetine sunacağımıza söz
vermiştik. Cumhurbaşkanımızın açıkladığı do-
ğalgaz rezervi, ekonomimizin daha güçlü
hale gelmesi ve milletimizin refahı açısından
oldukça kıymetli. Bu müjde sadece doğalgaz
rezervi bulunmasından ibaret değildir, aynı
zamanda, kirli senaryoları yırtıp sahiplerinin
yüzüne bir daha çarpan, yeni Sevrler imza-
latma hayalleri kuranlara ise tokat gibi bir ce-
vaptır. Başarı, yıllardır her riskli süreçte li-
derine sahip çıkan 83 milyon milletimizindir.
Daha yeni başlıyoruz. 

'BULDUK DİYE 
ÖZÜR MÜ DİLEYELİM?'

“Siyasette farklılıklar ayrı bir konu, tari-
hi bir başarıdan gurur duymak ayrı. 83 mil-
yonun sevincine ve heyecanına ortak olma-
yan bir anlayışın muhalefet olarak değer-
lendirilmemesi gerekiyor. Tüm dünyanın
gündemine giren bir konunun bazı muhalif-
lerde sadece eleştiri gündemi olması olduk-
ça düşündürücü.  Ne yani, 320 metreküp do-
ğalgaz rezervi bulduk diye muhalefetten
özür mü dileyeceğiz? Kimse algı ve manipü-
lasyon peşinde koşmasın. Sevinemeyenlere
kızmıyor, acıyoruz."

Doğu�Perinçek�doğalgaz
keşfini�değerlendirdi:

Milletin sevincini paylaşmadılar
HABER MERKEZİ

CUMHURBAŞKANI Recep Tayyip
Erdoğan’ın Cuma günü Dolmabahçe’de
yapılan törenle Karadeniz'deki Tuna-1
kuyusunda 320 milyar metreküp doğal-
gaz bulunduğunu duyurması heyecanla
karşılandı. Milleti sevince boğan bu ha-
bere, bazı kesimler sevinmedi.

Doğalgaz bulunmasını birçok gazete
manşetinden müjde olarak duyururken
kendisine muhalif diyen bazı gazeteler
tepki gösterdi. BirGün gazetesi “Yurttaş
bu gaza gelmez” başlığını kullanırken, Ev-
rensel gazetesi “Keşif kimin için” diye sor-
du. İyi Parti’ye yakınlığıyla bilinen Yeni-
çağ ise “Dolar müjdeyi beğenmedi” baş-
lığını attı.

KALKINMA GETİRMEZMİŞ

Gazetelerin haricinde bazı siyasetçiler
ve gazeteciler de müjdeyi beğenmedi, mil-
letin sevincini paylaşmadı. CHP'de Genel
Sekreterlik koltuğuna oturan Selin Sayek
Böke, tarihi keşfin müjdelenmesinden
kısa bir süre önce Halk TV'de açıklama-
larda bulundu. Böke programda şu ifa-
deleri kullandı: "Varsa o kaynak, Türki-
ye'ye kalkınma getirir mi sorusunun ce-
vabı hayır olduğu için endişeliyim. Böy-
lesi yatırımların faydası, ekonomik olarak
halka yansımayacak. Enerji kaynağı bu-
lunmuş olsa dahi ortaya çıkacak olan, bu-
nun bir yatırıma dönüşmesi süre alacak-
tır. Yapılacak olan sözleşmeden fayda-
lanacak olan, halk olmayacaktır."

Eski CHP milletvekili Hüsnü Bozkurt
şöyle yazdı: "Yıl 1957. Adnan Menderes
Başbakan. 1950 Mayıs’ından beri DP
iktidarda. İşler iyi gitmiyor, dış borçlar
boyu aşmış, halk burnundan soluyor... 2
Ocak 1957 tarihi Yeni Sabah gazetesi
manşetten #muejdelerolsun demiş.
'Trakya’da zengin petrol bulundu!' 63 yıl

önce, 63 yıl sonra..."
Her fırsatta Türkiye düşmanlığında ko-

numlanan HDP Milletvekili Garo Paylan
yine aynısını yaptı: “Doğalgaz, petrol
totaliter rejimlerce yönetilen Venezuela,
İran, Azerbaycan’a refah getirmedi. De-
mokratik Almanya, Hollanda ise doğal-
gazı olmadan refah içinde yaşıyor. Sa-
ray’ın israf rejimi iki yılda kasayı tüket-
ti. Doğalgaz yalnızca ara gazı verir. Çö-
küşü durdurmaz!”

BEĞENMEDİLER DALGA 
GEÇTİLER

Gazeteci Zafer Arapkirli de müjdeye
tepki gösterenlerdendi. Arapkirli tivitle-
rinde müjdeyle dalga geçmeye çalıştı:
“'Havai fişek almaya gidiyorum. İste-
yen?' 'GAZ’a ve Seçim GAZ’cılarına bir
lafım yok. Ama GAZ müjdesinin
GAZ’ına gelip de 'Aman abi fazla muhalif
olarak da ortalıkta ş’olmayalım' GAZ’ının

etkisinde kalıp, kenardan mahcup mah-
cup GAZ koklayanlara gülmemek elde
değil. GAZ kokusu sarmış her yanı.
GAZ’anız mübarek olsun.”

Gazeteci Ayşenur Arslan da müjdeyi
beğenmedi, muhalefetinde Atatürk’ü
kullandı: “Şahane! Sosyal medyada
hsyn_016 isimli kullanıcıda gördüğüm
paylaşım: Bu ülkede bugüne kadar bir tek
müjde verildi. Efendiler yarın cumhuri-
yeti ilan ediyoruz.”

‘DAĞ FARE DOĞURDU’

Tele 1 Genel Yayın Yönetmeni Mer-
dan Yanardağ müjdeyi siyasi manevra
olarak yorumladı: “Erdoğan 'müjde' diye,
daha önce Karadeniz'de bulunduğu bili-
nen doğalgaz rezervlerinin bir kez daha
bulunduğunu açıkladı. Yeni bir şey yok.
Amaç siyasi manevra ile yeni bir başarı
hikayesi yazmaya çalışmak. Ama yine ol-
madı, 'Dağ fare doğurdu' demek en doğ-
ru değerlendirmedir.”

ÖZDİL BENZİN BEKLİYORMUŞ

Sözcü Gazetesi Yazarı Yılmaz Özdil,
Erdoğan’ın verdiği ‘müjde’ ile ilgili yap-
tığı değerlendirmelerle tepki çekti. Bizim
TV’de Lale Özan Arslan’ın konuğu olan
Özdil, şu ifadeleri kullandı;

“Aynı müjdeyi daha önce sekiz kez ver-
mişlerdi, ben emin olamamıştım. Doku-
zuncu kez doğalgazı bulduklarını açıkla-
dılar. Dolayısıyla ben artık emin oldum,
Karadeniz’de doğalgaz var. Ben aslında
seçim itibariyle bu kez direkt benzin bu-
lacaklarını tahmin ediyordum ama kıs-
metse 2023’te olacak.”

Eski yazılarını yeni yazmış gibi yeniden
yayınlamasıyla bilinen Özdil, sosyal med-
ya hesabından “Beraber yürüdük biz bu
yıllarda :)” yazarak Türkiye’nin doğalgaz
keşfine sosyal medyadan da tepki gös-
terdi.
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İ
zmir, Manisa, Çanakkale, Balıkesir, Bursa,
…
Domates üreticileri perişan.
Üretici salça ve konserve fabrikalarıyla;
Sözleşme yapmış.
Fiyat bile belirlenmiş, 50-60 kuruş arası.
Çiftçi üretecek;
Ürününü sadece sözleşme yaptıkları;
Fabrikalara satabilecek.

SÖZLEŞME TEK TARAFLI

Sözleşme dediysek;
Öyle bildiğimiz sözleşmeler gibi değil.
Tek taraflı.
Çiftçiler uymazsa cezası var.
Ama fabrikanın yok.
Durum böyle olunca;
Fabrika sahipleri;
İstediği gibi davranıyor.

BU YIL NE OLDU?

Bu yıl domates ekim alanı çoktu.
Rekoltenin yüksek olması bekleniyordu.
Ama iklim koşulları etkiledi.
Arkasından hastalık.
Bazı tarlalar söküldü, verim düştü.
Bundan sonrasını;
Türkiye’nin domates üretim merkezlerin-

den;
Mustafakemalpaşa Ziraat Odası Başkanı;
Mehmet Aydemir’den dinleyelim:
“Cumhurbaşkanı Erdoğan; 
‘Ekilmeyen bir karış toprak kalmasın’ dedi.
Biz de ektik.
Önce kötü havalar vurdu.
Sonra hastalık.
İzmir, Manisa, Bursa hepsinde;
Hasat aynı döneme rastlayınca;
Salça fabrikaları hemen harekete geçti.
Üretim öncesi;  
Fiyat düşürme çabasına girdiler. 
Sözleşmede fiyat 50-60 kuruştu.
Domatesi 30-40 kuruşa düşürdüler.
Sözleşmeyi unuttular.
Domates dayanıklı bir ürün değil. 
Çiftçi çaresiz kaldı.
Zararına satış yaptı.
Fabrikatörlerin yaptığı vicdansızlık.”

ÖNCE HASTALIK, SONRA …

İzmir-Kınık Ziraat Odası Başkanı;
Murat Tosun isyanda:
“Herkes pandemi nedeniyle evinde yatar-

ken;
Biz tarlada sıcakta sabahtan akşama çalış-

tık.
Önce hastalık sıkıntıya soktu.
O da yetmedi fabrikalar vurdu.
Domateslerimiz çok güzel.
Ancak fiyatı felaket.
Maliyetlerimiz geçen yılın iki katı.
Ama fiyat yarısı. Çiftçi battı.
Salça ihracatı artıyor.
Domates fiyatı düşüyor.
Bu nasıl iş? Çiftçinin suçu ne?”

DEVLET MÜDAHALESİ ŞART

Çanakkale Biga Ziraat Odası Başkanı ;
Mustafa Güray Ergün.
Valiye çıkmış, dertlerini anlatmış.
Vali ile görüşmesi sonrası konuştum.
İçi yanıyordu.
“Domates 30, konserve kapağı 50” dedi.
Fabrikaları suçladı.
Devletin önlem almasını;
Sözleşmelerin çiftçiyi de korumasını istedi.

HESAP ORTADA

Onun arkasından;
Çanakkaleli Salih Bigalı’yı dinledim.
Bigalı 50 dönüm arazi kiralamış.
Hemen hesap yaptı.
“Kahvede çay 150 kuruş.
Bir çay içmek için;
5 kilo domates satmam lazım.
1 litre mazot için;
Satmam gereken domates 20 kilo. 
Gerisini sen düşün.
Geceleri gözüme uyku girmiyor. 
Bırakalım kâr etmeyi;
Kirayı bile ödemem zor.”

1 MİLYON KİŞİ

Türkiye’de domates üreten;
200 binden fazla çiftçi bulunuyor.
Ortalama 5 kişi desek.
1 milyon kişinin geçimi.
Türkiye salça üretiminde;
Dünyada ilk sıralarda.
Yüze yakın ülkeye ihracat yapıyoruz. 
Buna rağmen üretici zorda.
Böyle giderse üretici domatesten soğuya-

cak.
Bu arada;
Bursa’da Türk Şeker devreye girmiş.
50 kuruştan alıma başlamış.
Ne varsa devlette var…
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Cenevre�görüşmelerine�PKK/YPG'yi�dahil�etmek�
isteyen�ABD'nin�Suriye�Özel�Temsilcisi�James�
Jeffrey�ikna�turuna�çıkıyor.�Jeffrey,�Suriye�
muhalefeti�üzerinde�etkisi�olan�Suudi�Arabistan�
ve�Birleşik�Arap�Emirlikleri�üzerinden�bu�yönde�
bir�çalışma�sürdürülüyor

HABER MERKEZİ

ABD’nin Suriye Özel Temsilcisi James Jeff-
rey, İstanbul ve Ankara’ya geliyor. Jeffrey daha
sonra Suriye Anayasa Komitesi çalışmalarına
ABD adına müdahil olmak üzere Cenevre’ye
de gidecek. Jeffrey’nin İstanbul’da Suriyeli
muhalif örgüt temsilcileriyle, Ankara’da ise Türk
yetkililerle bir araya geleceği duyuruldu.

ABD Suriye Özel Temsilcisi James Jeffrey,
Suriye Anayasa Komitesi gündemli toplantılar
yapmak üzere Cenevre, İstanbul ve Ankara’ya
geliyor. ABD Dışişleri Bakanlığı’nca yapılan
açıklamada, Jeffrey’nin ziyaret tarihleri 22-28
Ağustos günlerinde olacağı belirtildi.

Suriye Anayasa Komitesi, 9 ay aranın ar-
dından 24 Ağustos'ta Cenevre’de yeniden top-
lanacak. Suriye yönetimi, muhalifler ve sivil top-
lum kuruluşlarının 50'şer üye ile temsil edildi-
ği 150 kişilik komitenin amacı, yeni bir anaya-

sa taslağı oluşturmak.
2019'un ekim ayında oluşturulan komite,

anayasa yazma görevini üstlenecek bir heyet be-
lirlemişti. 'Yazım Kurulu' adı verilen bu heyet,
bütün taraflardan 15'er kişi olmak üzere 45 üye-
den oluşmuştu. Komite, kasım ayında düzen-
lenen müzakerelerde somut bir ilerleme kay-
dedememişti.

PKK/YPG KORUYUCUSU

Jeffrey’nin ağırlıklı gündemi PKK/YPG’yi
yeni bir kılıfla Suriye Anayasa Komitesi çalış-
malarına katmak. Suriye muhalefeti üzerinde
etkisi olan Suudi Arabistan ve Birleşik Arap
Emirlikleri üzerinden bu yönde bir çalışma sür-
dürülüyor. Türkiye’nin açıkça karşı çıktığı bu gi-
rişim konusunda Jeffrey’nin son dönemde bu
konudaki açıklamaları dikkat çekiyor. Jeffrey,
geçen hafta basına yansıyan açıklamalarında,
ABD desteğiyle Suriye’nin kuzeydoğusunda-

ki işgalci durumdaki PKK/YPG’nin müzake-
relere katılması için görüşmelerinin sürdüğü-
nü kaydetmişti. Jeffrey, aralarında DW Türk-
çe (Almanya’nın Sesi) muhabirinin de olduğu
gazetecilerin telekonferans ile sorularını ya-
nıtlamış ve şunları söylemişti: “Kuzeydoğu
Suriye'de yaşayanların temsili konusu dönem
dönem gündeme geliyor. Size söyleyebileceğim
şu, olması gerektiği gibi, bunu dış güçler değil,
Suriyeli farklı muhalif unsurlar, Kuzeydoğu Su-
riye'deki siyasi ve hükümet güçlerinin temsilcileri
ile şu anda bu konuyu tartışıyor.”

PETROL ANLAŞMASI

Jeffrey, ABD’li bir firmanın Suriye’nin ku-
zeydoğusundaki petrolleri çıkarmak için
PKK/YPG ile anlaşma yapmasını savundu: “Bu
petrol sahaları yıllardır, IŞİD'den bu bölgeleri
geri aldıkları günden bu yana, özerk yönetim ta-
rafından işletiliyor. Bu alanları, IŞİD'e karşı ope-

rasyonlarını sürdürmek için kullanıyorlar, hem
kendi araçları için yakıt ihtiyaçlarını karşılıyor-
lar hem de ekonomilerinin önemli bir kaynağını
oluşturuyor. Biz ve diğer koalisyon üyeleri, is-
tikrar fonları ile onların ekonomisine destek sağ-
ladık, hem de yüzlerce milyon dolarla. İstikra-
rı sağlamayı ve IŞİD ile savaşmayı sürdürdük-
leri müddetçe, onların ekonomik açıdan iyi du-
rumda olmalarını istememiz bir sürpriz değil.”

ABD; bir yandan Suriye yönetimini eko-
nomik olarak çökertmek için Sezar yasası ve di-
ğer yaptırımları ağırlaştırıyor, bir yandan da sa-
hada askeri olarak PKK/YPG’nin önünü açmak
için faaliyet yürütüyor. Geçen hafta içinde
Deyrezor bölgesinde bir Rus generalin de öl-
düğü çatışmalar, ABD’nin, Suriye yönetimi,
Arap aşiretler, Rusya ve Türkiye dahil diğer böl-
ge güçlerinin PKK/YPG’nin alanını daraltmak
için giriştiği operasyonlara yanıtı niteliğinde ol-
duğu değerlendiriliyor.
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HABER MERKEZİ

LİBYA'da Trablus merkezli Ulusal Mu-
tabakat Hükümeti (UMH) ve Tobruk
merkezli Temsilciler Meclisi iki ayrı açık-
lama yaparak ateşkes ilan etmesi siyasi çö-
zümün işlemesi için önemli bir adım nite-
liğinde. 

Ateşkesin fiilen geçerli olması için Sir-
te ve Cufra'da nasıl bir yol izleneceği önem
taşıyor. UMH ateşkes açıklamasında Sir-
te ve Cufra kentlerinin asker ve silahtan
arındırılması çağrısı yaptı. Tobruk merkezli
Temsilciler Meclisi'nin Başkanı Akile Sa-
lih de açıklamasında Sirte kentinin seçim-
le işbaşı yapacak yeni hükümetin geçici mer-
kezi olmasını önerdi.

Sirte, kentin güneydoğusunda uzanan ve
"Libya hilali" olarak adlandırılan zengin pet-
rol yataklarına sahip bölgeye açılan kapı ko-
numunda. Sirte'nin güneyinde bulunan
Cufra vilayeti de askeri hava üssüne ev sa-
hipliği yapıyor. Sirte ve Cufra, UMH'ye kar-
şı savaşan ve Tobruk hükümeti tarafından
desteklenen Halife Hafter güçlerinin kont-
rolünde bulunuyor. 

'BLOKAJA SON VER' MESAJI

Ateşkesin önemli bir ayağıda petrol ge-
lirleri. Hem UMH hem Temsilciler Mec-
lisi'nden yapılan açıklamalarda ülkedeki pet-
rol üretimine yönelik blokajın kaldırılma-
sı talep edildi ve petrol gelirlerinin de Lib-
ya Ulusal Petrol Kurumu'na ait yurt dışı ban-
ka hesabına aktarılması çağrısında bulu-
nuldu. 

Hafter güçleri ocak ayından bu yana pet-
rol kuyularının bulunduğu alanlarda üre-
time izin vermiyor. 

Libya Ulusal Petrol Kurumu (NOC) da
petrol üretimine yönelik blokajın kaldırıl-
ması ve bir anlaşmaya varılana kadar pet-
rol gelirlerinin özel bir banka hesabına ya-
tırılmasına destek verdi. 

Birleşmiş Milletler Libya Destek Mis-
yonu (UNSMİL) da her iki açıklamadan da
memnuniyet duyduğunu bildirerek Lib-
ya'daki tüm yabancı güçler ve paralı as-
kerlerin ülkeden çıkması çağrısı yaptı.

TÜRKİYE'DEN 
ÜÇ AYAKLI DİPLOMASİ

Türkiye bu yeni süreçte, üç ayaklı bir dip-
lomasi takip ederek hem ateşkesin kalıcı
hale gelmesine, hem de Kuzey Afrika'nın

önemli petrol rezervlerine sahip olan ülkesi
Libya ile ekonomi, enerji ve belediye hiz-
metleri alanlarında işbirliğini daha da de-
rinleştirmeye çalışıyor. Özellikle Vatiyye ve
Misrata'da üs kurma izinleri alan Türki-
ye'nin, şuan için bölgedeki stratejik üstün-
lüğünü koruyarak dengeyi kurduğu ifade
ediliyor. 

Özellikle Almanya ile yakın temasta bu-
lunan Türkiye'nin, Rusya ile de ortak nok-
tayı bulma konusunda çalışmaları devam
ediyor. Rus tarafının da benzer şekilde Tür-
kiye ile diyaloga açık olduğu belirtiliyor. He-
nüz doğrulanmamış bilgilere göre ise Tür-
kiye'nin Nijer'de bir üs kurma konusunda
anlaşma sağladığı bildiriliyor.

DİĞER KUVVETLER 

Libya'daki siyasi çözüme giden nokta-
da Almanya 'tarafsız' ve 'güvenilir' pozis-
yonunu her geçen gün pekiştiriyor. Daha
2011 yılında Fransa'nın NATO'ya aldırmak
istediği “Libya sahasının uçuşlara kapatıl-
ması” önerisine karşı çıkan Almanya, o gün-
den bu yana Libya'da arabulucu rolünü üst-
lendi. Berlin Konferansı ile kritik bir eşik
aşılırken, Sirte ve Cufra'nın silahsızlandı-
rılma önerisi de Almanya'dan gelmişti.
Ayrıca Almanya Başbakanı Merkel'in son
dönemde Fransız lider Macron'u “Türki-
ye karşıtlığından vazgeçmesi” noktasında
ciddi şekilde eleştirdiği kaydediliyor. 

Avrupa güvenlik konseptinin dışında ha-
reket eden Fransa'da ise Macron'a yönelik
eleştiriler artmış durumda. Özellikle Le
Pen'in “Fransa'yı ya ben ya Merkel yöne-
tecek” sözleri, hem belediye seçimlerini kay-
beden hem de dış politikada üst üste ba-
şarısız sonuçlar alan Macron'u giderek
köşeye sıkıştırıyor.

Mısır ise ateşkesle birlikte olumlu me-
sajlar vermeye başladı. Bugüne kadar
Libya'ya askeri bir müdahaleden kaçınan
Mısır, şimdilerde iç işlerine kapanmış gö-
rünüyor. Önce Etiyopya ile savaşın eşi-
ğine gelen Mısır'ın, bugünlerde Ku-
veyt'ten gelecek 1 milyon işçiyi bekledi-
ği bildiriliyor.

Hafter'in en büyük destekçisi Birleşik
Arap Emirlikleri de şu günlerde ağır-
lığını Körfez'e vermiş durumda. 

Özetle Hafter cephesi dağı-
nık bir görünüm çizerken, psi-
kolojik üstünlüğün tamamen Trablus'ta ol-
duğu değerlendiriliyor.

ORSA Donanma 
için hazırlanıyor

TÜRK savunma sanayisinde yazılım ta-
banlı çözümlere imza atan HAVELSAN, ge-
lecek dönemde gerek askeri gerekse sivil
alanda bir dizi yeniliği kullanıma sunmaya
hazırlanıyor.

HAVELSAN Genel Müdürü Mehmet
Akif Nacar, bu göreve atanmasının ardından
tanışma toplantısında basın mensuplarıyla
bir araya geldi.

HAVELSAN Merkez Yerleşkesi'nde
düzenlenen toplantıda, gündeme ve HA-
VELSAN’ın savunma sanayisine yönelik ça-
lışmalarına yönelik değerlendirmeler yapan
Nacar, “Hep birlikte ekip arkadaşlarımızla
Milli Muharip Uçak Projesi'ne girmeye ka-
rar verdik. Simülatörde geliştirdiğimiz ha-
rekat test ortamı yazılımını daha da gelişti-
rerek, yabancı muadilleriyle eş düzeye ge-
tirerek kullanıma açalım diye düşündük. Bu-
nun için de 1 yıldan fazla süredir gerek Sa-
vunma Sanayii Başkanlığı gerekse TUSAŞ
ile görüşüyoruz” dedi.

HAVELSAN'ı HAVELSAN yapan en
önemli projelerden birinin Hava Kuvvetle-
ri Komutanlığı için 1990'lı yıllardan itibaren
geliştirilmeye başlanan ve güncel ihtiyaçla-
ra göre halen geliştirmesi süren Hava Kuv-
vetleri Bilgi Sistemi Projesi (HvBS) olduğunu
dile getiren Nacar, bu projenin bir benzeri-
nin Deniz Kuvvetleri Komutanlığı için de
projelendirme çalışmalarının başladığını
bildirdi. Nacar, projelere ilişkin şu bilgileri
verdi: “Bir diğer projemiz, Komuta Kontrol
ve Savunma Teknolojileri birimimizin yo-
ğunluklu olarak geliştirdiği ORSA Projesi.
Bu da HAVELSAN'ı HAVELSAN yapan
ve halen geliştirmesi süren, devam eden
HvBS Projesi'nin bir benzerinin, daha yeni
nesil dediğimiz bir sonraki kuşağının uygu-

landığı, içinde büyük veriden yapay zekaya
kadar bütün 'cloud' teknolojilerine kadar kul-
lanıldığı, Deniz Kuvvetleri'nin ihtiyacına
hitaben geliştirilecek bir proje. Bu konuda
da biz önemli yol almaya başladık. Henüz
projelendirme aşamasında bu ama HA-
VELSAN’ın ve sektörün ufkunu açacak bir
proje” dedi.

İNSANSIZ KARA ARACI 
YIL SONUNA HAZIR

İnsansız ve robotik sistemler konusunda
sürü zekalı sistemler üzerinde yoğunlaştık-
larını ifade eden Nacar, sadece otonomi de-
ğil, aynı zamanda bunların sürü olarak da ha-
reket etmesi konusunda çalışmalar yürüt-
tüklerini bildirdi. Bir Ar-Ge projesi sonun-
da ortaya çıkan insansız kara aracını yıl so-
nunda hazır hale getireceklerini söyleyen Na-
car, “Çeşitli projelerle bunu destekleyerek
ilgili birimlerin, kurumların hizmetine su-
nacak şekilde bir noktadayız ve güzel bir şe-
kilde bu projemiz de devam ediyor” değer-
lendirmesinde bulundu.

TÜBİTAK BİLGEM ile HAVELSAN
arasında imzalanan Gerçek Zamanlı İşletim
Sistemi İş Birliği Protokolü'ne de değinen
Nacar, “TÜBİTAK'ın geliştirdiği bir sistem
ama sistemin pazarlamasında, yaygınlaştı-
rılmasında HAVELSAN daha rahat esnek
bir şekilde hareket edebilecek, ürünleştire-
bilecek. Hem TÜBİTAK hem de teknolo-
ji transferiyle HAVELSAN kazanmış oldu.
Bununla ilgili de çalışmalarımız en son
Cumhurbaşkanımızın katıldığı bir toplantı-
da protokol imzalanmasıyla aslında sonuç-
lanmış oldu ama tabii burada bize büyük ev
ödevleri çıktı, biz artık büyük bir yükümlü-
lük altına girdik” ifadelerini kullandı.

AKINCI TİHA 30 bin feet’i geçti
Bayraktar AKINCI TİHA’nın

(Taarruzi İnsansız Hava Aracı)
devam eden testleri kapsa-
mında PT-1 olarak adlandırı-
lan ilk prototipi, Çorlu Hava
Meydan Komutanlığı’nda yer
alan Bayraktar AKINCI Uçuş
ve Eğitim Merkezi’nde gerçek-
leştirilen Yüksek İrtifa Sistem
Tanımlama Testi’ni başarıyla
tamamladı.

Baykar Teknik Müdürü
Selçuk Bayraktar’ın

yönetiminde gerçekleştirilen
ve 30 bin feet irtifanın (Yakla-
şık 9,15 km) geçildiği uçuş 3
saat 22 dakika sürdü.

Bayraktar Akıncı TİHA, gök-
yüzünde gerçekleştirilen test-
lerin ardından saat 09.38’de
başarıyla indi. İki prototiple
devam eden testlerde Bayrak-
tar AKINCI TİHA, böy-

lece beşinci başarılı
uçuşunu gerçek-
leştirdi.

Suriye Anayasa Komitesi 24 Ağustos’ta toplanıyor
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CHP�Genel�Başkanı�Kemal�Kılıçdaroğlu'nun,�Parti
Meclisi�Üyesi�Eren�Erdem’e�doğu�ve�güneydoğuda
'Kürt�Sorunu'nun�çözümü�için�'özel'�bir�görev
verdiği�ortaya�çıktı.�Erdem’in�bu�amaçla�başta
Diyarbakır�olmak�üzerine�çeşitli�illerde,�kanaat
önderi�ve�halkla�bir�araya�geleceği�öğrenildi
ZİHNİ ERDEM / ANKARA

C
HP’de, 37. Kurultay'da Kılıçda-
roğlu tarafından açıklanan 13 mad-
de arasında yer alan “Yeni anaya-

sa hazırlama ve Kürt Sorununu çözme” ko-
nusundaki girişimler için ilk adımlar atıl-
maya başlandı.

“Kürt sorunu” için yeni bir rapor açık-
lamaya hazırlanan CHP yönetimi, Kurul-
taydan sonra yaptığı ilk toplantıda, parti-
nin yeterli oy alamadığı, milletvekili çıka-
ramadığı doğu ve güneydoğu illeri ve yurt-
dışı seçim bölgelerine dönük çalışma ka-
rarı aldı. Genel Başkan Kemal Kılıçdaroğlu,
bu karar doğrultusunda Parti Meclisi (PM)
Üyesi, eski milletvekili Eren Erdem’i
“özel” olarak görevlendirdi.

Erdem’in CHP’nin zayıf olduğu başta
Diyarbakır, Batman, Ağrı, Van, Hakkari,
Bitlis, Bingöl ve Şırnak gibi illerde kanaat
önderleri ve halkla buluşmalar gerçekleş-
tireceği öğrenildi. Erdem, yapılan görev-
lendirmeden sonra sosyal medya hesabında
“Yakın bir tarihte Diyarbakır’a geleceğim.
Yüksek kahvede çay ısmarlayacak arka-
daşlar el kaldırsın” paylaşımında bulundu.
Erdem’in yapacağı çalışmalardan sonra Kı-
lıçdaroğlu’nun da doğu ve güneydoğu il-
lerine gideceği belirtildi.

'ONLARI SAVUNDUM BEDEL
ÖDEDİM'

Erdem, 25 Mart’ta “CHP medyası”
içinde yer alan Tele1 TV’de katıldığı bir
programda “Eşit yurttaşlığı” savunarak,
şöyle demişti:

“Kürt kardeşlerim beni severler. Bölgeye
gittiğimde bunu gördüm. Türkiye de gör-
dü. CHP içinde en fazla sevdikleri insan-

lardan biriyim. Bu konuda mütevazı ol-
mayacağım. Niye? Çünkü onların sorun-
larını en fazla dile getiren insanlardan bi-
riyim. Hatta bu yüzden bedel de ödemi-
şimdir, defalarca teröristlikle itham edil-
mişimdir. Hiçbir zaman da terörü savun-
mamışımdır. Kürt kardeşlerimin hiçbirisi
bölünme istemiyor. Onlar diyorlar ki biz eşit
yurttaşlık istiyoruz. Fevkalade doğal hak-
larıdır. Eşit yurttaşlık, milliyetçilerin de sa-
vunması gereken bir durumdur. Türkiye’nin
birliği için, Türkiye’nin bekası için hepimiz
eşit yurttaşlığı savunmalıyız.”

RUDAW’A AÇIKLAMA

Erdem, PM’ye girdikten sonra Mesut
Barzani’nin yayın organı Rudaw’a yaptığı
açıklamada “Kürt sorunu” için şu ifadele-
ri kullanmıştı:

“Hazırlanan Kürt Raporu, Kürt soru-
nunu, Türkiye’nin demokratikleşememe-
si sonucunda ortaya çıkmış bir kriz olarak
değerlendiriyor. Bu krizin anayasal ze-
minde ve aynı zamanda hukuk devletinin
ortak yaşam ilkelerine uygun bir şekilde çö-
zülmesi açısından değerlendirmeler yapı-
lıyor. Şunu çok net söyleyebiliriz ki Kürt so-
runu Türkiye’nin temel sorunlarından bi-
ridir. Korkusuzca, cesurca bu sorunun
başlıklarını ortaya koyabilmek ve tartışmak
gerekir. Siyasetin asli görevi budur. Bu ra-
por CHP’nin şöyle bir perspektifle sahaya
çıkmasına yol açacak. Güçlendirilmiş par-

lamenter sistem ifadesinin altını doldura-
caktır bu rapor.”

'ÖZERKLİK ŞARTI KRİTİK 
ADIMLARDAN BİRİ'

Kılıçdaroğlu’nun, bir önceki kurultay-
da “Avrupa Yerel Yönetim Özerklik Şart-
namesindeki şerhleri kaldıracağız” dediğini
de anımsatan Erdem, şöyle sürdürdü:
“Bu, sorunun çözümü açısından kritik
adımlardan biri. Sayın Kılıçdaroğlu’nun bu
beyanının da yer aldığı kapsamlı bir sü-
reçten bahsedebiliriz.”

'SİYASİ TARAFLARLA 
MASAYA YATIRILACAK

Erdem, sorunun çözümü için Parla-
mento çatısı altında yetkilendirilmiş güç-
lü bir masanın kurulması gerektiği görü-
şünü savundu: “Bu meselenin siyasi ta-
raflarla müzakere edilerek, görüşülerek o
masaya yatırılması. Parlamento çatısı al-
tında tartışılması. Bununla ilgili gerek ya-
sal gerek anayasal düzenlemeler hususunda
Parlamento iradesinin ortaya çıkardığı so-
nuçların da tatbik edilmesi, uygulanması.”

'Kürt sorununa çözüm’ için
ÖZEL GÖREV

'Hedefleri Anayasadan
Türk vatandaşlığının

silinmesi'
ESK� CHP Milletvekili, Prof. Dr. Bir-

gül Ayman Güler, sosyal medya he-
sab�nda “E�it vatanda�l�k “ ile ayn� an-
lamda gelen “E�it yurtta�l�k” kavra-
m�n�n ne anlama geldi�i �öyle aç�k-
lam��t�:

“Türk vatanda�l���ndan vazgeçil-
mesi ve halk�n etnik topluluklara bö-
lünmesi iste�idir. E�it vatanda�l�k, bi-
reyler aras�nda e�itlik, yurtta�lar�n e�it-
li�i demek de�ildir. Bu taleple istenen,
etnik topluluklar�n anayasada kimlik
olarak tan�nmas�, etnik anadillerin
ulusal ve bölgesel resmi dil haline gel-
mesi, tüm devlet ve toplum hizmet-
lerinde çok-resmi dil olmas�, seçim-
lerde parlamentonun ve belediye
meclislerinin etnik topluluk kotalar� te-
melinde olu�turulmas�d�r. Bu, günü-
müzde Bosna-Hersek'te Dayton An-
la�mas�'yla kurulmu� olan “milliyetler
sistemi”ne geçilsin demektir. Elbette
olmazsa olmaz �art�, Anayasadan
Türk vatanda�l���n�n silinmesidir.
HDP bu amaca odakl� çal���r.”

CHP’li olmayan delege oyları ile listeyi deldi
EREN Erdem, 25-26 Temmuz’da top-

lanan 37. Kurultay’da, Kılıçdaroğlu’nun
listesini delen altı isimden biri olmuştu.
Erdem’in, çoğu CHP’li olmayan,

CHP’den çok HDP’ye oy veren, doğu ve
güneydoğulu 250’yi aşkın delegeden ade-
ta blok oy alarak Parti Meclisi’ne girdiği
ileri sürüldü.

BULDAN’DAN CHP’YE GÖNDERME:

'Kürt Sorunu' raporla çözülmez
HDP Eş Başkanı Pervin Buldan,

“Kürt Sorunu”nun çözümü için ra-
por hazırlamanın yeterli olmadığı-
nı söyledi.

Buldan, Ağrı’nın Doğubayazıt il-
çesinde yaptığı konuşmada, isim
vermeden Kürt Raporu hazırlayan
CHP ve bu sorunu çözmekten söz
eden Deva ve Gelecek Partisi’ne “el-
lerini taşın altına koymaları” için
çağrıda bulundu.

HDP olarak 1 Eylül Barış gününe
kadar tecride karşı özgürlüğü, sa-
vaşa karşı barışı savunacaklarını
ve bunun için mücadele edeceklerini
belirten Buldan’ın açıklaması şöyle:

“Şimdi diğer partilerin başkanları,

yöneticileri bu ülkenin sorunlarıyla
ilgili her gün laf edeceklerine, elle-
rini taşın altına koysa kazanımları-
mız daha büyük olur. Kürt soru-
nundan söz edenler, sadece rapor
hazırlayarak, bir raporla çözülece-
ğine inanlar bazı gerçekleri görmek
zorundalar. Nedir bu gerçekler?
Kürt halkı üzerinde uygulanan bas-
kı, şiddet, inkâr, asimilasyon poli-
tikalarını görmezden gelerek, hiç
kimse bu ülkede Kürt sorununun çö-
zümünden söz etmemelidir. Bir hal-
kın değerleri, bir halkın seçme ve se-
çilme hakkı elinden alınıyorsa, bir
halkın seçtiği belediye başkanının
yerine kayyım atanıyorsa, millet-

vekilleri cezaevine gönderiliyorsa,
siyasetçileri TBMM’de vekillikleri
düşürülerek siyasetten men edili-
yorsa Kürt Sorunu sadece bir rapo-
ra bağlı olarak çözülebilir mi? Bu
gerçekleri görmeden, kayyıma kar-
şı çıkmadan, cezaevindeki Selahat-
tin Demirtaş’ın, Figen Yüksekdağ’ın
özgürlüğü sağlanmadan, onlarca
belediye eşbaşkanının, milletveki-
li arkadaşlarımızın, kadın yoldaşla-
rımızın cezaevlerinde siyasi rehini
olarak tutulduğu bir dönemde ‘Ben
Kürt sorununu çözmek istiyorum. Bir
rapor hazırlayacağım’ diyenler, bu
gerçeği görmek zorundadır.”
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ERCAN KÜÇÜK

UYGUR Amerikan Derneği Başkanı
Kuzzat Altay, HDP milletvekili Ömer Faruk
Gergerlioğlu'nun kanalına çıktı. ABD'yi
öven Altay, MHP Grup Başkan Vekili Erkan
Akçay'ın “Çin'e savaş mı açalım” açıklama-
sına tepki gösterdi, "Yav**klık, münafıklık"
dedi. HDP’ye teşekkür eden, Davutoğlu'nun
"Uygurlar sınırdışı ediliyor" yalanına sarılan
Altay'a, Göç İdaresi Genel Müdürlüğü'nden
yalanlama geldi.

‘DOĞU TÜRKİSTAN TARİHİNE
VAKIF DEĞİLİM’

"Fetullah Gülen’in takipçisiyim" sözle-
riyle bilinen, Rabia Kadir’in yeğeni Kuzzat Al-
tay, daha önce FETÖ firarisi Erkam Tufan
Aytav’ın Youtube kanalına da çıkmıştı. Tür-

kiye’de ana akım medyanın Uygurları gör-
mediğini iddia eden Altay, “Uygurlar’ın sesi
Türkiye’de kısıtlanıyor” dedi. 2008’de Tür-
kiye’den ABD’ye mülteci olarak gittiğini
belirten Altay, Çin ve Uygurlar hakkında 'bil-
gisi olmadığını' şöyle itiraf etti: “Pek de
Doğu Türkistan meselesinde siyasetle çok faz-
la bilgili bir insan değilim. Doğu Türkistan ta-
rihine de çok vakıf değilim. Ama benim bil-
diğim kadarıyla 2016-17 yıllarında başladı,
2018’de tavan yaptı. Siyasi ve tarihi bilgilerim
çok değil.”

Daha önce, ABD’nin Uygur projelerinde
görev alan Seyit Tümtürk de “Doğu Türkis-
tan’da hiç yaşamadım. Zulmü görmedim” iti-
rafında bulunmuştu.

Kuzzat Altay, MHP Grup başkanvekili Er-
kan Akçay’ın Meclis'te söylediği “Çin’e savaş
mı açalım” sözlerine hakaretlerle tepki gös-

terdi. MHP’yi münafıklıkla, Türkleri satmakla
itham eden Altay şunları söyledi:

“Çin’e karşı savaş mı açalım, bence çok se-
viyesiz çok yav**k bir açıklama olmuş. Ora-
da midem bulandı. MHP Türkçülükle, Türk-
lükle, Kurtlarla, işaretlerle parmak sallaya-
rak oraya geliyor. Nerede bu Türklük? Ben
Amerika'da çok sayıda yetkiliyle görüştüm,
kimse bana Çin’e savaş mı açalım demedi. O
çok aşağılık bir kelime. Çok yav**k bir açık-
lama olmuş. Bütün MHP tabanına söylüyo-
rum. İki yüzlülük bu, münafıklık. Türkçülük
satarak Meclis'te koltuk kapıyor, sonra Türk-
leri satıyor. Bizi satıyor.”

GÖÇ İDARESİ’NDEN YALANLAMA 

Altay, yayında, daha önce Ahmet Davu-
toğlu’nun ortaya attığı, Göç İdaresi Genel
Müdürlüğü’nün yalanladığı 'Uygurlar’ın sı-
nırdışı edildiği' yalanına da sarıldı: “Türkiye
Çin için sorun teşkil eden isimleri, Pakistan
üzerinden Çin'deki toplama kamplarına geri
gönderiyor. Ahmet Davutoğlu geçenlerde bir
konuşma yaptı, o adam arka cebinden ko-
nuşmaz. Eski başbakan olduğu için mutlaka

bir bildiği vardır. Korkumdan dolayı şu an
daha fazla konuşamıyorum. Çünkü Sayın Da-
vutoğlu diyorsa, Türkiye'deki Uygurlar teh-
likededir.”

Altay’ın yalanlarına yanıt, yine Göçler İda-
resi Genel Müdürlüğü’nden geldi: “Uygur
kardeşlerimiz ile ilgili hiç bir gerçeklikle
bağdaşmadığı daha önce defalarca açıklan-
mış olan bu tezviratları yakışıksız buluyoruz.”

SEÇMENE DE AKIL VERDİ

Altay, Türkiye’de seçmenlere de akıl ver-
di. “Türkiye’de ufak da olsa demokrasi var”
diyen Altay şu sözleri kullandı: “Zerre kadar
vicdanı, imanı, aklı olanlara sesleniyorum.
Milliyetçilik Türkçülük taslayarak, İslamı
satarak bugünlere gelenlerin gerçek yüzünü
görmesini isteyeceğim. Türkiye’de ufak da
olsa demokrasi var. Ufak da olsa seçim ola-
cak. İnsanların, benim Türk Müslüman ak-
rabalarım tecavüze uğrarken, katledilirken,
orada yavşak bir şekilde Çin’e karşı savaş mı
açalım diyen insanlara oy vermesini istemem.
Elinizi vicdanınıza koyun. Önce farkındalık
oluşturalım.”

HDP'ye: İnşallah daha çok güçlenirsiniz
PROGRAMIN sonunda, HDP mil-

letvekili Ömer Faruk Gergerlioğlu’na te-
şekkür eden Altay, şu sözleri kullandı:

“Uygurlara ses verilmiyor. Bize böy-
le bir fırsat verdiğiniz için size teşekkür
ederim. Size, sizi doğurup büyüten anne
babanıza ve de size oy veren bütün her-
kese teşekkür ederim. Öyle bir helal oy

vermiş ki. Her bir oy helali hoş olsun ho-
cam. İnşallah çok daha güçlenmenizi is-
teriz. 

“Çünkü hakkını veriyorsunuz işinizin.
Size oy veren, size güvenen insanları kan-
dırıp oylarını aldıktan sonra arkadan
vurmuyorsunuz, satmıyorsunuz. Helal ol-
sun. Teşekkür ederim.”

ANAYASA MAHKEMESİ REDDETTİ

FETÖ tutuklusu
hep hastanedeymiş

AYDINLIK/ ANKARA

ANAYASA Mahkemesi, FETÖ kapsamın-
da tutuklandığı tarihten itibaren hastanede ya-
tarak tedavi gören, tahliye edildikten dört gün
sonra da hayatını kaybeden kişinin hastanedeki
sağlık koşullarının kötü olduğu iddiasıyla yap-
tığı bireysel başvuruyu reddetti.

Hakkında FETÖ/ PDY üyeliği iddiasıyla so-
ruşturma başlatılan M.E. isimli bir kişi, 20 Ara-
lık 2016 tarihinde beyin tümörü nedeniyle özel
bir hastanede ameliyat oldu. M.E., hakkında
daha önce çıkarılan yakalama kararı üzerine,
ameliyat olduğu hastanede tedavi gördüğü sı-
rada yakalandı, Akdeniz Üniversitesi Sağlık
Araştırma ve Uygulama Merkezi'nce ifade ver-
mesinde sakınca olmadığına dair verilen rapora
dayanılarak Cumhuriyet Başsavcılığınca sa-
vunması alındıktan sonra sorguya sevk edildi.
Antalya 2. Sulh Ceza Hakimliği'nin M.E.'nin
adli kontrol şartıyla serbest bırakılmasına dair
kararını itirazen inceleyen Antalya 3. Sulh Ceza
Hakimliği, 3 Şubat 2017 tarihinde  tutuklama
kararı verdi. Anılan karara yönelik itirazın red-
dedilmesinin ardından 8 Mart 2017 tarihinde
tedbir talepli bireysel başvuruda bulunuldu.

CEZA İNFAZ KURUMUNA 
HİÇ ALINMADI

Anayasa Mahkemesi, 31 Mart 2017 tari-
hinde Antalya L Tipi Kapalı Ceza İnfaz Ku-
rumu'ndan M.E.'nin tedavi sürecine ilişkin bil-
gi istedi. Kurumun cevap yazısından M.E.'nin
tutuklandığı tarihten itibaren Akdeniz Üni-
versitesi Tıp Fakültesi Hastanesi'nde yatarak
tedavi gördüğü, ceza infaz kurumuna hiç
alınmadığı anlaşıldı. Antalya Cumhuriyet Baş-
savcılığı'nın talebi üzerine Adli Tıp Kurumu 3.
İhtisas Kurulu tarafından düzenlenen rapor-
da M.E.'nin hastane şartlarında yatırılarak te-
davisinin gerektiği, tedavi bitene kadar ceza in-
faz kurumunda kalmasının uygun olmadığı bil-
dirildi. Rapor üzerine M.E. 18 Ağustos 2017
tarihinde tahliye edildi, 22 Ağustos 2017 tari-
hinde de hayatını kaybetti. Anayasa Mahke-
mesi ise yapılan bireysel başvuruda kişi hürriyeti
ve güvenliği hakkı ile yaşam hakkının ihlal edil-
diğine ilişkin iddianın açıkça dayanaktan yok-
sun olması nedeniyle kabul edilemez olduğu-
na karar verdi.

Anayasa Mahkemesi kararının gerekçe-
sinde şu satırlara yer verildi: “Anılan hastanenin
sağlık koşullarının kötü olduğunu ifade eden
başvurucu, iddiasını somutlaştırmamış; hangi
şartların kötü olması nedeniyle yaşam hakkı-
nın ihlal edildiğini açıklamamıştır. Bununla bir-
likte hastalığın takibi ve tedavisi konusunda her-
hangi bir eksiklik veya yetersizlikten, hastalı-
ğın kamu görevlilerinin kasıtlı uygulamaları ne-
deniyle kötüleştiğinden de bahsetmemiştir. Bu
nedenle söz konusu iddiaların, temellendiril-
memiş şikayet kapsamında kabul edilmesi ge-
rekmektedir.”

40 ilde operasyon
36 tutuklama

İZMİR Cumhuriyet Başsavcılığı'nın, FE-
TÖ'nün TSK içerisindeki kripto yapılan-
masına yönelik yürüttüğü soruşturma kap-
samında, ankesörlü veya büfe telefonlarından
örgütün "mahrem imamları" olarak nite-
lendirilen terör örgütü yöneticileriyle gör-
üştükleri öne sürülen ve 18 Ağustos'ta göz-
altına alınan 34'ü TSK içinde aktif görevli 47
şüphelinin emniyetteki işlemleri tamamlan-
dı.

Adliyeye sevk edilen zanlılardan 29'u ak-
tif görevde olan 36'sı tutuklandı, biri adli kont-
rol şartıyla serbest kaldı. Diğer 10 zanlı da et-
kin pişmanlık hükümlerinden faydalanarak
serbest bırakıldı.

Valilik: Polislerin 
iadesi tamamlandı

KADIKÖY'de "Sağlık İçin Hepimiz İçin Ko-
vid-19 denetlemeleri"nde bir kadının gözaltı-
na alınması sırasında yaşanan olaya ilişkin gö-
revden uzaklaştırılan polisler görevlerine iade
edildi.

İstanbul Valiliği'nden yapılan açıklamada,
"Kadıköy ilçemizde 19 Ağustos'ta R.B isimli ka-
dının gözaltına alınması sırasında yaşanan
olay nedeniyle başlatılan soruşturma kapsa-
mında görevden uzaklaştırılan polis memur-
ları, görevlendirilen muhakkik görüşü doğ-
rultusunda göreve iade edilmiştir" ifadesi kul-
lanıldı. Açıklamada, olayla ilgili adli ve idari so-
ruşturmanın devam ettiği kaydedildi.

Uygur 
bölücüsünden

MHP'ye hakaret
HDP'ye teşekkür



1. Sarayda vükelanın başvurdukları ve padişahın
yakınlarının bulunduğu özel daire – Faiz. 2. Tuhaf,
yadırganan – Bir elektrolitteki artıuç. 3. Ata – Alınan
bir şeyin parası sonradan verilmek üzere. 4. Şu
anda, henüz – İyice yanıp kıpkırmızı durumda olan
ateş parçası – Kafa. 5. Namaz bölümleri – Çoban
çalgısı. 6. Aktinyumun simgesi – Çift gövdeli bir gezi
teknesi. 7. Bir fasulye yemeği – ilave – Fas’ın plaka
işareti. 8. Bağış yapma – Seçimle başa gelen Kazak
reislerine verilen ad. 9. Düş – Duman kiri – İyi, hoş.
10. Mitoloji – Dargın. 11. Gizlice görülen kötü iş. 12.
Ağlatı – İncirsineği. 13. Gelecek – Eski Yunan
mitolojisinde, aşk tanrısı – Bir nota. 14. Yay silahı –
Yüzerken ayağa geçirilen araç – Tat alma organı. 15.
Hekimlik – Korunmuş altına alınan alan –
Yorgunluğu gidermek için duraklama.

1. Serüvenci – Küçük bitkilerin ortak adı. 2. İvecen,
acul – Bir harekata merkez olarak seçilen yer –
Alkollü bir içki. 3. Basınca çöken toprak – Yaraşırlık,
uygunluk. 4. Bir hitap ünlemi – Şarkıda tekrar bölümü
– Bir arazi taşıtı. 5. Saçta ayırma yeri – Doğu
Karadeniz’e özgü bir tekne türü – Felsefede düşünce
– Arseniğin simgesi. 6. Değerli bir kumaş – Boru sesi
– İstençli. 7. Salatası yapılan bir bitki – Bir takımın
gözde oyuncusu – Eski İtalyan para birimi. 8. Bazı
ermiş kişilerin doğaüstü olduğuna inanılan hareket ve
davranışları ya da önemli sayılan sözleri – Akım
şiddeti birimi kiloamperin simgesi – Argoda esrar. 9.
Habeş soylusu – Eski Osmanlı tarihçisi. 10. Saygınlık
– Benzeri moleküllerir yığışmasından oluşan ve
koloidal bir eriyik oluşturan cisimcik – Bir nota. 11.
Üstüne boya sürüp kapatmak – Kum falı. 12. Vücut
ısısı – Ekmek – Meksika içkisi.
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L ‹ V A N E U S U L S A M U R A Y
A M E R ‹ K A L I O K R U M E L ‹

‹ Y ‹ A N O M A L ‹ O N A M A K S
T A V A K A N Ü V ‹ S N E N

E D E B A L ‹ A K A D
‹ T ‹ D A L A L A B O R A

E Y Y A T R ‹ T A
A N E M ‹ K A B A fi O ‹

A R E O N A ‹ K ‹ L E M
T A T A R O B A ‹ R A

S B C U M A A A Ö ‹ Ç ‹ T ‹ M
‹ P E E R O T O M A N ‹ A L Y E

A D A L A R S I N A V C A N E V ‹
A P E R ‹ T ‹ F B E K A S R Ü K U

A Y A A K E R E ‹ R A T P ‹ S R
E R ‹ K A ‹ T ‹ L A F K O C A M A

O T A M A U S R E J ‹ M S ‹ T ‹ Ls

KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Mabeyin-Riba. 2. Acayip-Katot. 3. Cet-Veresiye. 4. Elan-Kor-Baş. 
5. Rekat-Kaval. 6. Ac-Katamaran. 7. Pilaki-Ek-Ma. 8. İra-Ataman. 
9. Rüya-İs-Nik. 10. Esatir-Küs. 11. Dalavere. 12. Trajedi-
İlek. 13. Ati-Eros-Mi. 14. Ok-Palet-Dil. 15. Tıp-Sit-Mola.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Maceraperest-Ot. 2. Aceleci-Üs-Rakı. 3. Batak-Liyakat. 
4. Ey-Nakarat-Jpi. 5. Yiv-Taka-İde-As. 6. İpek-Ti-İradeli. 
7. Roka-As-Liret. 8. Keramet-Ka-Ot. 9. Ras-Vakanüvis. 
10. İtibar-Misel-Do. 11. Boyalamak-Remil. 12. Ateş-Nan-Tekila.
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Resimdeki
şarkıcı

Umberto 
Eco roman›

Bir fleyin özü

Bir flirket 
türü

T›nlama

Hayk›rma

Soru eki

Küçük
demiryolu

Bir iflten 
elde edilen

sonuç
Bak›r›n
simgesi

Kemik ucu
Uluslararas›

Çal›flma
Örgütü

Sahip Kara ile 
ilgili Gökyüzü Yün e€irme

çubu€u

At bak›c›s›

Söz

Belemir

Haberci

Ayd›n'›n 
bir ilçesi

Ifl›k fliddeti
birimi

Artvin'in 
eski ad›

Yöntem

Fakat

Japon 
savaflç› s›n›f›

Yerip
çekifltirme

Yanki

Kötü 
karşıtı

Yay silah›

Ma€ara

Trakya

Nikelin
simgesi

Sapakl›k

Süslü gece
giysisi

Tasvip 
etmek Hayk›rma

Osman
Gazi'nin

kay›npederi

Tantal›n
simgesi

Memleket

Pat l› can gil -
ler den bir

bitki,
kankurutan

Osmanl›
tarihçisi
Güney

Amerika

fiey, nesne

Eflek
Rusça evet

Beyaz

“Mustafa …”
(aktör)

Çörek, 
tatlı bir
ekmek 

türü

‹sim

‹flitme tafl›

Il›m

Bir hitap
ünlemi

Özel gezi
gemisi

Safi
Kesin yarg› Alt, afla€›

Donizetti
operas›

Halk dilinde
hala

Tespih
tepeli€i

Kans›z

Ödünç mal

‹çinde kat›
madde

eriyen s›v›

O'nun
yönelme
durumu

‹vedi

‹kili€e 
düflme
Göçebe

konak yeri

Antimonun
simgesi

Posta
sürücüsü

Bafllang›ç

Ba€›fl 
yapma

Terakkiperver

Bir gün
Orta

oyununda
zurna

‹yilik, ihsan
Eski m›s›r
inanc›nda
bafltanr›

Bir müzik
terimi

Bir say›

Arka karfl›t›

Sporda 
say› fark›

Zerk

Bulufl

Yeflil abanoz

‹stanbul'un
bir ilçesi

Sevildi€ini
sanma

hezeyan›
Bezelye türü

Hle

Arseni€in
simgesi

Yemen'in
plakas›

Genifllik

‹mtihan

Bir cetvel

Kalbin
altındaki

bölge
Yeterli

Asya ile
Avrupa aras›

s›rada€lar

‹fltah 
aç›c› içki

Avuç içi
Çulluk

Namazda
öne e€ilme

Bir b›y›k 
türü

Öküz 
yemli€i

Parola

Gelir

‹ridyumun
simgesi

Kirli Bir nota

Süpürgeotu

Tedavi

Anlaflma,
uyuflma ‹htiyarlama

Ak›l Diyet Büyük 
bakraç
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Hazırlayan: İlker Mumcuoğlu / mumcuogluilker�gmail.com

çengel
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Yayın Sahibi:

İmece Basın ve Yayıncılık Ticaret Limited Şirketi

VATAN - EMEK - NAMUSKURULUŞ. 1921  ŞEFİK HÜSNÜ DEĞMER

Dağıtım. Turkuvaz Dağıtım Pazarlama A.Ş.

www.aydinlik.com.tr
Önerileriniz için. halklailiskiler@aydinlik.com.tr

Yayın Türü. Yaygın Süreli

Aydınlık

Genel Müdür
(Tüzel Kişi Temsilcisi)

Haber Müdürü:

Yazıişleri Müdürü:

Genel Yayın Yönetmeni:

0212 2512114 / 165
Rezervasyon

Yönetim Yeri. Asmalı Mescit Mahallesi İstiklal Caddesi
Deva Çıkmazı No: 3 / 5 Beyoğlu - İstanbul

Tel. 0212 251 21 14 - 15 - 16 Faks. 0212 251 55 06
Ankara Büro Tel. 0312 229 88 45 Faks. 0312 229 88 47

İzmir Büro Tel ve Faks. 0232 489 16 15
Avrupa Tel: 0049 163 866 30 78  E-Posta: halklailiskiler@aydinlik.com.tr

Yıl: 99
Sayı/Nr.: 4605

23 Ağustos 2020

reklam@aydinlik.com.tr

Gürkan Koç 

Mustafa İlker Yücel

Cansu Yiğit

Irmak Mete

Sorumlu Yazıişleri Müdürü:
Nadir Temeloğlu

Adana�Baskı.Arslan Güneydoğu Gazetecilik
Matbaacılık ve Kağıtçılık A.Ş.
Yenidoğan Mah. 2108 Sk. No: 13/A
Yüreğir/Adana
İzmir�Baskı.Üretici Yayıncılık ve 
Danışmanlık Tic. Ltd. Şti. 1142 Sok.
No:24 Sarnıç Gaziemir/İzmir

Ankara�Baskı.Üretici Yayıncılık ve Danış-
manlık Tic. Ltd. Şti. Mat-Sit İş Merkezi 35.
Cadde  No: 2 / 11  İvedik-Ankara
İstanbul�Baskı. Üretici Yayıncılık ve Danış-
manlık Tic. Ltd. Şti. Oruçreis Cad. Remzi
Özkaya Sok. No.16 Bahçelievler / İstanbul
Tel.�0212 655 44 34 

07:30 Atv’ De Hafta Sonu

10:00 Nihat Hatipoğlu 

11:15 Doğaya Karşı

13:10 Bir Zamanlar Çukurova

16.00 Kuruluş Osman 

19:00 Atv Ana Haber Bülteni

20:00 Karate Kid  

22:40 Ölümüne Dans

06:30 Yurdun Sesi
08:00 Hafta Sonu
10:00 Başkent’te Sağlık 
12:30 Haber 
14:00 Video Kolik 
14:30 Haber
15:00 Renklerin Dili         
15:30 Sanatın Adımları
16:00 İllerimiz
16:30 Haber
19:00 Ellerin Türküsü
19:30 Başkent’te Kariyer
20:00 Ana Haber Bülteni
21:00 Durgun Sular

10:00 Satırbaşı Haber

11:05 Kalk Gidelim

15:15 Seksenler

13:00 Öğle Ana Haber

14:00 Öğle Ana Haber

15:00 Sıcak Haber

16:00 Sıcak Haber

17:55 Hava Durumu

19:00 Haber Ajandası

20:00 Ana Haber

21:00 Stratejik Analiz

23:00 Gece Bakışı 

05:10 Ömür Dediğin

05:40 Küçük Hanımefendi

07:05 Beni Böyle Sev

09:20 1’De Bugün

09:30 Diriliş “Ertuğrul”

11:50 Enine Boyuna

13:00 Savaşın Efsaneleri

14:05 1’De Bugün

14:15 3’Te 3 Tarih

17:00 Tozkoparan

19:00 Ana Haber

20:00 Şampiyon

06:00 Gün Başlıyor
07:00 Haber Bülteni
08:00 Haber Bülteni
08:55 Hava Durumu
09:00 Burası Haftasonu
11:55 Hava Durumu
12:00 Haber Bülteni
12:15 Şehir Hikayeleri
14:00 Haber Bülteni
18:00 Haber Bülteni
18:55 Hava Durumu
19:00 Ana Haber Bülteni
21:00 Gerçek Fikri Ne ?

06.00 Emlak Avcıları

07.10 Doğraya Karşı

10.00 Bu Nasıl Otel

12.00 Yiyecek Fabrikası

13:00 Kalabalık Aile

16:30 Bu Nasııl Otel

17.30 Bu Nasıl Otel

18.30 Emlak Avcıları

20:30 Kesişen Umutlar

21:00 Ada Avcıları 

02:45 Temizlik Benim İşim             

04:30 Zuhal Topal’la Sofrada          

06:00 Kadın             

08:30 İlker Karagöz          

11:15 Memet Özer İle Mutfakta

12:15 25 Litre            

13:30 Kurşun             

16:30 Her Yerde Sen           

19:00 Ana Haber         

20:00 Her Yerde Sen

01:30 Aşk Yeniden       

10:00 Hafta Sonu

11:20 Teknoloji Her Yerde

12:40 Spor Bülteni

14:15 Doğanın Tadı 

17:45 Spor

18:00 5N1K

19:00 Ana Haber Hafta Sonu

21:30 CNN Türk Masası

00:00 Gece Bülteni

06:00 Güne Başlarken
09:00 Haber Merkezi
11:00 Haber Merkezi
13:00 Öğlen Bülteni
14:55 Hava Durumu
15:00  Öğlen Bülteni
16:00 Günün İçinden 
18:35 Spor 
19:00 Akşam Bülteni
20:00 Ana Haber
21:00 Mülteci Olmak
21:55 Yüzde Yüz Futbol
23:00 Haber Bülteni

07:00 Akasya Durağı

09:45 Magazin D Pazar 

13:00 Arda İle Omuz Omuza

14:00 Zalim İstanbul

16:30 Çarkı Felek 

18:45 Kanal D Haber Hafta Sonu

20:00 Çok Güzel 

Hareketler 2

23:45 Kaçak Kız

06:00 Sevgili Geçmiş

10:00 Burcu ile Hafta Sonu     

11:45 En Güzel Bölüm

12:45 Ninja Kaplumbağalar

15:45 Sefirin Kızı

17:00 Gizemli Adaya Yolculuk

18:45 Star Haber

20:00 Hızlı ve Öfkeli

06:15 Demet Akbağ İle Çok

Aramızda

08:15 Hayat Güzeldir

10:00 Pazar Sürprizi

13:15 Ev Kuşu

14:15 Senede Bir Gün

16:15 Hasret

18:45 Show Ana Haber

20:00 Süt Kardeşler          

01:45 Kuzey Yıldızı

08.00 Hafta Sonu Sabah          

10.00 İyilik Sağlık 

11.00 Bi De Bunu İzle

13.00 Haber          

14.00 Halk Kürsüsü

15.00 Belgesel

16.00 Püf Noktası

17.00 Ayrıntılar       

19.00 Hafta Sonu Haber           

20.00 Türkiye Nereye

10.00  Hafta Sonu

13.00 Haberler

16.00 Haber 16.00 

19.00 Ana Haber

20.00  Yeni Ufuklar

21.00 Pınarın Kaynağından

22.00 Anadolu Ezgileri

TV YAYIN
AKIŞI

07:30  Çizgi Film
08:10  Western Film Kuşağı
10:00  Yaşamın İçinden (canlı)
11:30  Klip Saati
12:00  Reçete (canlı)
13:30  Kadınların Yarını (canlı)
14:30  Belgesel
15:00  İzzettin Önder Özel Yayın (tekrar)
18:30  Haftasonu Haber 
19:30  Belgesel 
20:30  Tarihin Rehberi 
21:30  Cabirle Gündem (canlı)
23:00  Reçete (tekrar)



FATMA BATUKAN BELGE

PANDEMİ döneminde kısıtlama-

lardan en çok etkilenenler 65 yaş

üstü vatandaşlarımız oldu. Riskli

grupta yer aldıklarından aylarca evlerinden

çıkamadılar. Yeni normalle beraber kısıt-

lamalar kalkmıştı ancak vakaların artma-

sıyla birlikte bir çok ilde yeniden çeşitli kı-

sıtlamalar uygulanmaya başladı. Kimi il-

lerde düğüne, nişana katılmaları yasak, ki-

misinde alışveriş merkezine gitmeleri…

Ancak eve ya da huzurevine kapanmak ya-

ratıcılık ya da yaşam coşkusunu engelle-

memeli. Değerli gazeteci büyüğüm Selma

Selçuker, yaşamını bir süredir Yakacık’taki

Sanatçı Yaşam Evi’nde sürdürüyor. Ama

yaşam coşkusunu ve hala her konudan ha-

ber çıkarma alış-

kanlığını yitirmiş de-

ğil. Hepimize örnek

olması gereken bir

coşku ve mizah duy-

gusuyla yaşıyor.

YAŞAM
COŞKUSUYLA
DOLU

Koronalı günler-

de tüm dünyada

stresle başa çıkma-

nın bir yolu, Post-

modern sanatın sık-

lıkla başvurduğu yöntemlerden parodi ve

pastişler oldu. İlk başlatan Los Ange-

les’taki Getty Müzesi idi. Dünyadaki diğer

müzeler gibi kapalı olsa da sanatseverler-

le bağını sıcak tutmak için meraklıları

evlerinde bir sanat yapıtını yeniden can-

landırmaya çağırmıştı. Frida Kahlo’dan Ed-

vard Munch’a pek çok sanatçının yapıtla-

rının yeniden kurgulandığı pek çok fotoğraf

geldi insanlardan… Ve bu fotoğraflar ki-

tap haline dönüştü. Müze, önceki gün Yaş-

lılar Günü onuruna, yaptıkları canlandır-

maları paylaştı. Hepsi çok yaratıcı, ironik

ve yaşam coşkusuyla doluydu.   Aslında

BM’in bireylerin “yaşlı sağlığı” konusun-

da bilinçlendirilmesi ve yaşlıların sağlık ve

sosyal açıdan yaşam standartlarının yük-

seltilmesine dikkat çekmek amacıyla Dün-

ya Yaşlılar Günü olarak belirlediği gün 1

Ekim. Ama ABD’de Yaşlılar Günü 21

Ağustos’ta kutlanıyor.

Covid-19’a karşı en savunmasız kesimin

içinden çıkan bir grup yaşlı, ama ruhu genç

insan Getty Müzesi’nin meydan okumasına

yanıt verdiler ve sanat tarihinden bir yap-

rağa dönüştüler.

Kısa bir süreliğine de olsa korona vi-

rüsten korunmanın baskısından, ailele-

rinden, doslarından uzak kalmalarının

üzüntüsünden uzaklaştılar. İşte onların her-

kese moral verici bu çalışmalarından ba-

zıları.
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� KÂĞIDA yazılan sözcüklerden yaratıl-
mıştır dünya. Düşün, her şey kelimelerin ışık-
lara boğduğu kâğıtlarda. Düşün, bir makine-
de çoğaltılıyor kelimelerle dolu bu kâğıtlar, ke-
limeler her yanına dağılıyor dünyanın, bu kar-
gaşanın güzelliğini düşün. On beşinci yüzyıl-
da Gutenberg matbaa makinesini geliştirince
toza dumana boğulmuştu ortalık. İtalyan hü-
manist Hieronimo Squarciafico, kitapların es-
kisi gibi bin türlü zorlukla, zahmetle değil, ko-
layca bulunmasının, entelektüel anlamda tem-
belliğe yol açacağını düşünüyordu. Bu maki-
ne, insanları “daha az çalışkan” yapacak, zi-
hinlerini zayıflatacaktı; endişeliydi adam, en-
dişelendiği şey bugünün insanına tuhaf gelmekte
değil mi? Adı çok zor olduğundan tekrar yaz-
mayı göze alamadığım bu bey değil sadece ra-
hatsızlık duyan; büyülü makineden çok kim-
seler işkillenmişti. Bu makine yüzünden ucu-
za çoğalıp dağıtılacak kitapların dini ya da res-
mi kurumlarda otoriteyi sarsacağı düşünülü-
yordu, bilgi güçtü çünkü. Bu lanetli makine yü-
zünden alimlerin, hattatların, katiplerin işleri,
el emekleri değersizleşecek, isyankârlık ve se-
fahat artacaktı. Tüm bu görüşlerin sahibi fe-
laket tellalları, çoğaltılmış büyülü sözcüklerin in-
sanlığa sunacağı sayısız güzelliği, devrimi, al-
tüst oluşu, batışı, icadı, aşkı, heyecanı, haya-
tı hayal bile edemiyordu. Bu gibi kimselerin biz-
de de çok örneği var. Fakir, böylesi altüst oluş-
larda doğru tavır koyamayan aydın kişileri, “ile-
rici görünen çok fazla gerici var” diye özetler
hep. İnsanlığı çok zaman, sürüsüne bereket
bunlar gibi olanların yanında, tam ters yönde
duran üç beş kişinin sürüklediği açıktır. Onlar
zamanlar, hayatlar ve siyasetler üstüdür. İyi ki
öyledir.

� Tüketilen sanat, hele çabucak tüketilen
bir sanat aynı zamanda tükenmiş sanat de-
mektir. Eldeki roman, kendini ikinci kez oku-
tamıyorsa; bir şiirin üzerinden hemen, çarça-
buk, hiç gereği yokken atlanıp geçiliyorsa; bir
filmi izledikten sonra yatıp ertesi gün o filmin
dünyasıyla yataktan kalkılamıyorsa üzgünüm;
orada da bu çabuk tüketilme - tükenme durumu
mevcut. Bir roman, daima su gibi akıyorsa bi-
raz sorunlu olması mümkün. Hız ile sanat ters
orantılı sanki biraz. Sanatın zamanı, kendisi-
ne ait bir büyük zaman, mekânı mekânsız...
Karacaoğlan’ın bir zamanı var mı mesela ya
da Shakespeare’in... Bizim büyük sandığımız
sınırlı zamanı ve mekânı bağlamaz sanat. Sa-
nat, birileri bir yerde, bir bağlama ilişkin ola-
rak bir şeyle çok fazla uğraşıp emek harcadı-
ğı için çıkar ortaya, çarçabuk değil. Çabuk da
olsa bizim zamanımıza göre çabuk değildir. Tü-
kenmişlik, tüketmek demiştim yukarıda; sanat
eseri tüketilemez çünkü. Tüketilmediği gibi her
izleyici tarafında her defasında tekrar üretilir.
Buna fakir, Sıfır romanında “tekrarın büyüsü”

demişti. Usta Tarkovski, “tüketilemeyecek” sa-
nat eseri yaratmanın yolunu şöyle saptar: “Ne
olursa olsun, yalnızca bir mal gibi tüketilmek
istenmeyen her türlü sanatın amacı, hiç şüp-
hesiz, kendine ve çevresine, hayatın ve insan
varlığının anlamım açıklamak yani insanoğluna
gezegenimizdeki varoluş nedenini ve amacı-
nı göstermek olmalıdır.” Bu amacı göstere-
meyen güçsüzleşip sönen bir kandilin ışığın-
da kaybolan yüzler gibi aramızdan çekilip gi-
diyor. Ne oluyor? O yılın en iyi kitapları ara-
sında seçiliyor, gazetelerin kitap eklerinde bir
iki eş dostun alkışına boyun eğiyor. Partili, ör-
gütlü birkaç yandaşının övgüsüne mazhar olu-
yor. Sonra? Sonra tarihin karanlık suları!

� Murat Belge’nin “Genesis - Büyük Ulu-
sal Anlatı ve Türklerin Kökeni” adlı “anti-mil-
liyetçi” bir kitabı var. Konu Belge olunca ke-
sin anti-milliyetçi olunur zaten. Kitabın bir kıs-
mı Kemal Tahir’i ve başyapıtı Devlet Ana’yı
yanlışlamak için yazılmıştır. Tahir’in, romanın
baş kötü kişilerinden şövalye Notüs Gladyus’un
adını, neden Notus Gladyus yazmadığına ta-
kılarak başlar beyefendi yazıya; neden ü de-
ğil de u? Kemal Tahir’in hatasıdır belki, belki
de bilinçli seçimi. Kim bilir? Beyaz Kale’de Or-
han Pamuk’un “evi tıkırdatarak gezinen ayak
sesi” ifadesine takılmadı demek Belge ya da
Kafamda Bir Tuhaflık adlı Pamuk romanının
kahramanın adının neden Mevlut olduğuna da
takılmadı? Ya da takıldı fakat yazmak isteme-
di. Yetmezdi ama evetti... Zira dilimizde mev-
lut diye bir kelime yok, doğrusu mevlüt. Ger-
çi bu İngilizler böyle oluyor galiba. Malum, bun-
ların alfabelerinde ü harfi olmadığından, Ba-
tılı okurları anlasın diye onlara göre yazabili-
yorlar. Kemal Tahir de hayatta değil nasıl olsa,
ardından konuşmak kolay!

� Tanpınar için sanat, maziyi açacak bir
anahtardı. Hasankeyf’in bugünkü halini gör-
se ne yapardı acaba? Bugün orada kullanılan,
sanatla ilgisi olmayan berbat görünümle na-
sıl açacağız mazinin kapısını? Hangi mazi bu
halde bize kapı aralar ki? Tanpınar, Osmanlı
mimarisini duygusuz maddeyi konuşturduğu,
susan taşa ruh kattığı, taşa taş olduğunu unut-
turduğu için sevmişti; kim bilir bugünün İs-
tanbul’una şöyle uzaktan baksa ne derdi? Gü-
zelin ölümünü yaşıyoruz, demişti Tanpınar. Gü-
zel, ölür çünkü; bu yüzden acımasızlıktır güzellik.
Bugünün anlayışı, güzelle birlikte bir devrin in-
sanının da ölümüne yol açtı kanımca. İnsan ve
değer yokluğu... Gelgelelim yokluktan zengin
bir dille söz etmek, yoksunluğu güzel anlatmak
da sanatın kurtarıcı tarafı olsa gerek. Şairlerin,
yazarların sunduğu teselli de budur belki. “Sa-
pır sapır dökülen bir dünyanın” romanını Ay-
daki Kadın’da yine Tanpınar yazmıştı. Yüzü-
nü geçmişe dönmüş ve bölünmüş olduğumuzu
söylemişti bize üstat. Şöyle sormuştu: “Neden
geçmiş bizi bir kuyu gibi çekiyor?” O zaman
çok gerilerden Nietzsche de cevap veriyordu:
“İnsan bir kuyuya bakarsa, kuyu da ona ba-
kıyordu.”
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Kara Defterden

Yaratıcılık her yaşta Koronalı�günlerde�tüm�dünyada�stresle�başa�çıkmanın�bir
yolu,�Postmodern�sanatın�sıklıkla�başvurduğu

yöntemlerden�parodi�ve�pastişler�oldu.�Getty�Müzesi'nin
çağrısıyla�Frida�Kahlo’dan�Edvard�Munch’a�pek�çok
sanatçının�yapıtlarının�yeniden�kurgulandığı�pek�çok
fotoğraf�geldi�insanlardan.�Müze,�önceki�gün�Yaşlılar

Günü�onuruna,�yapılan�canlandırmaları�paylaştı�

Alonso Sánchez Coello’nun Glasgow Müzeleri’nde bulunan Kürk �all� Han�m (1580–88) tablosu 
ve Joyce Cook’un canland�rmas�. Johannes Vermeer’in �nci Küpeli K�z (1665) tablosu ve Betty Chiles’in canland�rmas�.

Jan van Eyck’�n Londra Ulusal Galeri’de bulunan 
Bir Adam�n Portesi (Otoportre?)(1433) tablosu

ve Bob Smith’in canland�rmas�.

Shin Yun-bok’un Kansong Sanat Müzesi’nde bulunan A
Beautiful Woman Güzel Bir Kad�n resmi (1700’ler) 

ve Choon Ja Han’�n canland�rmas�.

ÇANAKKALE'nin Ezine il-
çesine bağlı Dalyan köyü yakı-
nında denize yakın bir alanda-
ki Alexandria Troas Antik
Kenti'nde devam eden kazı-
larda, dönemin en büyük eko-
nomik çöküşünü yansıtan izle-
re rastlandı. Çanakkale Boğa-
zı'nın çıkışında yer alan ve
Roma kolonisi olduktan sonra
bir liman kentine dönüşen Ale-
xandria Troas, milattan sonra
1. ve 4. yüzyıllar boyunca gide-
rek büyüyen güçlü bir ekono-
miye sahip oldu. Nüfusu bu dönemde 100 bin
civarına ulaşan ancak 4. yüzyıl sonrası giderek
zayıflayan ekonomisi ile küçülmeye başlayan
kent, 9. yüzyıl sonunda büyük ölçüde terk edil-
di. 

Antik kentin merkezi konumundaki forum
içinde bulunan polygonal yapı, podyumlu
salon ve tapınak, odeon, hamam ile tiyatro gibi
yapılar, bugüne kadar ulaşan kalıntılar arasında
bulunuyor.

Ankara Üniversitesi Arkeoloji Bölümü Öğ-
retim Üyesi ve Kazı Başkanı Prof. Dr. Erhan
Öztepe, bu yılki kazılara, koronavirüs tedbirleri
kapsamında daha az sayıda bilim insanıyla baş-
ladıklarını söyledi. Çalışmaları 16 kişilik ekip-
le yürüttüklerini belirten Öztepe, 2020 yılı ka-
zılarını iki ana alan olan forum platosu ve aşa-
ğı agora bölgesinde sürdürdüklerini anlattı.

Aşağı agoradaki çalışmalara geçen sene
başladıklarını dile getiren Öztepe, sözlerini şöy-
le sürdürdü:

"Burasının büyük olasılıkla milattan son-
ra 12. ve 13. yüzyıla kadar geriye giden son Ale-

xandria Troaslılar dediğimiz insanların yaşa-
dığı yer olduğunu düşünüyoruz. Bu süreç ar-
tık ekonominin çok dibe vurduğu, insan nü-
fusunun azaldığı, belki hastalıklarla veya baş-
ka şeylerle uğraştıkları bir dönem. Ekonomik
güçleri olmadığı için antik kentten geriye ka-
lan mimari elemanları, moloz taşları, kesme
blok taşları, farklı mimari elemanları yer yer
çamur harçla da bağlayarak basit mekanlar
yapmışlar ve bunların içinde yaşamaya çalış-
mışlar."

ERKEN BİZANS SİKKELERİ 
BULUNDU 

Öztepe, çalışmalarda gün ışığına çıkarılan
çanak çömleğe baktıklarında, bunların basit
kullanım kapları olduğunu tespit ettiklerini ak-
tardı. Söz konusu eşyaların, Doğu Roma
(Bizans) döneminin son evreleri olarak nite-
lendirilebilecek döneme karşılık gelen unsurlar
olduğunu vurguladı. 

Antik kentte toprak yığınları şeklinde gö-
rülen alanları temizlemeye geçen yıl başla-

dıklarını ve bu sene tamamladıkla-
rını kaydeden Öztepe, "Son yaptı-
ğımız çalışmada enteresan biçimde
milattan sonra 4. yüzyıla ait seramik
parçalarının bir taban oluşturacak
şekilde zemine serildiği, üzerinin
toprakla sıkıştırıldığı ve bunun yanı
sıra 4. yüzyıla ait yani geç Roma, er-
ken Hristiyanlık dönemi ya da erken
Bizans dönemine tarihlendirilen
imparatorlara ait sikkelerin de bu-
lunduğunu tespit ettik" bilgisini
paylaştı.

PİRİ REİS KEŞFETTİ

Öztepe, Alexandria Troas'taki parlak dö-
nemin etkisinin 4. yüzyılda iyice zayıfladığına
değindi.

Bu yüzyılda kent ekonomisinde değişim-
ler yaşandığını bildiren Öztepe, şu ifadeleri kul-
landı: "O meşhur devasa sütunlar artık li-
mandan ihraç edilemez hale geliyor. Din de-
ğişiyor çünkü. Taşlar artık tapınaklar için ge-
rekli olan bir mimari eleman değil, bir kısmı
taş ocaklarında kalıyor. Kentin en önemli eko-
nomik kaynağı, bunlar olmayınca kent eko-
nomik olarak daralıyor.

2018'de burada bulduğumuz tarım aletle-
rinin de tam bu sürece eşlik eden bir döneme
ait olduğunu tespit ettik. Son Alexandria
Troaslılar biraz fakirlik içinde, biraz kalitesiz
derme çatma mimarilerin oluşturduğu me-
kanlarda, belki kısıtlı tarım ürünlerini tüke-
terek yaşamalarını sürdürmeye çalışmış. Bü-
yük olasılıkla 13. yüzyıldan sonra da kent 1-
2 yüzyıl kadar tekrar Piri Reis ile keşfedilin-
ceye kadar kendi kaderine terk edilmiş."

Ekonomik çöküşün izleri bulundu 

UYGARLIKLAR beşiği Anado-
lu’nun eşsiz güzelliklerinden Pa-
tara Antik Kenti’nin tarihi at-
mosferinde düzenlenecek "Pata-
ra Yılı Konseri"nde senfonik ez-
giler yükselecek.

Kültür ve Turizm Bakanlığından
yapılan yazılı açıklamaya göre, An-
talya Devlet Senfoni Orkestrası
şefi Oğuzhan Kavruk yönetimin-
deki dünya müziklerinden örnek-

lerin senfoni orkestrası eşliğinde
icra edileceği "Patara Yılı Konse-
ri"nde dünyaca ünlü DJ Burak
Yeter ile La Casa De Papel dizisi-
nin müziğini seslendiren Cecilia
Krull sahne alacak. Rus sanatçı Si-
niahrybava Tatsiana ile Hollandalı
söz yazarı, yapımcı ve vokalist Al-
lan Eshuijs'un da müzikseverlerin
karşısında olacağı konser,  27
Ağustos akşamı saat 20.30’da ya-

pılacak.

PATARA YILI 

Antik Dönemde Likya Birliği’nin
başkentliğini üstlenen Patara, şe-
hir kapısından suyollarına, tiyat-
rosundan meclis binasına pek çok
önemli kültür varlığına sahip bir
antik şehir.

Doğal güzelliği ile hayranlık
uyandıran kentin önemli unsur-
larından Patara Antik Tiyatro-
su’nda yapılan güçlendirme, sah-
ne temizliği, kazı çalışmaları, çe-
şitli restorasyon ve konservas-
yonlar ile çevre düzenlemeleri
sonrasında alan etkinliklere hazır
hale getirildi. Cumhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdoğan tarafından
2020 yılının "Patara Yılı" ilan
edilmesi sonrasında, antik kentte
bu yıl içerisinde yapılan resto-
rasyonun ardından düzenlenecek
ilk konser olacak.
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BM Mülteciler Yüksek Komiserliği,
Yunanistan’ın sığınmacıları taşıyan şişme
botları engellediği ve hatta kendi toprak-
ları ya da sularına ulaşan botları geri itti-
ğine dair haberlerden "derin endişe" duy-
duğunu açıkladı.

Birleşmiş Milletler Mülteciler Yüksek
Komiserliği (BMMYK), Yunan Sahil Gü-
venliği'nin sığınmacı botlarının yolculuğunu
engelleyerek, bu botların içindeki insan-
ları "kaderine terk ettiğine dair inandırı-
cı bilgilerden" endişe duyulduğunu bildirdi.
Örgüt yaptığı açıklamada, görgü tanıkla-
rının, "İnsanların, uzun deniz yolculuğu için
uygun olmayan ve kapasitesinin üstünde
kişinin bindiği şişme botlar içinde çok uzun
süre denizde sürüklendiğine" şahit oldu-
ğunu ifade etti. Atina ise söz konusu id-
diaları reddediyor.

BMMYK ayrıca mart ayından bu yana
Yunanistan kıyılarına ulaşan sığınmacı
botlarının Yunan güvenlik güçlerince de-
nize geri itildiğine dair haberlerin artma-
sından da "derin bir endişe" duyulduğunu
ifade etti. Açıklamada, birçok sığınmacı-
nın, Yunanistan toprağına ayak basmış ya
da Yunan karasularına ulaşmış olmasına

rağmen, Türkiye'ye iade edildiğini anlat-
tığı belirtilerek, Atina'dan "bu tür uygula-
maları terk etmesi ve ilgili iddiaları derhal
araştırması" talep edildi.

New York Times gazetesinin geçen haf-
ta yayımlanan bir haberinde Yunan Sahil
Güvenliği'nin, geçen mart ayından bu
yana şişme botlarla Yunanistan toprak-
larına ulaşmaya çalışan yaklaşık bin sı-
ğınmacıyı geri çevirdiği ve bu kişilerin Türk
Sahil Güvenliği tarafından kurtarıldığı
belirtilmişti. Gazete bu haberini, beş fark-
lı olayı bizzat yaşayan kişilerle yaptığı rö-
portajlara, bağımsız gözlemcilerin aktar-
dıklarına ve araştırmacılarla Türk Sahil
Güvenliği'nin verdiği bilgilere dayandır-
mıştı.

Sığınmacı botlarının geri itilmesi insan
hakları örgütlerine göre, Avrupa İnsan
Hakları Sözleşmesi'ne aykırı bir uygulama.
İlgili iddiaları reddeden Yunanistan Baş-
bakanı Kiryakos Mitsotakis, geçen Çar-
şamba günü Amerikan CNN televizyo-
nuna verdiği röportajda, ülkesinin bir hu-
kuk devleti olduğunu ve New York Times
gazetesinin, "Türk propagandasına kan-
dığını" dile getirmişti.

AYDINLIK / HERNE

RUSYA’da "toksik zehirlenme" şüphe-
siyle hastaneye kaldırılan Rus muhalif
Aleksey Navalny'ın getirildiği Almanya'da
tedavisine başlandı.

Navalny'ı taşıyan özel bir ambulans
uçak, dün sabah saatlerinde başkent Ber-
lin’deki Tegel Havalimanı’nın askeri bö-
lümüne indi. Navalny, havalimanında
uçakta yapılan ilk tetkikler sonrasında
yoğun güvenlik önlemleri altında Berlin
Charite Hastanesi’ne getirildi. 

20 Ağustos'ta Rusya’nın Tomsk şeh-
rinden Moskova’ya gitmek üzere uçağa bi-
nen Navalnıy, uçuş esnasında kötüleştiği
için uçak Omsk şehrine iniş yapmıştı.
"Toksik zehirlenme" şüphesiyle Omsk'ta-
ki hastaneye kaldırılan Navalnıy’ın çayına
karıştırılan bir maddeyle zehirlendiği öne
sürülmüştü.

Öte yandan Rus doktorlar Navalny'ın

vücudunda zehir izine rastlanmadığını
duyurmuştu. Alman Die Welt de doktor-
ların açıklamasını haberleştirdi. Klinik
baştabip Anatoli Kalinitschenko, Cuma sa-
bahı gazetecilere "Kan ve idrarından test
yapılan hastanın zehirden dolayı bu du-
ruma düşmediği kesinleşmiştir" dedi. So-
nuçların kesin olduğunu bildiren baştabip,
hayati tehlike taşıyan hastanın sağlığına ka-
vuşması için mücadele ettiklerini, bu ne-
denle Berlin'e seyahatine izin veremeye-
ceklerini açıkladı.

Hastanın sözcüsü ise mevcut klinikte ye-
terli donanımın olmadığını ve bunun sa-
kıncalı olduğunu öne sürdü. 44 yaşındaki
hastanın zehirlenme şüphesiyle kliniğe
kaldırıldığı ve Almanya'da tedavi görme-
si gerektiği belirtilmişti. Bu nedenle için-
de uzman sağlıkçıların da bulunduğu özel
bir uçak, geçen Cuma Berlin'den hareket
etti. Rusya gerekli bütün izinleri vermişti.
Uçak Moskova'nın 2 bin 200 kilometre do-

ğusundaki Omsk'a indi. 

MERKEL VE MACRON: 
ÇOK KAYGILIYIZ

Bu arada Almanya Başbakanı Ange-
la Merkel hastanın tedavi için Alman-
ya'ya gelmesini teklif etmişti. Güney
Fransa'da Cumhurbaşkanı Emmanuell
Macron ile buluşmasında konuşan Mer-
kel, Almanya'nın hastanelerinde Na-

valny'nin tedavi edilebileceğini söyledi.
İki lider hastanın durumundan dolayı son
derece müteessir olduklarını belirttiler.
Merkel, "Çok üzücü bir durum" dedi,
Macron da her türlü yardıma hazır ol-
duklarını belirtti. Macron, Navalny için
iltica teklifi bile yaptı. Her iki lider,
hastanın durumuyla ilgili olarak bir an
önce tatmin edici bir açıklama yapılma-
sını istediler.
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AVRUPA Birliği (AB) ile ABD, ıstakoz ve
kristal gibi sınırlı sayıda ürünün gümrük ver-
gilerinde indirim sağlanması konusunda an-
laştı.

AB Komisyonu Ticaretten Sorumlu Üyesi
Phil Hogan ve ABD Ticaret Temsilcisi Robert
Lighthizer, gümrük vergilerinde indirim hak-
kında ortak bildiri yayımladı. Bildiride, AB ve
ABD'nin karşılıklı ticarette gümrük vergile-
rinde indirim sağlayan pakette anlaştıkları
kaydedildi.

Bunun AB ve ABD arasında 20 yıldan
uzun süredir yapılan ilk gümrük vergileri in-
dirimi anlaşması olduğuna işaret edilen bildi-
ride, AB'nin ABD'den ithal edilen canlı ve
dondurulmuş ıstakozdaki gümrük vergilerini
geriye dönük olarak 1 Ağustos'tan itibaren
5 yıl için kaldıracağı, ABD'nin de AB'den ithal
ettiği hazır yemekler, kristal cam eşyalar ve
çakmak gibi ürünlerden gümrük vergilerini
yüzde 50 oranında azaltacağı belirtildi. 

Özellikle, ABD Başkanı Donald Trump'ın
göreve başlamasıyla birlikte AB ve ABD ara-
sındaki ticari ilişkiler gergin bir sürece girdi.
Taraflar arasında çelik ve alüminyuma ilave
gümrük vergileri uygulanması ve havacılık
sektörüne sağlanan desteklemeler konula-
rında uzlaşmazlıklar bulunuyor.

Söz konusu gümrük verileri indirim anlaş-
ması taraflar arasında yıllık yaklaşık 100'er
milyon dolarlık ürünleri kapsamasına rağmen
uzlaşı sembolik önem taşıyor.

AB ile ABD gümrük vergisi
indiriminde anlaştı

AVRUPA genelinde yeni tip koronavirüs
(Kovid-19) kaynaklı vaka ve can kayıpları art-
maya devam ediyor.

Fransa Sağlık Bakanlığı tarafından yapılan
açıklamada, son 24 saatte 4 bin 586 yeni va-
kanın tespit edildiği ve toplam vaka sayısının
234 bin 400'e yükseldiği aktarıldı.

Ülkede son 2 gündür vaka sayıları 4 binin
üzerinde seyrediyor.

Bakanlık, son 24 saatte 23 kişinin virüs
nedeniyle hayatını kaybetmesi ile toplam can
kaybının 30 bin 503'e ulaştığını açıkladı.

Sağlık Bakanlığı, 379'u yoğun bakımda
olmak üzere 4 bin 745 kişinin hastanede te-
davi altında olduğunu dile getirdi.

Öte yandan Fransa'da önceki gün 4 bin
771 vakanın tespit edilmesiyle sokağa çıkma
yasağından bu yana vaka sayılarındaki en
yüksek artış yaşanırken, son 2 gündür gün-
lük vaka sayısı 4 binin üzerinde seyrediyor.

Fransa’da günlük vaka
4 binin üzerinde

BELÇİKA'da geçen ay başında artmaya
başlayan yeni tip koronavirüs vaka sayıla-
rında, alınan önlemlerin ardından son gün-
lerde başlayan düşüş devam ediyor.

Ulusal Halk Sağlığı Enstitüsünün sayılarına
göre, Belçika'da 12-18 Ağustos haftasında
günlük vaka sayısı ortalama 509 olarak tes-
pit edildi. Bu sayı bir önceki haftaya göre va-
kalarda yüzde 17 azalma anlamına geliyor.

Enstitünün açıkladığı sayılara göre ülke
genelinde üst üste 6 gündür yeni Kovid-19
hastalarının sayısı azalıyor. Düşüş eğilimine
rağmen başkent Brüksel'de vaka sayıları ar-
tıyor. Başkent bölgesinin, vakaların artışa baş-
ladığında en çok yeni hasta görülen Anvers
kentini geçtiği belirtiliyor.

Belçika'da bugüne kadar Kovid-19 vakası
sayısı 80 bin 894 oldu, 9 bin 985 kişi hayatını
kaybetti.

Temmuz başında vakalar artmaya başla-
yınca Belçika hükümeti, başkent Brüksel ge-
neliyle bazı bölgelerde kamuya açık alanlarda
maske zorunluluğu, Anvers'te gece sokağa
çıkma yasağı, restoran ve kafelere gidenlerin
e-posta ve telefon numarası bırakması zo-
runluluğu gibi tedbirleri uygulamaya geçir-
mişti.

Belçika düşüş açıkladı

Robert�Koch�Enstitüsü�(RKE)�üst�üste
yaptığı�açıklamalarla�durumun�kaygı�verici
olduğuna�işaret�etti.�Vakaların�artış
sebebinin�tatilden�dönenlerin�ülkeye�virüsü
taşımaları�olduğu�ifade�edildi
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Robert Koch 
Enstitüsü:

AYDINLIK / ALMANYA

ALMANYA'da koronavirüs vaka sa-
yıları artmaya devam ediyor. Robert
Koch Enstitüsü (RKE) üst üste

yaptığı açıklamalarla durumun kaygı veri-
ci olduğuna işaret ediyor. Ülkede nisan so-
nundan beri en yüksek vaka sayısına ulaşıldı.
Öte yandan, vaka sayısının artmasının test
sayılarının artmasıyla da ilgili olabileceği be-
lirtiliyor.

RKE'nin Perşembe sabahı duyurduğu so-
nuçlara göre temmuzun son haftasında
165 laboratuvar, 578 vaka saptadı. Bir haf-
ta sonra 181 laboratuvar 875 vaka bildirdi.
Bulaşının yüksek olduğu 20-26 Nisan ara-

sında bile 178 laboratuvar sonucuna göre
364 vaka vardı. RKE, vaka sayılarının ar-
tışlarını çok test yapılmasına bağlamanın du-
rumu izah etmeyeceği uyarısı yaptı. Epid-
molog Gerard Krause'ye göre de vaka sa-
yılarının yüksekliğini sadece testlerin artı-
şına bağlamak doğru değil. 

2 BİN 34 VAKA ARTIŞI

Almanya’da bulaşıcı hastalıklar alanın-
da çalışmalar yürüten ve hükümeti bilgi-
lendiren RKE dün güncel rakamları paylaştı.
Buna göre ülkede Kovid-19 tespit edilen kişi
sayısının son 24 saatte 2 bin 34 arttı. Açık-
lamada böylelikle toplam vaka sayısının 232
bin 82’ye yükseldiği ifade edildi.

Dün gerçekleşen günlük vaka artışı 25
Nisan’dan (2055) sonra kayıtlara geçen en
yüksek sayı oldu.

Almanya’da temmuz ayı ortasından
önce 250-500 düzeyinde seyreden günlük
Kovid-19 vaka sayıları temmuz ayı sonuna
doğru yükselişe geçti ve ağustosta yeni-
den 1000’nin üzerinde görülmeye başla-
dı. Kovid-19 nedeniyle hayatını kaybe-
denlerin sayısının da son 24 saatte 7 ar-
tarak 9 bin 267, bugüne kadar iyileşen
hasta sayısının da 206 bin 600 olduğu kay-
dedildi.

RKI’nin açıklamasında, Almanya ge-
nelinde özellikle hijyen ve mesafe kural-
larına uyulmayan büyük kutlama ve eğ-

lencelere katılanlarda Kovid-19 vakala-
rının arttığı belirtildi. Açıklamada, va-
kaların artış sebebinin ayrıca tatilden
dönenlerin ülkeye virüsü taşımaları ol-
duğu ifade edildi.

Öte yandan RKI, Kovid-19 salgınında
riskli bölgeler listesini güncelledi. Buna
göre Belçika’nın Brüksel kenti bu listeye
dahil edildi. Bulgaristan’ın Varna kenti ve
Avustralya’nın Viktoria eyaleti ise liste-
den çıkarıldı. Listede ayrıca ABD, Rus-
ya, Mısır, İsrail ve Türkiye dahil 130
ülke riskli bölge kategorisinde bulunuyor.
Riskli bölgelerden dönenlerin, negatif
Kovid-19 testi sunamadıkları takdirde 14
günlük karantinaya girmeleri gerekiyor.

Rus muhalif Almanya'da

BM Yunanistan'dan 'endişeli'

Avustralya ve Hollanda'dan
Küba ile dayanışma etkinlikleri

KÜBA'yı destekleyenler ve yurt-
dışında yaşayan Kübalılar, Kovid 19
salgınına ve ABD yaptırımlarına
karşı Avustralya ve Hollanda'da da-
yanışma etkinlikleri yürütüyorlar.
Toplanan yardım malzemeleri çe-
şitli yollarla adaya gönderiliyor.

Avustralya-Küba Dostluk Der-
neği'nin topladığı 58 bin Avustu-
ralya doları bağış, korona salgını-
na karşı mücadelede değerlendi-
rilecek. Hollanda'da yaşayan Kü-
balılar Derneği (ACH) de bağışlar-
la toplanan bir konteyner dolusu
tıbbi malzemeyi adaya gönderdi-
ler. ACH Başkanı Freyre 40 bin av-
ronun üzerinde para ve tıbbi mal-
zemenin iletildiğini açıkladı. Frey-
re, başlangıçta Kübalılar tarafından
milli bir hareket olarak başlayan

yardım kampanyasının uluslar-
arası bir kampanyaya dönüştüğü-
nü açıkladı. Belçika, İngiltere gibi
ülkelerde yaşayan Kübalılar ve bu
ülkelerin vatandaşları kampanya-
yı birlikte yürütmeye başladılar.

Küba'ya tıbbi ağırlıklı yardım
kampanyasına karşılık bu ülkenin
sağlıkçıları da birçok ülkeye sal-
gına karşı mücadele için gönde-
rildiler. Şimdiye kadar 3 bin 700
Kübalı uzman sağlıkçı, salgına
karşı mücadele için 38 ülkeye
gönderildi.

ABD Küba'ya karşı yaptırımla-
rını salgın döneminde de sürdür-
dü. Havana dahil Küba havaalan-
larına uçuşları yasakladı. Buna
karşılık Küba ile dayanışma dün-
ya çapında destek buluyor.
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EMİNE SAĞLAM AKFIRAT

BEDRİ Ayseli ile söyleşimi-
ze yaşamın içinden hikaye-
lerle devam ediyoruz. TRT

sanatçımız İbrahim Can ile birlik-
te yaptığımız söyleşi sırasında kah-
kahalar eksik olmuyor...

Bu hafta Diyarbakır ilimizin
doğal güzelliği Hevsel Bahçele-
rini, 1960 ihtilalinden anılarını,
Yılmaz Güney ile tanışıp ertesi
günü “Bir çirkin adam” filminde
oynadığı “Kabadayı Dino” ro-
lünü konuştuk. Tadına doyulmaz
bu sohbeti beğeninize sunuyo-
ruz.

Türküyü, 2018 yılında kaybet-
tiğimiz değerli TRT sanatçımız
Mükerrem Kemertaş ve oğlu TRT
sanatçısı Tuncay Kemertaş’ın muh-
teşem yorumuyla dinleyiniz.

DİYARBAKIR...

� Diyarbakır bir kültür şeh-
ri…En az yedi bin yıllık bir tarihi
var. Mezopotamya ve Anadolu
medeniyetlerinin geçiş bölgesi. Si-
zin gözünüzle Diyarbakır’ı tanı-
yabilir miyiz?

Diyarbakır gerçekten sizin de
söylediğiniz gibi çok eski tarihi
olan bir şehir. Ben Diyarbakır’a gi-
derken bana diyorlar, bizi de götür.
Diyorum niye gelmek istiyorsun?
Diyor karpuzu güzel. Allah, Al-
lah… Bizim bir surumuz var…
Yedi bin yıllık tarihimiz var. Saha-
belerimiz, camilerimiz, kiliselerimiz,
Cahit Sıtkı Tarancı’mız, Ali Emi-

ri’miz, Ziya Gökalp’imiz var. Ah-
met Arif’imiz var. Celal Güzel-
ses’imiz var. Kimler var kimler.
Evet haklısınız. Gelin bir görün di-
yorum. Bir Dicle nehrimiz var.
Hevsel bahçelerimiz var. Kırklar da-
ğımız var. On gözlü köprümüz var. 

� Hevsel Bahçelerini anlatır
mısınız?

Hevsel Bahçeleri Dünya
UNESCO kültür Mirası Listesine
girmiş bir bahçedir. Bu bizim için
büyük bir övgü. Dünyada öyle bir
bahçe yok. 

� Bahçenin özelliği nedir?
Bahçede ağacın her türü var. İçi-

ne girdiğinde orman gibi içinde kay-
boluyorsun. O sıcak ortamda cen-
net gibi.

�O ağaç çeşitlerini kim getir-
miş oraya?

Tabiat getirmiş. Kenarından
Dicle nehri geçiyor. Şimdi efendim,
tabi bunu anlatırken Suzan Suzi hi-
kayesi nerede geçmiş,  Kırklar Da-
ğı’nda. Dicle Nehri, Ongözlü köp-
rü, Hevsel Bahçeleri derken tam
orada benim başımdan geçmiş
bir olay var. Bunu da size anla-
tayım. 1960’da ihtilal olmuştu. İh-
tilal mi diyelim darbe mi diyelim
bilemedim?

� İhtilal diyoruz. Darbe de-
ğil.

Sonra başımıza bir şey gel-
mesin, sen niye ihtilal dedin diye
(gülerek).

'1960 İHTİLALİNDE 
KOMUTAN VE BİZ…'

� İhtilal sonrası güzel bir
dönem geldi. Siz de biliyorsunuz.
Hiçbir sakıncası yok. Atatürk
devrimlerinde ilerleyelim hep
beraber.

Aynı fikirdeyim, çok teşek-
kür ederim. Ben Diyarbakır’da
saz çalmaya yeni başlamışım.
Yedi- sekiz arkadaşız. Hepimizin
bisikletleri vardı. Bisikletlerimize
binerdik, Gazi Köşkü'ne veya
Dicle nehri kıyısına giderdik. Sa-
zımızı aldık, bisikletlerimize bin-
dik, Mardin Kapısından aşağıya
gidiyoruz. Yıl 1960… İhtilal ol-
muş. Ongözlü Köprüde askerler
bizi çevirdi. Bize “İhtilal oldu, siz
nereye gidiyorsunuz?” diyorlar.
Ya biz ne anlarız ihtilalden. Sıra-
ya dizildik tabi... Komutan baştaki
arkadaşa soruyor, “Yavrum senin
adın ne?”.  Arkadaş, “Benim
adım Aydın” diyor. İkinci arka-
daşa soruyor, “Yavrum senin
adın ne?”. O da “Benim adım Ay-
dın” diyor. Üçüncü arkadaşa so-

ruyor, “Yavrum senin adın ne-
dir?”. Üçüncü arkadaşımız da
“Efendim benim adım Aydın” di-
yor. Askerlerden biri “Komuta-
nım bunlar bizimle dalga geçiyor”
diyor. Komutan “Oğlum acele
etme, bak burada beş-altı kişi
daha var.” Dördüncü arkadaşı-
mıza komutan soruyor, “Yavrum
senin adın da Aydın olmasın?”
“Valla billa benim adım da Ay-
dın”. Dört Aydın var. Kargo
Aydo, şişko Aydo, terzi Aydo, bil-
mem ne Aydo başındaki isimle-
rini söylemiyorlar. Asker, “Gör-
dün mü komutanım bak dalga ge-
çiyorlar” diyor. “Oğlum acele
etme. Bak burada dört kişi daha
var.” Sıra bana geliyor, “Senin is-
min ne yavrum” diyor. “Efendim
benim ismim Bedri.” Yanımdaki
arkadaşa soruyor, “Yavrum senin
ismin ne?” O da “Efendim benim
ismim Bedri”. O da gerçekten
Bedri. Kanada'da yaşıyor. Cüm-
büş çalıyor. Asker, “Gördün mü

komutanım dalga geçiyorlar”
diyor. Komutan, “Oğlum acele
etme bak burada iki kişi daha
var. Bir Ermeni asıllı kardeşimiz
vardı, ismi Agop. O zaman ço-
cuk öyle rahat söyleyemiyor is-
mini. Ona soruyor, “Senin ismin
ne yavrum” diye. Diyor ki,
“Efendim benim ismim Mec-
nun”. Bir de Kürt asıllı bir kar-
deşimiz vardı. “Senin ismin ne-
dir yavrum” diyor. Bizimki Mec-
nun deyince o da “Leyla” diyor.
Asker, “Komutanım görmüyor
musun dalga geçiyorlar.” Ko-
mutan “Valla bu sefer doğru di-
yorsun” deyip bizi bir kovala-
maya başladılar… 

� Sizin bir kitabınız var: Yet-
mişinde Bir Çocuk. Biraz kita-
bınızdan bahseder misiniz?

Bu hikayelerden birini bir yer-
de anlatınca, arkadaşlardan biri
'Abi neden yazmıyorsun' dedi.
Ben de yazmaya başladım. İki se-
nede yazdım kitabı. 

GEÇEN hafta meslek yaşa-
mına nasıl başladığını anlattığımız,
Atatürk’ün ‘Şark Bülbülü’ dediği
Celal Güzelses’in türkü serüveni-
ne devam ediyoruz.

Diyarbakır’daki memuriyeti
sırasında Halkevi’nde Musiki Kolu
Şefi olan Güzelses, 22 Haziran
1943 tarihinde birkaç arkadaşı ile
birlikte "Diyarbakır Halk Musiki Ce-
miyetini" kurar. Yedi yıl cemiyet-
te onun başkanlığında, arkadaş-
larıyla birlikte çalışmalar yapar.

Cemiyet, Elazığ, Mardin, Ma-
latya, Bingöl, Bitlis, Erzurum, Muş,
Siirt ve Batman’da konserler ve-
rir. Bu konserler çok ilgi görmüş-
tür.

Celal Güzelses, Ziya Gökalp Li-
sesi ve Sanat Enstitüsü'ne hafta-
nın iki günü giderek talebelere İs-
tiklal Marşı ve Onuncu Yıl Marşı’nı
öğretir, haftanın belli günlerinde
saz, söz ve nota çalışmaları yap-
tırır.

EMEKLİLİK VE MÜEZZİNLİK 

1950 yılında Diyarbakır Özel
İdare Kalemi’nden emekli olur. Bu
arada kendisini tamamen musi-
kiye verir ve hocalarının yanında
bilgisini artırmaya çalışır.Başkanı ol-
duğu Diyarbakır Musiki Cemiye-
ti’nde talebelerini yetiştirmekle
ve konserlerle ilgilenir.

1956 yılında ve daha öncele-
ri müezzinlik yaptığı Ulu Ca-
mii'nin baş müezzinliğine müra-
caat eder, kabul edilir göreve baş-
lar.

ANKARA'DA SON KONSER

Yıl 1958. Ankara'da çeşitli fa-
kültelerde okuyan öğrenciler "Di-
yarbakır Gecesi" düzenlemişler ve
Celal Güzelses’i de, "Saygıdeğer
Celal Ağabeyimiz, sizi gecemizde
görmek, bizler için en büyük
bahtiyarlık olacaktır. Bizleri öksüz

bırakmayacağınızdan eminiz.
Hürmetle ellerinizden öperiz"
yazılı bir telgraf ile geceye davet
ederler. Kendisi rahatsızdır. Fakat
bu duygulu telgraf onu çok duy-
gulandırır ve arkadaşlarına An-
kara'ya gideceklerini haber vere-
rek hazırlanmalarını ister.

Oğlu Erdem Güzelses, "Baba
sen rahatsızsın, hava ve yol koşulları
müsait değil gidemezsin" der. Ce-
lal Bey, "Telgrafı iyi okudun mu?
Hatırladığım kadarıyla sen öğret-
men falandın değil mi? Hiç oku-
duğunu anlamayan, hissetmeyen
öğretmen olur mu? Bir daha
oku" der. Erdem'in yüzü kızarır ve
başını önüne eğer, cevap vermez.
Celal Bey devamla "Ankara'da
yüzlerce Diyarbakırlı okuyor, bin
bir türlü meşakkate katlanıp yarı
aç yarı tok okuyup memlekete fay-
dalı olmak isteyen bu genç ev-
latlarımız beni çağırıyor. Ben git-
mezsem onların durumları ne olur,
bunu hiç düşündün mü? İhtiyaçları
için gece yapıp geliriyle tahsilleri-
ne devam edecekler" der ve
müzisyen arkadaşı Hüsnü İpekçi
ile beraber daha sonra Ankara’ya
hareket ederler.

Hava çok soğuktur. Sahnede
terleyen, gece bitiminde çok so-
ğuk bir havada otele dönmek için
bekleyen Celal Güzelses üşütür.
Otele dönünce hemen yatağa gi-
rer. Ertesi gün radyoda programı
vardır.

Sabah kalkıp radyoyu açtık-
larında bir anons duyarlar: "Di-
yarbakır'dan Ankara'ya misafir ola-
rak gelen Celal Güzelses bu ak-
şam Yurttan Sesler Programı'na
konuk olacaktır." O arada Mu-
zaffer Sarısözen arayarak bir ara-
ba gönderip kendilerini aldıraca-
ğını ve devlet konservatuarında
programdan evvel sohbet et-
mek için beklediğini bildirir. Ara-

ba ile davet edilen yere giderler.
Sarısözen ile biraz sohbet ettikten
sonra akşam için deneme yaparlar.
Celal Bey, Hüsnü İpekçi'den bir
muhalif makam geçmesini ister.
Celal Bey okur ama sesi ses de-
ğildir. Orada bulunan Aliye Akkı-
lıç, Nezahat Bayram, Saniye Can
ve Muzaffer Akgün şaşkın bir şe-
kilde Celal Bey'e bakarlar, çünkü
Celal Bey’in sesi bu ses değildir.

Akşam program için radyo-
ya giderler. Canlı yayın başladı-
ğında Hüsnü İpekçi kemanıyla bir
uzun hava taksimi yapar. O sıra-
da herkes nefesini tutmuş Celal
Bey'e bakmaktadır. Çünkü Celal
Bey'in hasta olduğunu ve sesinin
çok kısık olduğunu bilmekteler.
Taksim bitince Celal Bey aslı Kürt-
çe olan "Gül ektim evlek evlek,
Dadandı kara leylek, Yazı beraber
geçirdik, Kışın ayıracak felek"
uzun havasını sanki hasta kendi-
si değilmiş gibi çok güzel bir şe-
kilde okur ve ardından diğer
eserleri icra ederek programını ba-
şarı ile bitirir. "Bu nasıl oldu?" diye
sorunca Celal Güzelses, Hüsnü
İpekçi’ye dönerek hafif tebessümle
"Sen taksim geçerken ben içim-
den şeyhime yalvararak beni
mahcup etmemesini diledim ve
dileğim yerine geldi, hepsi bu ka-
dar" diye cevap verir.

Celal Güzelses, 14 türküyü
derler ve 67 türküye kaynak kişi
olur.

Celal Güzelses 1 Şubat 1959
günü vefat eder.

*Bu bilgiler için REPERTÜ-
KÜL sitesinden yararlanılmıştır.
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HAFTAYA:  'Mübarek
mübarek 

yüz bin mübarek'

Bedri Ayseli, Aydınlık'a konuştu -4

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

'Filmde  
Yılmaz Güney’e 
bir tokat 
çekiyorum!'

�  Kitapta Yılmaz Gü-
ney’den tutun Ahmet Kaya’ya
kadar, İbrahim Tatlıses, Or-
han Gencebay ile yaşadığınız
anıları anlatmışsınız.

Evet. Yılmaz Güney’in adı
geçmişken çok kısa bir anımı
anlatayım size. Yine Abdullah
Nail Hocaya gitmişim. Hüsa-
mettin Özkan da yanımda.
Eser verecekler bize. Bek-
lerken kapı açıldı, Yılmaz
Güney girdi içeri. Yılmaz’ı gö-
rünce inanamadık. Dilimiz
tutuldu. Hoca ona “Yılmaz
hoş geldin” dedi, “Sana bir
şişe votka almışım.” Yılmaz
“Hocam ben içkiyi bıraktım”
dedi. Peki dediler, aldılar Yıl-
maz’ı başka bir odaya. Biz de
oturduk, bekliyoruz. Ama bir-
bir buçuk saat… Canımız sı-
kıldı. Sazı aldım yanıma tın
tın, Celal beyin Yaş Destanı’nı
okudum. Yavaş, pesten. Bak-

tım kapı açıldı. Osman Bayşu
geldi. Bana dedi “kıvırcık”,
bana kıvırcık derdi, seni içe-
riden çağırıyorlar. İçeri gir-
dim. Yılmaz orada, Hoca
orada. Yılmaz dedi, “Kardeş
hoş geldin, gel otur, ismin
ne?”.  Bedri. “Nerelisin?”
Dedim, Diyarbakırlıyım.
“Bedri kardaş gel yanıma
otur” dedi. Biraz sohbet ettik.
Oku dediler okudum. Kürtçe
biliyor musun dedi. Yarı
Türkçe yarı Kürtçe biliyo-
rum dedim. Okudum bir tür-
kü. Yılmaz “Vay be… Baba o
votkayı getir” dedi. Baba dedi
ki Orhan’ı çağır, Arif’i çağır.
Orhan geldi. Arif geldi. Os-
man Bayşu sazı aldı. Rakıla-
rın ardı arkası kesilmedi. İna-
nın sabaha yakın çaldık söy-
ledik. Bana efendice "Bedri
kardeş" dedi, “Yarın bizim
bir sahnemiz var. Eğer isti-

yorsan sen de gel. Senin için
de iyi olur” dedi. Ya, Yılmaz
Güney’in filminde kim oy-
namak istemez ki.

'KABADAYI DİNO'

� Hangi filimdi? Filimde
oynadınız mı?

“Bir çirkin adam” filmi.
Tabi oynadım. Dedi ki yarın
Şişli’de meşhur Paşam Ta-
verna’dayız. Ertesi gün gittik.
Filmde Yılmaz’a bir tokat
çekiyorum böyle… Türkü
de okudum filmde. Feri
Cansel geldi. Rahmetli Sü-
leyman Turan geldi. Biz
oturmuşuz bir masada. İs-
mim de Dino Kabadayı. Saz-
ları da götürmüşüm. Ben
türkü okuyorum.  Başka ka-
badayılar içeri giriyorlar. Ba-
kıyorlar, biz oturmuşuz. Bu
kabadayıların başında da
Süleyman Turan var. Bü-

tün gazinolara gidip haraç
alıyorlar. Bakıyorlar ki Dino
oturmuş orada.

� Bu anlattığınız filimden
bir kesit mi? 

Tabi bu anlattıklarım fi-
limden kesit. Dino oturmuş
orada alem yapıyorlar. Bakı-
yorlar, hiç ses çıkarmadan dö-
nüp gidiyorlar. Biz de türkü-
müzü okuyoruz. 

Bu�hafta�Diyarbakır�ilimizin�doğal�güzelliği�Hev-
sel�Bahçelerini,�1960�ihtilalinden�anılarını,�Yıl-
maz�Güney�ile�tanışıp�ertesi�günü�'Bir�çirkin
adam'�filminde�oynadığı�'Kabadayı�Dino'�rolünü
konuştuk.�Tadına�doyulmaz�bir�sohbet...
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TÜRKÜLERİMİZ

Bedri Ayseli meşhur etti:

Y�lmaz Güney-Bedri Ayseli-Süleyman Turan



BEŞİKTAŞ Kulübü Başkanı Ahmet Nur
Çebi, siyah-beyazlı kulübün Vodafone
Park'ta gerçekleştirdiği 2020 yılı 2'nci ola-

ğan divan kurulu toplantısında konuştu. Fut-
bol takımının maliyetlerine değinen Çebi,
"Maliyeti çok yüksek futbolcularımız var. İki yıl-
lık sözleşmeleri olan futbolcularımız var. İndi-
rim alamadığımız futbolcularımız var. İndirim
talebimiz kabul görmedi. Onları suçlamıyoruz
ama burada Beşiktaş kamuoyunu bilgilendir-
mek benim görevim" dedi.

Maliyeti yüksek futbolculara yapılan yol ay-
rımına gidilmesi teklifinin de oyuncularca ka-
bul görmediğini vurgulayan Çebi, "Geçen sene
olduğu gibi gelecek sene için de indirim tale-
bi kabul görmedi. Mali durumumuzun yeter-
li olmaması sebebiyle yolları ayırma talebimiz
de kabul görmedi. Hatta 'bu kontratı hayatımız
boyunca bulamayız, devam etmeyi düşünüyo-
ruz' dediler. Bu bütçeleri karşılamakta zorla-

nıyoruz. Yük 2 yıl daha devam edecek" diye ko-
nuştu.

HARCAMA LİMİTİ SIKINTISI

Harcama limitlerinin 30 milyon avrolara düş-
tüğünü hatırlatan Çebi, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Bu limitlerle kulübümüzden ayrılanların yerine
yenisini koyma şansımız yok. İndirim yapma-
yan ve sözleşmelerinden vazgeçmeyenlerin 40
milyon avroluk maliyeti varken, bize tanınan li-
mit 30 milyon. Transfer limitlerinin yarattığı yük
ve sıkıntı halen devam ediyor. Çözebildiğimiz
kadar çözmeye çalışıyoruz. Gidenler olmadıkça
yerlerine nasıl alacağız? İndirim yapmadıkla-
rı müddetçe yeni arkadaşlara nasıl yer açaca-
ğız, bu bir handikap."

Bankalar Birliği ile gerçekleştirilen yeniden
yapılandırma görüşmelerine değinen Çebi,
şunları söyledi: "Bankalar Birliği ile yapılan mev-
cut sözleşmelerin Beşiktaş'ın idame ettirilme-

sine engel olduğunu hepimiz biliyoruz. Çalış-
malar devam ediyor. Umarım en kısa sürede
Beşiktaş'ın önünü açabilecek, faaliyetlerini ra-
hatlıkla yapabileceği yapılandırmaya gidilecektir.
9-10 ay olmasına rağmen bunu yapamadık.
Ümit ediyorum birkaç ay içinde yapacağız."

ALTYAPI 
MEHMET EKŞİ'YE EMANET

Futbol takımında öze dönmeleri gerektiği-
ni belirten Çebi, altyapı konusunda kulübün eski
futbolcusu Mehmet Ekşi ile el sıkıştığını söy-
ledi. Altyapı için Sergen Yalçın'dan da destek
istediklerini anlatan Çebi, "Sergen hoca 'alt-
yapıda futbolcu var da ben mi oynatmıyorum'
dedi. Bunu demeyeceği bir durum yaratmamız
gerekiyor. Eski kaptanlarımızdan Mehmet
Ekşi ile el sıkıştım ve altyapıyı tamamen ken-
disine teslim ediyoruz. Plan ve projelerini ba-
sın toplantısıyla anlatacağız" ifadelerini kullandı.

Yoğun bir süreçten geçtiklerine dikkatleri

çeken Çebi, "Kovid-19 pandemisinin, mali
durumun, taraftarın olmamasının ve transfer
limitlerinin önümüze koyduğu sınırlamanın ge-
tirdiği zorluklar içindeyiz. En güzel şey kam-
panyada verilen destek. Beşiktaş bu virajı çok
rahat dönecektir. Emin ellerdeyiz" dedi.

'KAMPANYA BİRLİK VE 
BERABERLİĞİMİZİ GÜNDEME GETİRDİ'

"Bırakmam Seni" bağış kampanyasının
manevi tarafını daha çok önemsediklerini kay-
deden Çebi, "Kampanya manevi birliğimizin,
beraberliğimizin de gündeme gelmesini ve
bunların tekrar yeşermesini sağlayacaktı. Bunu
başardık. Rakamdan ziyade bu bizim için çok
önemliydi. Birlik beraberlik içinde olduğumuzu
herkese gösterdik" şeklinde konuştu.

Çebi, mevcut yönetim kurulundan memnun
olmadığı ve yöneticilerin değişimi için seçime
gideceği yönündeki söylemleri yalanlayarak ko-
nuşmasını tamamladı. 

UEFA Avrupa Ligi finalinde karşılaştı-
ğı İtalyan temsilcisi Inter'i 3-2 mağlup et-
meyi başaran İspanyol ekibi Sevilla, or-
ganizasyonda çıktığı 6'ncı finalde de sa-
hadan kupayla ayrıldı. Almanya'nın Köln
kentindeki Köln Stadyumu'nda oynanan
final büyük çekişmeye sahne oldu ve fut-
bolseverler 5 gol izledi.

İLK DEVREDE 4 GOL

Finale Inter hızlı başladı. 3'üncü daki-
kada ani gelişen atakta açık alanda topla
buluşan Lukaku, çalımladığı Diego Carlos
tarafından ceza sahasında düşürüldü. Ha-
kem Makkelie bunun üzerine penaltı
noktasını işaret etti. Topun başına geçen
Lukaku, 5'inci dakikada Inter'i 1-0 öne ge-
çirdi.

İtalyan ekibinin üstünlüğü 7 dakika sür-
dü. Sevilla, Navas'ın sağ kanattan ortasına
De Jong'un yaptığı kafa vuruşuyla fileleri
havalandırıp skoru eşitledi. Ataklarını sık-
laştıran Sevilla, 33'üncü dakikada bir kez
daha sahneye çıkan De Jong'un golüyle 2-
1 üstünlük yakaladı. Hollandalı futbolcu,
serbest vuruştan gelen topu kafa vuruşuyla
uzak direğe doğru gönderdi ve ağlarla bu-
luşturdu.

36'ncı dakikada skora yine denge geldi.
Brozovic'in kullandığı serbest vuruşta topa
iyi yükselen Godin, kafa vuruşuyla Inter'in
soyunma odasına 2-2 eşitlikle gitmesini sağ-
ladı. 

LUKAKU 
KENDİ AĞLARINA YOLLADI

Maçın ikinci yarısı iki tarafın da kont-

rollü futboluyla başlarken, 65'inci daki-
kada Inter mutlak bir gol pozisyonundan
faydalanamadı. Barella'nın pasıyla de-
fansın arkasına sarkan Lukaku, karşı kar-
şıya pozisyonda kaleci Bounou'yu geçe-
medi. 74'te Sevilla bir kez daha üstünlüğü
yakaladı: Ceza sahasına gönderilen or-
tada Diego Carlos, Inter savunmasından
dönen topu röveşatayla kaleye gönder-
meye çalıştı. Carlos'un şutuna Inter'den
Lukaku altıpas içerisinde müdahale etmek
istedi ancak top ağlarla buluştu. 82'nci da-
kikada Sevilla ceza sahasında yaşanan ka-
rambolde top, Alexis Sanchez'in doku-
nuşuyla kaleye yöneldi ancak Kounde me-

şin yuvarlağı çizgiden çıkardı.
Kalan bölümde Inter'in çabaları sonuçsuz

kaldı ve sahadan 3-2 galip ayrılan Sevilla şam-
piyon oldu.

6 FİNAL 6 KUPA

UEFA Avrupa Ligi tarihinin en başarılı
ekibi Sevilla, turnuvada çıktığı 6'ncı finalden
de kupayla ayrıldı. İspanyol kulübü, 2006,
2007, 2014, 2015 ve 2016'dan sonra bir kez
daha şampiyonluk sevinci yaşadı. Öte yandan,
Sevilla forması giyen eski Galatasaraylı Fer-
nando Reges de 90 dakika boyunca başarı-
lı bir futbol ortaya koyarak takımına özellikle
savunmada önemli katkı yaptı.

AVRUPA fut-
bolunun zir-
vesinde bu-
gün müthiş
bir final maçı
oynanacak.

UEFA Şampi-
yonlar Ligi finalin-

de Fransa temsilcisi PSG ile Al-
manya'dan Bayern Münih, TSİ
22.00'de Portekiz'in başkenti Liz-
bon'daki Luz Stadı'nda karşı kar-

şıya gelecek.
Yeni tip koro-
navirüs (Ko-
vid-19) salgını
nedeniyle se-
yircisiz oyna-
nacak müsaba-
kayı İtalyan hakem
Daniele Orsato yönetecek. Fut-
bolseverler, karşılaşmayı beIN
Sports Haber kanalından şifresiz
olarak izleyebilecek.
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TÜRKİYE Milli Olimpiyat Komitesi
tarafından 1989 yılından bu yana dü-
zenlenen Boğaziçi Kıtalararası Yüzme
Yarışı, bu yıl da yerli ve yabancı yüzü-
cülerin katılımıyla gerçekleştirilecek.
Katılımcıların İstanbul’un tarihi yapıla-
rı ve muhteşem manzarası eşliğinde iki
kıta arasında kulaç atacağı yarış için tüm
hazırlıklar tamamlanırken, yeni tip ko-
ronavirüs (Kovid-19) pandemisi nede-
niyle ulusal ve uluslararası sağlık ku-
ruluşlarının tavsiyeleri doğrultusunda
sıkı tedbirler alındı.

Kanlıca ve Kuruçeşme arasındaki
6.5 kilometrelik parkurda yapılacak
yarışta tüm süreçler sosyal mesafeye ve
temassızlık ilkesine dikkat edilerek ger-
çekleştirilecek. 45 ülkeden 493’ü kadın,
toplam 2 bin 166 sporcunun katılacağı
Boğaziçi Kıtalararası Yüzme Yarışı bu sa-
bah saat 9.45’ten itibaren TRT SPOR2’den
canlı olarak ekranlara getirilecek. 

Yarışa eski devlet bakanı Kürşad
Tüzmen ve 15 yıllık yüzme kariyerine 36
madalya sığdıran özel sporcu Ufuk Mu-
ammer Özkan gibi isimler de katılacak.

Boğaz kulaçlarla 
geçilecek

TFF 1'inci Lig ekiplerinden Bursas-
por'da bir futbolcunun yeni tip koro-
navirüs (Kovid-19) testi pozitif çıktı. Ku-
lübün internet sitesinden yapılan açık-
lamada, Kovid-19 belirtileri görülen
bir oyuncuya test uygulandığı bildiril-
di.

Söz konusu futbolcunun testinin po-
zitif çıktığı ve hastanede karantina al-
tına alındığı duyurulan açıklamada,
"Kamp kadromuzdaki oyuncularımız da
önlem olarak ve Sağlık Bakanlığımızın
kararı doğrultusunda 27 Ağustos Per-
şembe gününe kadar Özlüce Tesisleri-
mizde karantinaya alınmıştır. Bu sebeple
Özlüce Tesislerimiz giriş ve çıkışlara
kapatılmıştır" ifadelerine yer verildi.

Bursaspor'da 
Kovid-19 vakası

M E R K E Z -
EFENDİ Beledi-
yesi Denizli
Basket Spor
Kulübü, Tür-
kiye Basket-
bol Federasyo-
nunun (TBF) ku-
lübün Basketbol Sü-
per Ligi'ne çıkma ta-
lebini reddetmesi kararını
tahkime götüreceklerini bildirdi. Ku-
lüpten yapılan yazılı açıklamada, Ban-
dırma Basketbol İhtisas Kulübü'nün
çekilme kararı sonrası Merkezefendi Be-
lediyesi Denizli Basket Spor Kulübü'nün
ligde mücadele etmek için yaptığı baş-
vurunun reddedildiği hatırlatıldı. 

'TBF TALİMATLARA UYMADI'

Mali denetimi yapılmış, borcu ol-
mayan kulübün geçerli şartları sağladığı
ileri sürülen açıklamada, "Kulübün,
vergi, sigorta, oyuncu, personel veya pi-
yasaya hiçbir borcu yoktur. Muhtemel
2020-2021 lig bütçesi de onaylanmıştır.
Tüm basketbol ligleri içinde borçsuz olan
birkaç kulüpten biridir" denildi. 

Başvurunun reddedilmesinin her-
hangi bir dayanağı bulunmadığının
ileri sürüldüğü açıklamada şu ifadele-
re yer verildi: "Gerekli süreler verilerek
birkaç gün beklemek yerine ligin bir ek-
sik takımla oynatılmasına neden mü-
saade edilmiştir? Eğer bir eksiklik var-
sa talimatlara göre tarafımıza süre ve-
rilmesi gerekirken neden verilmemiştir?
Federasyon başkanının katılmadığı bir
toplantıyla bu kadar mühim bir karar
niye aceleyle alınmıştır?"

TBF Yönetim Kurulu, Bandırma
Basketbol İhtisas Kulübünün çekilme
kararı sonrası, Merkezefendi Bele-
diyesi Denizli Basket Spor Kulübünün
Süper Lig'de mücadele etmek için
yaptığı başvuruyu "Kulüp Mali De-
netim ve Lisans Talimatı'nda" iste-
nen şartların karşılanamaması ne-
deniyle reddederek ligin 15 takımla
oynanmasına karar vermişti.

Denizli Basket'ten
TBF'ye tepki

SPOR SERVİSİ

YENİ sezonda 6 yılı aşan şampiyonluk öz-
lemini dindirmeyi amaçlayan Fenerbahçe,
yaptığı transferlerle kadrosunu güçlendiriyor.
2020-2021 sezonuna teknik direktör Erol Bu-
lut yönetiminde girecek sarı-lacivertlilerin, ter-
cihlerini Süper Lig'de oynamış futbolculardan
yana kullanması dikkatleri çekiyor. 

Ali Koç başkanlığındaki son iki sezonu
beklentilerden bir hayli uzak geçiren ve söz
konusu dönemi kupasız bitiren Fenerbah-
çe'nin yaptığı transferlerin en büyük ortak nok-
tası, takviyelerin Türk futbolseverlerinin ya-
kından tanıdığı isimler olması. Sarı-lacivert-
liler, son olarak Sivasspor'da forma giyen Mert
Hakan Yandaş, geçen sezonu Trabzons-
por'da geçiren Filip Novak ve Jose Sosa, Be-
şiktaş'ta şampiyonluk da yaşayan Gökhan Gö-
nül ve Caner Erkin ile Kasımpaşa'da oyna-
yan Mame Thiam'ı kadrosuna dahil etti. 

Sarı-lacivertli kulüp, bu 6 transferin yanı
sıra, 2014-2015'ten 2018-2019 sezonu sonu-
na kadar Galatasaray forması giyen ve geçen
sezon başında Genoa'ya transfer olan Sinan
Gümüş'ü de bonservisiyle birlikte kadrosu-
na kattı. 

EN BÜYÜK SORUN YAŞ

Fenerbahçe'nin yeni sezon öncesinde
kadrosuna kattığı transferlerden bazıları
ilerleyen yaşları ile göze çarpıyor. Mevcut tak-
viyeler arasında Gökhan Gönül ve Jose Sosa
35 yaşında, Caner Erkin ise Ekim ayında 32
yaşına basacak. Sarı-lacivertlilerin sol bek
transferi Filip Novak ise 30 yaşında.
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Devler Ligi'nde kupa sahibini buluyor

Fenerbahçe
transferlerini

rakiplerinden yapıyor
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Beşiktaş Futbol Takımı'nda maaşı
yüksek olan futbolcuların indirime

yanaşmaması, siyah-beyazlı
yönetimin elini kolunu bağlıyor.

Olağan divan kurulu toplantısında
konuşan başkan Ahmet Nur Çebi,
yapılan sözleşmeleri karşılamakta

zorlandıklarını ve söz konusu maddi
külfetin 2 yıl daha süreceğini belirtti

PAOK maçı hazırlıkları sürüyor 
SİYAH beyazlılar, UEFA Şampiyonlar

Ligi 2'nci ön eleme turunda 25 Ağustos
Salı günü Yunanistan'ın PAOK takımıy-
la deplasmanda oynayacağı karşılaşmanın
hazırlıklarını sürdürdü.

Kulübün internet sitesinde yer alan bil-
giye göre BJK Nevzat Demir Tesisleri'nde
teknik direktör Sergen Yalçın yöneti-
minde gerçekleştirilen idmanda siyah-
beyazlılar, istasyon koşularının ardından
pas, 5’e 2, dar alanda oyun çalışması ve mi-
nik kale maç yaptı. İdman, tam sahada ya-
pılan çift kale taktik maçı ve şut çalışma-

sı ile sona erdi. Beşiktaş, bu sabah ger-
çekleştireceği antrenmanla PAOK karşı-
laşmasının hazırlıklarına devam edecek.

Borç 3 milyar 301 milyon lira! 
SON dönemde mali sıkıntılarla mücade-

le eden Beşiktaş'ta, kulübün borcunun 3 mil-
yar 301 milyon 792 bin 992 lira olduğu açık-
landı. Vodafone Park'ta gerçekleştirilen 2020
yılı 2'nci olağan divan kurulu toplantısında di-
van kurulu başkanı Feyyaz Tuncel, mali ko-
nularda üyeleri bilgilendirdi.

Kulübün toplam borcunun 3 milyar 301
milyon 792 bin 992 lira olduğunu belirten
Tuncel, "Borç tutarı hepimizi tedirgin etme-
ye devam ediyor" dedi. Toplam borcun 610
milyon 308 bin 608 lirasının derneğe ait ol-
duğunu vurgulayan Tuncel, Beşiktaş Futbol

Yatırımları Sanayi ve Ticaret AŞ'nin borcu-
nun ise 2 milyar 691 milyon 484 bin 384 lira
olduğunu dile getirdi. Siyah-beyazlı kulübün
şubat ayında toplam borcunun 3 milyar 78
milyon 902 bin 925 lira olduğu açıklanmıştı. 


